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Във вторник се състоя планово-
екстрена (или екстрено-планова - кой
както му харесва да я трактува) ви-
зита на президента на Турция Ре-
джеп Таип Ердоган в Москва. По-точ-
но - в Подмосковието - в Жуковски.

Сега има прекалено много перс-
пективи и възможности, за да ги гу-
бим на поредния завой - това двете
държави са преминали, при това не-
отдавна, когато беше свален в не-
бето на Сирия руски военен само-
лет. Уроците са научени, има много
сближаващи неща, има перспекти-
ви, а в случай на усложнение на по-
мощ ще дойде подмосковският сла-
долед.

Състоялото се посещение беше
най-доброто олицетворение на източ-
ната метафоричност на руско-турс-
ките отношения. На фона на услож-
нената обстановка в Северна Сирия
и риска от междудържавни стълкно-
вения Ердоган като истински "човек
от Изтока" беше забележимо емоци-
онален и вероятно затова при прис-
тигането му на МАКС Владимир Пу-
тин почерпи турския си колега с рус-
ки сладолед, за да го поохлади, раз-
каза му за възможностите за раз-
ширяване на сътрудничеството и по
всякакъв начин показваше, че Мос-
ква, за разлика от Вашингтон, е го-
това на много неща, но... желае вза-
имност. Не е известно доколко ле-
дът охлади настроенията на Ердоган,

но той няколко пъти нарече руския
президент "скъп приятел" и само вед-
нъж недвусмислено намекна за въз-
можните последствия от по-нататъш-
ното придвижване на сирийските пра-
вителствени войски, като каза, че при
необходимост турците ще направят
съответното.

Сблъсък на междудържавно рав-
нище - това е последното, което би-
ха искали всички играчи (освен Ва-
шингтон) в Сирия. Съюзът Русия-Тур-
ция-Иран е нова здрава база за ре-
гионалната система за сигурност, при-
мер за сътрудничество върху осно-
вата на взаимното отчитане на инте-
ресите на страните. Има разлика в
детайлите, но, както е известно, дя-
волът е именно в тях.       На стр. 5
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Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адрес: rusiadnes.bg

Новата учебна година за руските училища започва на 1 септември. До края на годината в страната ще отворят
врати 83 нови училища. По думите на министъра на просветата на РФ Олга Василиева това е радостно, но всеки
трябва да знае, че училището не е само сграда, а и съвременно модерно технологично оборудване. "Основната
задача на националния проект "Образование" е всяко семейство, всеки родител, всеки човек да почувства, че в
родното образование нещо се променя". Националният проект "Образование" обхваща периода 2019-2024 годи-
на. Общият му бюджет е почти 784,5 млрд. рубли. Планира се след реализацията на проекта да бъде осигурена
глобална конкурентоспособност на руското образование, както и влизането на РФ в десетката на водещите стра-
ни по качество на общото образование. Едно от нововъведенията през новата учебна година в Русия е изучаване-
то на шахмат като учебен предмет във всички училища.  Обучението по древната игра, която развива паметта,
логическото мислене и умението за концентрация на вниманието, ще се изучава от първи до четвърти клас. Зада-
чата не е да се обучават шампиони, а да се създаде интерес към шахмата от страна на децата.

"Россия и Балканы" встретились
в Рязани                    Стр. 7

Академия кино, телевидения
и интернета при поддержке
Фонда "Русский мир" и Россот-
рудничества проводит VII Меж-
дународный кинофестиваль
"Славянская сказка". Показы
конкурсных фильмов пройдут с
6 по 8 сентября с 10.00 до
18.00 в РКИЦ - (ул. Шипка 34).
(на стр. 16) Вход  свободный.

Адвокат Ташев: Мои
предки всегда

служили России!
Стр. 8

Финансовые темпераменты
россиян                       Стр. 10

Пыточная капитана Немо Стр. 12

Пир виноватых за войну  Стр. 13

Паломничество детей из России
в Болгарию                Стр. 15

Богомолов о свадьбе с Собчак и
драке с Виторганом       Стр. 18
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Ëóêàøåíêî íÿìà äà ïîñåòè Ïîëøà
Беларуският президент Александър Лукашенко отказа

за приеме поканата на полските власти да присъства на
80-годишнината от началото на Втората световна война,
съобщава полското издание  Rzeczpospolita, цитирано от
РИА "Новости". Отказът на президента се обяснява със
солидарност с президента на РФ Владимир Путин, когото
Варшава не е поканила на мероприятията. Освен това
Минск е решил и да не изпраща делегация от високопос-
тавени политици в Полша.

От Министерството на външните работи на Беларус от-
казват коментар по тази информация. По-рано Варшава
обясни отказа си да покани Русия с това, че СССР според
полските власти е нарушил международното право през
1939 година. Същевременно Германия е поканена на го-
дишнината от началото на Втората световна война. (Под-
робности по темата - на стр. 13)             /"Русия днес"/

Президентът на САЩ До-
налд Тръмп разпореди да бъ-
де преразгледана оказвана-
та военна помощ на Украй-
на, чиито размер за 2019 фи-
нансова година е $250 млн.,
пише Politico позовавайки се
на източник от президентс-
ката администрация. Издани-
ето отбелязва, че с ревизи-
ята ще се заемат шефът на

Честито!

Ум, талант и красота са рядко съчетание от
Бога, но СВЕТЛАНА ШАРЕНКОВА го прите-
жава. На рождения й ден й пожелаваме дъл-
ги години живот и здраве, за да може да ре-
ализира всичките си професионални и жиз-
нени проекти!

Екипът на в. "Русия днес-Россия сегодня"

Äîíàëä Òðúì çàìðàçè âîåííàòà ïîìîù çà Óêðàéíà
Пентагона Марк Еспер и по-
мощникът на президента по
националната сигурност Джон
Болтън. По думите на източ-
ника на Politico Тръмп искал
да се увери, че при финан-
сирането на чужди държави
са запазени интересите на
Вашингтон - най-важното не-
що. Докато въпросът не бъ-
де решен, средствата, пред-

назначени за Киев, ще бъ-
дат замразени.

Тази стъпка на американ-
ския президент не е по вку-
са на Конгреса, който нас-
тоява за увеличаване на во-
енната помощ за Украйна и
увеличаване на усилията по
сдържане на Русия.

В материала се подчерта-
ва, че Тръмп е взел решени-

ето за замразяване на воен-
ната помощ за Украйна след
срещата на Г-7 в Биариц, къ-
дето той активно пледираше
за завръщане към формата
Г-8 с участието на Москва.

На 27 юни Сенатът на конг-
реса на САЩ одобри военна
помощ от $300 млн. за Украй-
на в рамките на военния бю-
джет за 2020 финансова годи-

на. Вашингтон предоставя на
Киев летално оръжие от 2017
година. Тогава в списъка вли-
зат и противотанковите ракет-
ни комплекси Javelin. В края
на юли украинският посланик
в САЩ Валерий Чалий каза,
че над 90% от военно-техни-
ческата помощ, която Киев по-
лучава през последните годи-
ни е от САЩ. /"Русия днес"/

75 ãîäèíè îò ßø-Êèøèíåâñêàòà îïåðàöèÿ
На 28 август в Руския кул-

турно-информационен цен-
тър в София, в рамките на
дългосрочния проект "От ис-
торическите битки към Ве-
ликата Победа на 9 май 1945
г.", се проведе Конференция
"75 години от Яш-Кишиневс-
ката операция - Съветската
армия на Балканите". Орга-
низатори на конференцията
са Фонд "Устойчиво разви-
тие за България" и Предста-
вителство на Россотрудни-
чество в Република Бълга-
рия под патронажа на посол-
ството на Руската федера-
ция в България.

Конференцията, в която
участваха над 10 видни уче-
ни, военни и общественици,
бе открита от ръководителя
на направление "Обществе-
на дипломация" в представи-
телството на Россотрудни-
чество проф. д-р Коста Пе-
ев. Той нарече Яш-Кишинев-
ската операция едно от най-
значимите събития в истори-
ята. Проф. д-р Пеев изрази
специални благодарности на
българския Съюз на антифа-
шистите, на Съюза на офи-
церите и сержантите от за-
паса и резерва на Републи-
ка България, на издателя и
главен редактор на в. "Нова
Зора" Минчо Минчев, на
председателя на Фонда "Ус-
тойчиво развитие за Бълга-
рия" Станка Шопова, както и
на десетки други обществе-
ни организации за организи-
рането на форума. Коста Пе-
ев прочете поздравително
писмо от председателя на
Съюза на ветераните на ВОВ
в Молдова Алла Мироник. С
приветствено слово към при-
състващите се обърна и
полк. Алексей Бражник - по-
мощник на военния, военно-
въздушния и военноморски
аташе на Русия у нас.

Доклади изнесоха видни
учени, историци и военни по
теми като "Приносът на Яш-
Кишеневската операция в
окончателния разгром на фа-
шистка Германия", "Убийст-
вото на паметта и съвремен-
ните политически манипула-
ции", "Близки и далечни пос-
ледствия на Яш-Кишиневска-
та операция", доклади за ро-
лята на операцията в поли-
тически и военен план за
България, Балканите, за ос-
вобождението на Европа от
фашизма и много други.

ЗА ОПЕРАЦИЯТА
Втората Яш-Кишиневска

операция се провежда от 20
до 29 август 1944 година и
се счита за една от най-удач-
ните стратегически операции
във Великата отечествена
война. По значимост тя е на-
равно с такива битки като
Сталинградската и Курска-
та и е сред "Десетте Ста-
лински удара". Този съкру-
шителен удар по войските на
Вермахта става седми. Яш-
Кишиневската операция
оказва решаващо влияние
върху по-нататъшния ход на
военните действия на Бал-
каните. Войските от II и III
Украински фронт под коман-
дване на маршалите Р.Я. Ма-
линовски и Ф.И. Толбухин за
изключително кратък срок
нанасят поражение на гер-
манската група армии "Юж-
на Украйна", в резултат на
което тя губи 22 дивизии на
Вермахта и изцяло съюзни-
ческите румънски дивизии.

Яш-Кишиневската опера-
ция има огромно военно-по-
литическо значение за по-на-
татъшното развитие на съ-
битията в Югоизточна Евро-
па и на Балканите, както и
за реализирането на освобо-
дителната мисия на съветс-
ките войски.  /"Русия днес"/

На 29 август посолството на
Казахстан в София откри в
Националния музей "Земята и
хората" фотоизложба по слу-
чай 29 август - Междунаро-
ден ден за действия срещу яд-
рените опити. На откриването
на изложбата присъстваха
представители на дипломати-
ческия корпус, обществени
дейци, общински съветници,
бизнесмени, журналисти, дей-
ци на културата. В началото
на церемонията присъстващи-
те запазиха минута мълчание
в памет на жертвите на ядре-
ни опити. Посланикът на Ка-
захстан Темиртай Избастин в
своето изказване разказа за

Споразумение за приятел-
ство и сътрудничество под-
писаха в края на миналата
седмица кметът на община
Белене Милен Дулев и кме-
тът на руския град Обнинск
Владислав Шапша.

Ден преди подписването
специално за в. "Русия днес
- Россия сегодня"  Владис-
лав Шапша поясни, че доку-
ментът предвижда двата но-
вопобратимени града да раз-
виват контакти в областта на
образованието, икономиката,
науката, технологиите, кул-
турата, спорта, туризма и
др.

Той отбеляза, че за под-
писването на приятелското
споразумение активно е съ-
действал консулът на Русия
в Русе Андрей Громов.

По думите на Шапша това,
че в Обнинск е била пост-
роена първата атомна елек-
тростанция в Русия, а Беле-
не планира да изгради своя

Áåëåíå è
Îáíèíñê ñå
ïîáðàòèìèõà

АЕЦ и "Росатом" участва в
конкурса за строителство на
тази електростанция, също
представлява момент, който
би могъл да сближи нашите
градове. Още повече, че Об-
нинск е база за подготовка
на специалисти на "Росатом".

"Важно е след подписва-
нето на споразумението да
има следващи стъпки, а зна-
чи да има обмен на студен-
ти, ученици, спортни отбо-
ри, а също и бизнесмени",
каза още Владислав Шапша.

В делегацията от Обнинск
бяха включени консулът на
Русия в Русе Андрей Громов,
началникът на отдела на
представителството на Рос-

сотрудничество в България
Наталия Ерьомина, зам.-рек-
торът и директор на депар-
тамента за развитие на меж-
дународния бизнес в Техни-
ческата Академия на "Роса-
том" Павел Журавльов и
председателят на Търговско-
промишлената палата на Об-
нинск Вячеслав Наруков.

Следва да се отбележи, че
цялата история на гр. Об-
нинск е свързана с атомна
енергетика. В града се на-
мират десет научни инсти-
тута, от тях три държавни
научни центрове. В Обнинск
е разположен и главният
център по онкология в Ру-
сия.               /"Русия днес"/

Ïðåäè 28 ãîäèíè Êàçàõñòàí çàêðè ÿäðåíèÿ ïîëèãîí
инициативите на Казахстан за
изграждане на свят, свободен
от ядреното оръжие.

На присъстващите бяха
прожектирани документални
филми за закриването на Се-
мипалатинския ядрен изпи-
тателен полигон.

Датата 29 август не е слу-
чайна. С указ от 29 август
1991 година първият прези-
дент на Казахстан Нурсул-
тан Назарбаев закри Семи-
палатинския ядрен полигон.
По предложение на Казахс-
тан през 2009 година 29 ав-
густ бе обявен от Общото
събрание на ООН за Меж-
дународен ден за действия

срещу ядрените опити.
Точно преди 70 години, през

1949 година, бе извършено
първото изпитване на ядре-
но оръжие и за Казахстан за-
почна една от най-трагични-
те страници в историята.

От 1949 до 1991 година на
казахска земя бяха извър-
шени 468 ядрени взрива. От
последиците пострадаха един
и половина милиона души, бе
заразена огромна територия,
надхвърляща по размер ре-
дица европейски държави.

Казахстан направи своя
избор за свят, свободен от
ядреното оръжие.

/"Русия днес"/

ÒÂ-êàíàëúò "Äîæäü" ñå
ôèíàíñèðà îò Åâðîêîìèñèÿòà

Според разследване на RT, телевизионният канал
"Дождь" е получавал финансиране от чужбина от 2014
година. Става дума за траншове от Еврокомисията
и фонда Sreda Foundation. На 21 август 2019 година
от RT са се обърнали към генералния директор на
"Дождь" Наталия Синдеева с молба да коментира
тази информацията. След няколко часа на сайта на
телевизионната компания се появил финансов от-
чет, от който следва, че средства са идвали в рам-
ките на рекламни договори със структури на Евро-
пейския съюз. По-късно в разговор с ТАСС Синдее-
ва коментира ситуацията така: "Евросъюзът ни по-
ръчва програми под наслов "Русия е Европа", които
прокламират европейските ценности".

През 2014 година "Дождь" е получил първия транш
в размер на 99 900 евро от Генералния директор
по въпросите на развитие на сътрудничеството на
ЕС, пояснява RT. В документите на сайта за сис-
темата на финансова прозрачност на бюджета на
ЕС се казва, че средствата за отпуснати за "рус-
коезично теле/онлайн  допълнение за отношения-
та ЕС-Русия с акцент върху реализираните в Ру-
сия проекти, финансирани от ЕС". Също такава
сума е получена от ЕС за "Дождь" и през 2015
година.                                            /"Русия днес"/

Ðîññòàò îöåíè äåëà íà
ñåí÷åñòàòà èêîíîìèêà

Росстат оцени дела на сенчестата
икономика в Русия през 2017 годи-
на, съобщава РБК. По данни на ве-
домството обемът на сивия сектор
в икономката е 11,7 трилиона руб-
ли или 12,7% от брутния вътрешен
продукт(БВП). При съпоставяне с
показателите от миналата година мо-
же да се направи извод, че делът
на сенчестата икономика намалява.
Същевременно обаче практически не
се променят абсолютните обеми по
пазарни цени.

Уточнява се, че високият дял на
сенчестата икономика е характерен
за такива области като недвижи-
мост(6,3%), селско стопанство, лов
и риболов (1,4%), както и строител-
ство (0,9%) от БВП.

Министерството на икономическо-
то развитие разглежда идея за сис-
темен контрол на доходите и разхо-
дите на руснаците с цел борба със
сенчестата икономика.

/"Русия днес"/
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В навечерието на новата учебна година в Русия
се появи документ, който съдържа правила за
поведение на преподавателите в интернет. Учите-
лите трябва да се въздържат да публикуват в
социалните мрежи "информация, причиняваща
вреда на здравето и /или/ развитието на деца-
та". Също така учителят следва да "избягва ситу-
ации, способни да нанесат вреда на честта, дос-
тойнството и деловата репутация" на педагога и /
или/ училището.

"Правилата уточняват остарелия Моделен ко-
декс от 2014 година по професионална етика на
педагозите и съдържа детайлизирано описание
на етическите норми, както и затвърдява право-
то на педагозите за справедливо урегулиране на
конфликтни ситуации, възникнали заради нару-
шаване на професионалната етика", коментират
от Министерството на просветата.

Как именно се предлага да бъдат решавани та-
кива конфликти? На първо място с помощта на
специална комисия, която се създава в училище-
то. В нея могат да влязат пълнолетни ученици

Във вторник в Казан бе
закрит 45-ият Световен
шампионат по професионал-
но майсторство WorldSkills.
Реч пред форума произне-
се държавният глава на РФ
Владимир Путин.

"Русия за първи път про-
веде състезание на най-доб-
рите професионалисти на
планетата и то стана най-
голямото и представително-
то в историята на движени-
ето, ярко, незабравимо зре-
лище", каза Путин. По ду-
мите му вече половин ми-
лион руснаци са се присъе-
динили към движението
WorldSkills. Това движение,
според президента, е ста-
нало "много важен елемент
в съвременната система на
професионалното образова-
ние, което формираме вклю-
чително и по специалности
от цифровата икономика".

Днес в Русия се променят
колежите, създават се въз-
можности децата да могат да
се занимават с техническо
творчество, каза президен-
тът. "Тук, в Казан, за първи

WorldSkills îòãîâàðÿ íà ïðåäèçâèêàòåëñòâàòà
íà òåõíîëîãè÷íàòà åïîõà

За първи път в историята на световния шампионат WorldSkills в прог-
рамата бяха включени състезания по перспективни професии, търсе-
ни в условията на високотехнологично производство и цифрова ико-
номика - Future Skills. Това е една от приоритетните инициативи на
движението "Млади професионалисти (WorldSkills Russia)", насочена
към изпреварваща подготовка на кадри за високотехнологичното про-
изводство в условията на трансформиращата се икономика

Санкт Петербург ще е домакин на
Европейския шампионат през 2022 година

път се състезаваха и учени-
ци, огромен интерес предиз-
викаха състезанията по про-
фесиите на бъдещето", отбе-
ляза държавният глава. Все-
ки човек, независимо от въз-
растта и здравето си, тряб-
ва да има възможност да ре-
ализира всичките си способ-
ности и да избере собствен
път за обучение и развитие,
да придобива необходими на-
вици в течение на целия си
живот, заяви Путин.

"Русия е отворена за съв-
местна работа по създава-
не на достъпен непрекъснат
модел за подготовка на кад-
ри. Така заедно ще можем
да отговорим на предизви-
кателствата на настъпваща-
та технологична епоха", под-
черта президентът.

От 22 до 27 август в Ка-
зан се бориха за най-добър
в професията сладкари, за-
варчици, дърводелци, готва-
чи, електромонтьори, дизай-
нери, програмисти - повече
от 1300 млади професиона-
листи от 63 страни. Броят
на участници се оказа ре-

корден за цялата история на
шампионата WorldSkills, под-
чертават организаторите.
Състезанията се провежда-
ха по 56 компетенции - от
чисто работнически профе-
сии до високотехнологични.
Русия бе представена от 63-
ма участници. WorldSkills е
мужденародно движение,
чиято цел е популяризира-
не на работническите про-
фесии, повишаване статута
и стандартите на професи-
оналната подготовка и ква-
лификация по целия свят.

На състезанието в Казан
бе президентът на WorldSkills
International Саймън Бартли,
с когото Владимир Путин се
срещна. "Казан, Татарстан и
всички ние, всички членове
на правителството на РФ
направихме зависещото от
нас, за да може форумът в
Казан да премине на най-
високо равнище. Искам да
ви благодаря за подкрепа-
та, която ни оказахте и за
оценката, което дадохте на
нашия отбор", каза Путин.
По думите му властите на Ру-

сия се стараят да преустро-
ят системата на професио-
налното образование имен-
но така, че да отговаря на
изисквания на днешния и на
утрешния ден. "И организа-
цията на мероприятия от по-
добен род много ни помагат",
подчерта Путин.

Той увери госта че Русия
се готви солидно за 2022 го-
дина, когато в Санкт Петер-
бург ще се проведе европей-

ският шампионат  WorldSkills.
На свой ред Бартли каза,

че организацията с радост
приема предложението за
нарастване на партньорст-
вото. Инициативите на Ру-
сия по време на форума в
Казан, сред които е пред-
ложението за утвърждава-
не на т. нар. Казанска дек-
ларация, помагат за разви-
тието на международното
движение WorldSkills.

Âúâåæäàò ïðàâèëà çà ïîâåäåíèå
íà ó÷èòåëèòå â èíòåðíåò

На Петия юбилеен Източен форум, който
ще се състои от 4 до 6 септември на ост-
ров Руски във Владивосток, са очаквани
над 4 хиляди делегати от 60 страни, Репуб-
лика Саха (Якутия) ще представи клонира-
но куче - лайка, съобщават организатори-
те на изложението Фонд Росконгрес. Па-
вилионът на републиката ще се нарича
"Направено в Якутия", а лайката ще е най-
необикновеният експонат. Кучето е създа-
дено през 2016 година от учените от Севе-
роизточния федерален университет заедно
с колеги от южнокорейския институт Sooam
Biotech Research Foundation в рамките на
международния проект по изучаване и въз-
раждане на изкопаеми животни. Проектът
е дългосрочен, предвижда се в перспекти-
ва той да позволи да се пристъпи към кло-
ниране на мамути и други древни животни.
Клонираното куче вече е участвало в други
международни мероприятия.

В павилиона на Якутия в интерактивен ва-
риант ще бъдат представени инвестиционни
и иновационни проекти за регион - изграж-
дането на мост над река Лена, създаване
на съвременен речен флот за вътрешни во-
ди и други. Освен това ще бъде организи-
рана изложба на продукцията на резиденти
на първия в Далечния изток IT-парк. Ще бъ-
дат представени и туристическите възмож-

Заради квалифицираните като скандални снимки Татяна
Кувшинникова от Барнаул загуби учителското си място

ßêóòèÿ ùå ïîêàæå âúâ Âëàäèâîñòîê êëîíèðàíî êó÷å

ности на региона във виртуалната зона на
павилиона "Зимата започва от Якутия".

Â Ìîñêâà ðàçðàáîòâàò ñèñòåìà çà àåðîòàêñè
Компанията "ВР-Технологии" (част от холдинга "Верто-

леты России") и "Яндекс.Такси" подписаха споразумение
за създаване на "градска система за аеромобилност". В
перспектива това трябва да е службата за аеротакси на
базата на представения на авиокосмическия салон МАКС
вертолет VRT-500. Но споразумението е по-широко - то
предвижда съвместна разработка на цяла екосистема,
която включва безпилотни машини и пилотирани апара-
ти, системи за управление на въздушното движение и
пр.

Сега над Москва не може да се лети, което не се отна-
ся само за специалните полети на ръководството на стра-
ната, военните и федералните служби за сигурност. Но
още през 2012 година Сергей Шойгу - тогава губернатор
на Московска област, обеща, че в столичния регион ще
се появи развит въздушен транспорт, който може да се
използва от всеки желаещ срещу заплащане.

За целта се планираше да бъдат изградени по околов-
ръстния път на Москва (МКАД) 10 вертолетни площадки,
както и да се оборудва с такива строящата се ЦКАД, да
се приспособят за превози 12-13 съществуващи на тери-
торията на областта летища и да се построят още две в
непосредствена близост до Москва.

Сега този проект може да бъде реализиран. "През ид-
ната година ще започнат тестови полети край града и в
зоната на МКАД и ако се потвърдят безопасността и
рентабилността, ще планираме полети и от градската част
към зоните на летищата", каза генералният директор на
"ВР-Технологий" Александър Охонко, цитиран от РИА "Но-
вости".

Двете кученца Белех(в превод от якутски подарък) и
Керечеене (красавица) пристигнаха от Сеул в град Якутск
през 2017 г. Целта на експеримента е да се възроди
старинната порода местни кучета якутска лайка, кои-
то са застрашени от изчезване. Клонингите по нищо
не се отличават от обикновените лайки, които в Яку-
тия се използват за впрягане в шейни и превоз стоки
и хора на дълги разстояния, както и за лов

родители, учители и сътрудници на администра-
цията на училището, членове на местния профсъ-
юз. Ако учителят не е съгласен с решението на
комисията той може да се обърне към съда.

Ще напомним, че през пролетта на тази година
бе уволнена учителката по руски език от Барнаул
Татяна Кувшинникова заради сметнати за неп-
ристойни снимки. Тя се занимавал с моржуване и

качила в интернет "зимни"снимки в рокля с през-
рамки и закрит бански. Това не е първият случай
на уволнение на педагог по такъв повод. Хиляди
учители от цялата страна подкрепиха колежката
си в социалните мрежи и тогава министерството
обеща да разработи правила за поведение на
учителите в социалните мрежи като се отчитат
постулатите на конституцията на РФ, според кои-
то всеки има право на неприкосновен личен жи-
вот, на лична и семейна тайна, защита на честта
и доброто си име.

Новият документ отговаря и на предизвикателс-
твата на новата цифрова среда, но е ориентиран
не към намеса в личния живот, а  към установява-
не на единствено ограничение - въздържане от
публикация в мрежата и в достъпни за децата
места на информация, причиняваща вреда на здра-
вето и /или/ развитието на децата. "Тази форму-
лировка е избрана, защото видовете информация
ясно са определени в закона. Не е порнографска
информация изображение по бански или с оголен
атлетичен торс", споделя председателят на Общо-
руския профсъюз по образование Галина Мерку-
лова. - Ние смятаме, че изискванията към поведе-
нието на учителя в социалните мрежи не могат да
бъдат по-строги отколкото например към някой
федерален телевизионен канал".

Страницата подготви Димитрина Гергова
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На фестивала "Спасская башня" за първи път бе проведено благотворително мероприятие за деца-инвалиди на конния манеж. Най-добрите колективи подготвиха за гостите специална
програма. Зрителите видяха парад на конната полиция, вълшебен номер с дресирани пегаси и еднорози, шоу с участието на миниатюрни коне. Пред гостите се представи и детската
група на конния церемониал към Кремълската школа по езда. Подобно мероприятие се проведе за първи път откакто съществува фестивалът "Спасская башня", но организаторите се
надяват то да стане традиционна част от програмата му.

"Союз МС-14"Пилотираният кораб "Союз МС-14" с ро-
бота "Фьодор" на борда във вторник
се стикова с МКС в автоматичен режим.
Стиковката стана след повторен опит ня-
колко минути преди планираното вре-
ме. Основните задачи на "Фьодор" при
първото му посещение на МКС са да
определя параметрите, свързани с бе-
зопасността на полета, включително и
претоварванията, провеждане на екс-
перименти с копиране на действия на
оператора, полезни за работа извън
борда на МКС. Като цяло третират "Фьо-
дор" като изкуствен космонавт. След ус-
пешната стиковка "Фьодор" написа ше-
говито в своя Twitter-акаунт: "Моля за
извинение за закъснението. Задържах
се в задръстването. Готов съм да про-
дължа работата си".

ХVІІІ международен конкурс за млади изпълнители на популярна музика "Новая волна-
2019" се провежда в Сочи от 24 до 29 август. В него участват 13 млади изпълнители от 11
страни. Специални концерти - творчески вечери, бяха отредени на Игор Крутой, Анжелика
Варум и Сосо Палиашвили. Сред звездите, удостоени с честта да участват в гала концерта
при откриването, бяха Филип Киркоров, Светлана Лобода, Анна Нетребко, Юсиф Ейва-
зов, Валерий Леонтиев, Николай Басков, Сергей Лазарев, Дима Билан, Юлиана Краулова,
Brio Sonores, Глюкоза и др.  Специален гост на концерта, посветен на 65-ата годишнина
на Игор Крутой бе Наталия Орейро. В програмата на фестивала е поставяне на звезда в
Алеята на звездите на "Новая волна" и на барелеф на "Новая волна", награждаване на
победителите с легендарната "Хрустальная волна" и гала концерт със специалното участие
на британската певица Рита Ора. Фестивалът се провежда на сцената на а New Wave Hall в
Олимпийския парк.

На 26 август на тери-
торията на женския
Богородично-Рождес-
твенски манастир в
центъра на Москва из-
бухна пожар. Пламъ-
кът обхвана 200 кв. м
от покрива на двуе-
тажната администра-
тивна сграда. Сътруд-
ниците на екстрените
служби не допуснаха
разрастване на огъня,
пострадали няма. Горя-
щата  постройка няма
историческа стойност.
Причините за пожара
се изясняват.

С огромен успех на манежа на Големия московски цирк на проспект "Вернадски"
върви шоуто "Пясъчна приказка" - съвместен проект на Продуцентския център на
Гия Ерадзе и екипа на Големия московски цирк. Постановката е на главния режи-
сьор на цирка Евгений Шевцов. На манежа покрит с пясък излизат сменят при-
казни герои летящи на килимче, жители на пустинята - хипопотами, камили,
пуми… Аладин и принцеса Жасмин се появяват в невероятно красив номер във
въздуха. В красивото повествование не липсват злобни магове и кобри, Златни
Скорпиони и пр. За музиката за шоуто са работили няколко композитори.
Приказката е създадена от нула - специално за нея са правени декорите, светли-
ните, хореографията и около 300 нови костюма.
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От стр. 1
На Иран и на официален

Дамаск не се харесва при-
съствието на Турция в Си-
рия, Израел не харесва при-
съствието там на Техеран,
на Турция не се нравят кюр-
дските групировки, пречат
им американците, а и Русия
е на пътя им. Москва се
умори да чака кога Анкара
ще започне да работи по-
активно в зоната на деес-
калация. Рано или късно,
целият този коктейл от кон-
фликти може да избухне.

Засега сладоледът и обоз-
начените перспективи охла-
диха плама на турския ли-
дер, но на пресконференци-
ята Ердоган обвини във всич-
ко правителството на Сирия,
което осъществява "бомбар-
дировки на цивилни" и "пре-
чи" на изпълнението на до-
говореностите. При това най-
вероятно турският лидер все
пак е чул, че не само той е
обезпокоен заради мигран-
тските потоци, но и Москва
е обезпокоена от техния
ръст (туризъм все пак) и
движение в посока Кавказ.

Нещо повече, президентът
на Турция не можеше да не
разбере и това, че отделни
групи, често лоялни на Ан-
кара, заплашват сигурност-
та на руски обекти в Си-
рия. Общо казано, не би би-
ло лошо тези неща да се из-
ричат един другиму в очи-
те, за да не възникват за-
напред самолетно-доматени
ситуации - те са изгодни
единствено за англо-саксон-
ския свят.

Очевидно е, че сферата на
сигурността е била ключо-
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Председателят на Военния комитет на НАТО Стюарт
Пич обсъди по телефона военната прозрачност в Европа
с началника на Генералния щаб на Въоръжените сили на
Русия Валерий Герасимов, съобщи пресслужбата на Се-
верноатлантическия алианс.

Страните са обсъдили военната прозрачност в Европа
и се договориха да продължат контактите.

По-рано Герасимов проведе преговори с ръководителя
на Комитета на началник-щабовете на САЩ Джоузъф Дан-
форд.

По-рано през юни руският министър на отбраната Сер-
гей Шойгу заяви, че военнополитическата обстановка по
границите на ОНД е крайно напрегната и все по-реални
стават предизвикателствата срещу суверенитета на стра-
ните от Общността.

Администрацията на САЩ
ще се заеме със завръща-
нето на Русия в Г-7 - заяви
държавният секретар Майк
Помпео в интервю за теле-
визионните канали FOX59
WXIN и CBS4 WTTV. - Пре-
зидентът смята, че ние тряб-
ва да направим това (завръ-
щането на Русия в Г-7 - бел.
ред.). Аз работя за прези-
дента."

По-рано, като се позова-
ва на източници в диплома-
тическите кръгове, вестник
"Гардиан" съобщи, че До-
налд Тръмп се е скарал с
лидерите на страните - учас-
тнички в Г-7, заради въпро-
са за завръщането на Ру-
сия. Вестникът пише, че сто-
панинът на Белия дом е под-
чертал, че "Русия трябва да
присъства в залата" за об-
съждане на проблемите
около Иран, Сирия и КНДР.

Отбелязва се, че японски-
ят премиер Шиндзо Абе е за-
пазил неутралитет по този
въпрос, но с Тръмп се е съг-
ласил ръководителят на пра-
вителството на Италия Джу-
зепе Конте. Останалите ли-
дери,в това число и ръково-
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Според британски медии Тръмп се е изпокарал с лидерите на Г-7
заради завръщането на Русия в клуба

дителят на Европейския съ-
вет Доналд Туск, са се обя-
вили решително срещу зав-
ръщането на Русия в Г-7.

В понеделник руският ми-
нистър на външните работи
Сергей Лавров заяви, че
Москва никога не е повди-
гала въпроса за завръщане
в Г-8. Прессекретарят на
президента Дмитрий Песков
отбеляза, че за Москва зав-

ръщането в този формат не
е самоцел.

Форматът "Голямата ос-
морка" съществува от 1998
г. През 2015 г. той се сък-
рати до Г-7, когато на фона
на събитията в Крим участ-
ниците в клуба решиха да
не пътуват за поредната
среща на най-високо рав-
нище в Сочи, а се събраха
без Русия в Брюксел. Армейски генерал Валерий Герасимов

Ìîñêîâñêè ñëàäîëåä çà Åðäîãàí íà ôîíà íà ìíîãî "íî" è "àêî"

ва и на сегашните прегово-
ри между Путин и Ердоган.
На фона на влошените от-
ношения със САЩ и дина-
мичното развитие на собст-
вената програма за подкре-
па на военнопромишления
комплекс Турция става все
по-заинтересувана от сът-
рудничеството с Москва.

По време на авиосалона
се обсъждаха евентуални до-
говори и за Су-35, и за МиГ-
38, и дори за Су-57. Нещо
повече - руската страна да-
де да се разбере, че е го-
това за съвместно произ-
водство с Турската репуб-
лика, от което например се
отказаха САЩ, въвеждайки
санкции срещу своя парт-
ньор. И още нещо - постиг-
наха се договорености меж-
ду Русия и Турция за изпра-
щане на първия в история-
та турчин в Космоса. Сът-
рудничеството в космичес-
ката и в другите перспек-
тивни области е залог за
здраво бъдеще на руско-
турския диалог.

На фона на предстоящия
празник - 100-годишнината
от установяване на диплома-
тическите отношения между
двете страни двамата лиде-
ри отбелязаха позитивната
динамика в областта на ико-
номиката (25,5 млрд. дола-
ра търговски оборот при цел
- достигане на 100 млрд.),
развитие на големи енергий-
ни проекти (АЕЦ "Акую" и га-
зопровода "Турски поток").
Изглежда, че икономически-
те перспективи би трябвало
да преобладават над емоци-
онално-идейните конструк-
ции, но... ние вече сме пре-
минавали това.

Икономика без политика,
сигурност и хуманитарен
фактор е злато, което за се-
кунди се превръща в оло-
во. Тук възникват безкрай-
но сложни въпроси - това
са и туркоманите в Сирия,
и тюрките от постсъветско-
то пространство, и разши-
ряването на турския лоби-
зъм, и настъпателността на
турския външнополитически

курс с акцент към дългос-
рочност. Всичко това е труд-
но да се измери, това е ма-
терия, която изисква тънка
работа, без която всъщност
движението напред е невъз-
можно. А реални проекти -
изследователски и практи-
чески - по тази тема има
немалко. Стана така, че в
деня на визитата на турс-
кия лидер в Русия беше от-
крит един от тях - "Русия и
Турция. Диалог чрез младеж-
та". Владимир Путин и Ре-
джеп Ердоган се изказаха
за значенето на културното
взаимодействие между две-
те страни и дори заявиха,
че обществеността е вклю-
чена в дейността по подго-
товка за отпразнуването на
столетието на дипломатичес-
ките отношения (интересно
е коя е тази "общественост"
и с какви механизми е
включена?).

С други думи - разбиране
за необходимостта от съв-
местна работа на различни
равнища има, за това за-

* Авторът е директор на Цен-
търа за изследвания на Изто-
ка, старши научен сътрудник
в Института за международ-
на икономика и международни
отношения на Руската акаде-
мия на науките, доцент в Дип-
ломатическата академия на
руското Министерство на вън-
шните работи.

почнаха вече да говорят
след всеки завой. Остава
проблемът за конкретни
действия и механизми за ра-
бота. Тя явно е недостатъч-
но видима отгоре, но се
вижда в средата и със си-
гурност - долу.

Русия и Турция се разби-
рат много добре, но "пре-
вод" все пак е нужен, и то
правилен превод. В проти-
вен случай няма да може да
се извърши "фина настрой-
ка", а без нея отношенията
могат да тръгнат по предоп-
ределен начин към опасни
капани.

Цялата сегашна визита на-
помняше картина на усми-
ряване на разгорещения из-
точен приятел - усмиряване
чрез перспективи, предло-
жения и идеи. Владимир Пу-
тин дори подчерта в края на
своето изказване "турско-
руските" отношения. Едва ли
това е било грешка, едва ли
руската власт би могла да
бъде заподозряна в реална
протурска политика, а това
означава, че станахме сви-
детели на още една метафо-
ра: топката е в тяхното по-
ле, ние сме открити и сме
готови да вървим по-ната-
тък, въпреки че имаме по-
натрупано недоволство.

Времето на големите про-
мени настъпва, засега има
прекалено много "ако" и
"но", обаче, както се казва,
вървящият ще преодолее
пътя, а без риск е трудно
да се мине. Всички разби-
рат това и в Москва, и в
Анкара, а значи предстои
голям етап на задълбочава-
не на сътрудничеството в
сферата на сигурността и
спешната "естрено-планова"
настройка на хуманитарна-
та сфера. Това, разбира се,
внимателно ще се следи от
"задокеанските приятели" и
те ще правят всичко, за да
се случват сривове.

Ние обаче умеем да "рад-
ваме" потенциалния против-
ник.

Путин почерпи Ердоган с руски сладолед, за да охлади емоциите му



30 август - 5 септември 2019
6. ГЕОПОЛИТИКА

Страницата подготви
Светлана Михова

Влиятелният американски
в. "Ню Йорк таймс" писа, че
украинският президент Вла-
димир Зеленски е изправен
пред задача, която е невъз-
можно да реши така, че да
остане цял и невредим. В
информационното простран-
ство на САЩ се завръща
смятаната за забравена те-
ма "Украйнагейт". Тя непре-
къснато изплува в най-не-
подходящите моменти и се-
риозно помрачава перспек-
тивите на отношенията на
Киев с Доналд Тръмп.

Ето какво пише вестникът:
"Месеци след отказа да по-
сети Украйна личният адво-
кат на Тръмп и бивш кмет
на Ню Йорк Рудолф Джули-
ани поднови усилията си да
принуди властите в Киев да
разследват действията на
политическите опоненти на
американския президент в
Украйна. Напоследък Джу-
лиани говори по телефона и
се срещна в Мадрид лично
с Андрей Ермак, съветник
на Зеленски и го призова
да бъдат активизирани раз-
следванията по два въпро-
са, интересуващи особено
Тръмп. Първо, предприема-
ли ли са украинските влас-
ти стъпки, които да нанесат
ущърб на избирателната
кампания на Тръмп по вре-
ме на изборите през 2016
г. Второ, имало ли е "неу-
местно" съвпадение между
дейността на бившия вицеп-
резидент Джо Байдън в Ук-
райна и длъжността на си-
на му в украинската газова

Денонсирането на Догово-
ра за ракетите със среден
и малък обсег на действие
и опасността от нова спи-
рала във въоръжаването
стана повод за извънредно
заседание на Съвета за си-
гурност при президента на
Русия. На него Владимир Пу-
тин направи изявление, в ко-
ето анализира сложността
на създадената нова меж-
дународна обстановка и в
съответствие с нея възло-
жи задачи на ведомствата,
отговорни за националната
сигурност и отбрана.

* * *
На 18 август в Съединени-

те щати бе извършен изпи-
тателен старт  на крила ра-
кета с наземно базиране, ко-
ято по изявления на амери-
канското военно ведомство
е поразила цел на разстоя-
ние над 500 км. Такова въо-
ръжение принадлежи към
категорията на забранените
от Договора за ликвидиране
на ракетите със среден и ма-
лък обсег от 1987 година.
Освен това използваната в
хода на изпитанията универ-
сална стартова площадка
МК-41 напълно потвържда-
ва основателността на пре-
тенциите, които руската
страна предяви към САЩ в
периода, когато договорът
действаше.

Ние нееднократно посоч-
вахме, че разполагането на
такива стартови площадки
на суша на базата на ПРО
в Румъния и предстоящото
им разполагане в Полша са
пряко, тежко и грубо нару-
шение на Договора за ра-
кетите със среден и малък
обсег на действие. Амери-

Ìîñêâà ãîòâè ñèìåòðè÷åí îòãîâîð
Стана очевидно, че
САЩ отдавна са
нарушавали
Договора за
ракетите със среден
и малък обсег

канците упорито отричаха
това, като твърдяха, че на-
земните МК-41 не могат да
изстрелват крилати ракети
"Томахавки", които са пред-
назначени за морско бази-
ране. Сега фактът на нару-
шенията е налице и оспор-
ването му е невъзможно -
те сами го признаха.

Възниква въпросът как
сега да разберем какво ще
бъде разположено в Румъ-
ния и Полша. Дали системи
за противоракетна отбрана,
или нападателни ракетни
комплекси с достатъчно го-
лям обсег?

Прави впечатление, че из-
питанията с ракетите със
забранени досега от дого-
вора характеристики бяха
извършени само 16 дни
след завършването на ини-
циираната от Вашингтон
процедура по денонсиране
на посочения договор. Оче-
видно е, че изпитанията не
бяха импровизирани, а по-
редна брънка от веригата
на отдавна планирани и ре-
ализирани стъпки.

Това само потвърждава ос-

нованията на проявената от
нас по-рано загриженост. Ние
отдавна разполагаме с ин-
формация, че САЩ от дълго
време се занимават със съз-
даването на забранено от до-
говора оръжие. Нееднократ-
но отбелязвахме това пред
нашите партньори. Вместо да
коригират тази неприемлива
ситуация и да се върнат към
спазване на договора, аме-
риканците режисираха про-
пагандна кампания за нару-
шения на договора от страна

на Русия. Сега за всички ста-
ва ясно, че единствена цел
на САЩ е била да прикрият
дейността си в неспазване на
документа и отдавнашните си
намерения да излязат от не-
го.

Всичко това не оставя
съмнения какви са истинс-
ките планове на САЩ: да се
освободят от установените
ограничения и по такъв на-
чин да си развържат ръце-
те за разполагането в раз-
лични райони на забране-
ните до този момент раке-
ти. Американски политици с

доста висок ранг заявяват,
че разполагането на нови
ракетни системи може да
започне от Азиатско-тихоо-
кеанския регион, което съ-
що засяга нашите коренни
интереси, защото се нами-
ра в непосредствена бли-
зост до руските граници.

Известно е, че ние никога
не сме искали, не искаме и
няма да се въвличаме в скъ-
па, разрушителна за наша-
та икономика надпревара
във въоръжаването. Ще на-

помня, че Русия по разходи
за отбрана заема доста
скромно място в света след
Съединените щати, Китайс-
ката народна република, Са-
удитска Арабия, Великобри-
тания, Франция и Япония.

Разработването на най-но-
ви, действително нямащи ана-
лог в света системи модерно
оръжие беше предизвикано
- и може да се каже прово-
кирано, от едностранното из-
лизане на САЩ от Договора
за ограничаване системите
за противоракетна отбрана
през 2003 година. Ние не са-
мо бяхме принудени - бяхме
длъжни, без всякакво коле-
бание да гарантираме сигур-
ността на нашия народ и на-
шата страна. Това правим се-
га и безусловно ще го пра-
вим в бъдеще.

Същевременно, като се
има предвид появата на но-
ви обстоятелства, нареждам
на Министерството на отб-
раната на РФ, на Министер-
ството на външните работи
и на другите профилни ве-
домства да анализират рав-
нището на заплахите за на-
шата страна, създавани от
споменатите действия на
САЩ, и да предприемат из-
черпателни мерки по под-
готовката на симетричен от-
говор.

При това Русия, както и
по-рано, остава открита за
равноправен и конструкти-
вен диалог със Съединени-
те щати за възстановяване
на доверието и укрепване на
международната сигурност.

Êàïàíúò, â êîéòî Êèåâ íåìèíóåìî ùå ïàäíå
компания Burisma Holdings.

Трябва да се отбележи, че
при това положение Зелен-
ски и целият му екип не мо-
гат да се измъкнат, без да
си създадат сериозни вра-
гове във Вашингтон. Въпро-
сът е кого младият украин-
ски президент ще превър-
не в свой кръвен враг - еки-
път на Тръмп, или на Де-
мократическата партия.По-
ложението на Зеленски на-
истина е ужасно, като се
има предвид, че лидерът на
демократите в Конгреса
Стени Хойер е съобщил на
представители на екипа на
Зеленски, че те не трябва
да се поддават на натиска
на Джулиани и в никакъв
случай да не сътрудничат с
него.

Залозите в тези задкулис-
ни политически игри са твър-
де високи. Известно е, че
Байдън е най-популярният
кандидат от Демократичес-
ката партия за предстоящи-
те догодина президентски
избори и е много вероятно
да спечели първичните из-
бори и да излезе на финал-
ния двубой срещу Тръмп. Де-
мократите се надяват, че
Байдън може да привлече
неутралните и колебаещите
се избиратели. Затова спо-
ред тях, ако Джулиани под-
несе на Тръмп политическия
скалпел на Байдън, това би
било голям принос за побе-
дата на сегашния президент.
Евентуалното отпадане на
Байдън от състезанието и
ударът по авторитета на Де-

мократическата партия, кой-
то може да бъде нанесен с
"Украйнагейт", биха дали на
Тръмп значителна електо-
рална преднина. Всички те-
зи обстоятелства принужда-
ват демократите трескаво
да предприемат задкулисни
медийни опити да саботират
разследването по украинс-
ките приключения на Бай-
дън. Това е доста неприя-
тен за тях факт - още пове-
че, че именно те разпалиха
аферата с въображаемата
чужда намеса в изборите
през 2016 г., като органи-
зираха за Тръмп капана "Ра-
шагейт", в който сами пад-
наха.

За киевския елит възник-
ва адски неудобният въпрос
кому да служи. Ако помогне
на Тръмп с разследването
на далаверите на Байдън в
Украйна, ще си навлече гне-
ва на демократите и ако
техният кандидат спечели
изборите, ще стане много
лошо. Ако не предприемат
нищо по разследването и
Тръмп остане втори мандат,
също има да патят. Някои
умни глави в Киев предла-
гат "изчакваща тактика" или
"игра на многовекторност" и
така да се опитат да прото-
чат ефекта до изборите през
ноември догодина. Тогава
вече ще е ясно кой ще е
следващият президент и на
кого да се кълнат във вяр-
ност.

И в тази тактика обаче се
крие опасност. И двете стра-
ни във вашингтонското про-

тивостоене са нетърпеливи
и не се отличават с особе-
на вежливост. Затова кол-
кото по-малко време оста-
ва до изборите, толкова по-
вече натиск ще упражняват
над Киев. Накрая може да
се случи така, че Украйна
да изпадне в немилост и
пред републиканците, и пред
демократите. И двете пар-
тии в натиска си над Киев
не проявяват жестове на
ухажване, в замяна не да-
ват никакви обещания. Нап-
ротив, звучат заплашител-
ни ноти.

Проблемът се състои още
в едно важно обстоятелст-
во. За президента Зеленс-
ки и неговия екип правилно
и изгодно решение вече ня-

ма. Времето, когато Украй-
на все още можеше да се
надява да възстанови поли-
тическата си субектност и
реална независимост от вът-
решнополитическите амери-
кански интриги, отдавна ми-
на. За петте години след
преврата през 2014 г. киев-
ските власти се постараха
да разпродадат суверените-
та си на парче. При това на
безценица. Още не е извес-
тно кой във Вашингтон - ре-
публиканците, или демокра-
тите, ще спечели от "Украй-
нагейт". Но при всички слу-
чаи 100-процентният губещ
ще бъде Киев.    (по ria.ru)
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Лилия Ашарфудинова

В Рязани 20-22 августа
2019 года прошел Второй мо-
лодежный форум "Россия и
Балканы". Он организован
Рязанским региональным от-
делением общероссийского
объединения "Всероссийский
межнациональный союз мо-
лодежи". Предыдущий форум,
состоявшийся в августе 2018
года, стал заметным собы-
тием, поэтому инициатива
проведения второго форума
была поддержана Фондом
поддержки публичной дипло-
матии им.А.М. Горчакова,
при содействии исполни-
тельных и законодательных
органов власти Рязанской
области, Центра междуна-
родных проектов РГУ, Сту-
денческого объединения
"Клуб общественной дипло-
матии". Форум проведен в
рамках гранта Фонда Горча-
кова, и в нем приняло учас-
тие более 50 представите-
лей молодежных организаций
из России и балканских го-
сударств. Немаловажен тот
факт, что участники меро-
приятия  общались на рус-
ском языке. На протяжении
2 дней молодые люди из Бол-
гарии, Сербии, Венгрии, Хор-
ватии, Словении, Северной
Македонии, а также Москвы,
Рязани, Санкт-Петербурга,
Нижнего Новгорода, Белго-
рода, Воронежа, Севастопо-
ля, Орла, Астрахани, Росто-
ва-на-Дону, Самары и Крас-
ноярска обсуждали с
экспертами политические и
культурные вопросы и иска-
ли точки взаимодействия в
развитии эффективных рос-
сийско-балканских отноше-

29 августа 2019 года исполнилось
95 лет ветерану Великой Отечест-
венной войны, участнице боевых дей-
ствий, награжденной орденом Славы
II степени, медалями " За победу над
Германией", "За оборону Москвы",
"За взятие Кенингсберга", юбилей-
ными медалями

ЛИДИИ АЛЕКСАНДРОВНЕ
ОСИПОВОЙ

  Когда началась война, только что
закончив школу, Лидия Александров-
на поступила на курсы медсестер.
Не успев их закончить попала на
фронт, на Волоколамское направле-
ние под Москвой. Работала в мед-
санчасти, потом в госпитале. Когда
грузили раненых для отправки в тыл
началась бомбежка и она была ра-
нена. После выздоровления осталась
работать в этом госпитале, с которым
прошла всю войну, участвовала в ос-
вобождении Вязьмы, Смоленска,
Прибалтики. Победу встретила в Ка-
унасе. Как вспоминает Лидия Алек-
сандровна, все ждали приказа о де-
мобилизации, но получили приказ о
переводе на Второй Дальневосточный
фронт. Там война быстро закончи-
лась и началась мирная жизнь. В пос-
левоенное время была работа в Ок-
ружной больнице г. Красногорска, где
она проработала до пенсии...

В 1998 г. Лидия Александровна пе-

"Ðîññèÿ è Áàëêàíû" âñòðåòèëèñü â Ðÿçàíè

Савова Ивелина (Болгария), Скворцова Екатерина (Санкт-Петербург), Милькова Анастасия (Нижний Новго-
род), Филипович Алекса (Сербия), Владислав Лагойда (Севастополь), Каткова Екатерина (Санкт-Петер-
бург), Чоянович Милена (Сербия) (слева направо)

Димитр Димитров (Болгария) и председатель Рязанской городской Думы
Юлия Рокотянская

где были награждены серти-
фикатами, которые им вру-
чила Глава муниципального
образования, председатель
Рязанской городской Думы
Юлия Рокотянская. Вошед-
шие в состав делегации из
Болгарии представители  го-
рода Ловеч, который явля-
ется побратимом города Ря-
зань, на приеме в местной
администрации  преподнес-
ли памятный подарок от
мэра своего города.

Форум сыграл роль плат-
формы для консолидации ак-
тивистов молодёжного дви-
жения, где молодые лидеры
смогли обменяться накоп-
ленным опытом и заняться
поиском решений актуальных
вопросов. Уезжали участни-
ки форума одухотворенными
новыми идеями и настроен-
ными на активную работу в
развитии российско - бал-
канских отношений.

Снимки автора

Эксперт из Болгарии  Дарина Гри-
горова (слева) и  эксперт и предс-
тавитель фонда им. Горчакова Сан-
дра Стоилкович

ний. На заседании были зат-
ронуты как тема межнацио-
нальной безопасности на
Балканах, так и роль парт-
нерских организаций. И  спи-
керы и эксперты вели мно-
госторонний диалог, что ко-
нечно же может способст-
вовать активной дипломати-
ческой деятельности.

"Мы пытались подобрать
лучших экспертов из России
и с Балкан, которые могут
помочь молодым экспертам,
которые хотят заниматься
именно Балканами, исследо-
вать проблематику россий-
ско-балканских отношений.
Чтобы они правильно знако-
мились с историей и со свя-
зями между нашими страна-
ми", - отметила Сандра Сто-
илкович представитель Фон-
да Горчакова и один из ор-
ганизаторов. Экспертом из
Болгарии выступила Дарина
Григорова, профессор ка-
федры новой и современной

истории Софийского универ-
ситета им. Св. Климента Ох-
ридского.

В рамках ознакомления с
культурным и историческим
наследием России  было ор-
ганизовано посещение Рязан-
ского Кремля и дома Музея

Сергея Есенина, которое по-
дарило гостям много при-
ятных впечатлений.  В за-
вершении форума были воз-
ложены цветы к памятнику
генералу М.Д.Скобелеву, а
затем участники  посетили
Рязанскую городскую Думу,

Молодежь Федерации
"Союз соотечественни-
ков" провела субботник
на 91-м мемориальном
участке Центрального
софийского кладбища,
где захоронены русские
ветераны Русско-ту-
рецкой освободитель-
ной войны 1877-1878 гг.
На участке были про-
ведены сезонные убо-
рочные работы - ско-
шена трава, подрезаны
кусты, отремонтира-
ваны некоторые участ-
ки гранитных плит. Так-
же команда доброволь-
цев подрезала кусты,
очистила от сухих лис-
тьев, скосила траву на
нескольких мемори-
альных захоронениях
русских священнослу-
жителей. Работы были
проведены при поддер-
жке представительства
Россотрудничества в
Болгарии. Федерация

Ïðèñîåäèíÿéòåñü ê èíèöèàòèâå С юбилеем!

реехала к дочке в Софию. Она явля-
ется активным членом Совета вете-
ранов, участвуя в проводимых ме-
роприятиях...О своей военной и пос-
левоенной жизни Лидия Александ-
ровна подробно рассказала, в из-
данном к 70-летию Победы альбоме
"Мгновения ценою в жизнь".

От имени ветеранов ВОВ, живу-
щих в Болгарии сердечно поздрав-
ляю Лидию Александровну с юби-
леем. Желаю здоровья и оставать-
ся такой же активной и доброжела-
тельной!

С уважением: И.Н.Завьялов, предсе-
датель Совета ветеранов ВОВ

"Союз соотечест-
венников"  планиру-
ет проведение еще
двух осенних суб-
ботников, сообщает
нам Алевтина Стоя-
нова, председатель
Молодежной орга-
низации Федерации
"Союз Соотечест-
венников" и пригла-
шает присоединить-
ся всех желающих,
поскольку важна
любая помощь.
Можете обращать-
ся на е-мейл: mos-
bulgaria@mail.ru

Страницу подготовила
Светлана

Тютюнджиева
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Лидия Шереметьева,
координатор Форума
"Болгария - Россия"

Общественные дебаты,
объявленные  Министерст-
вом регионального развития
и благоустройства по пово-
ду Закона об управлении
этажной собственностью
(ЗУЕС) вызвали интерес у на-
ших читателей. В последние
годы наши соотечественни-
ки, приобретающие недви-
жимость в Болгарии, все ча-
ще поднимают эту тему в
своих письмах в редакцию га-
зеты. Мы опубликовали ряд
материалов на эту тему
сразу же после проведения
конференции "Реализация
прав российских соотечес-
твенников", которую прове-
ли в 2017 году газета "Ру-
сия днес - Россия сегодня" и
Форум "Болгария - Россия"
совместно с "Фондом под-
держки и защиты прав соо-
течественников, проживаю-
щих за рубежом". Одна из
главных тем конференции
была посвящена нарушению
прав российских владельцев
недвижимости в Болгарии.
Есть ли изменения в болгар-
ском законодательстве в
этой сфере, мы попросили
прокомментировать адвока-
та Красимира Ташева.

- Адвокат Ташев, поско-
льку российские вла-
дельцы недвижимости в
Болгарии уже исчисляют-
ся сотнями тысяч человек,
то эта тема очень чувстви-
тельна для наших сооте-
чественников. В этой об-
ласти болгарского зако-
нодательства они себя
чувствуют особенно не за-
щищенными. Какими за-
конами регулируется эти
правоотношения?

- Закон об управлении
этажной собственностью
был принят только в 2009 г.
До этого действовали при-
нятые в 1996 году законы о
муниципальной и государст-
венной собственности. За-
коны революционные для
своего времени, имея в ви-
ду политические изменения
в стране. Но на тот момент
не хватало компетентных в
этой области юристов, не
было нормативных правовых
актов и приходилось писать
постановления или распоря-
жения. Трое юристов из раз-
личных политических партий,
одним из которых был я, пи-
сали их. Смысл был в том,
чтобы регулировать и допол-
нять закон, т.к. в законе не
могут быть описаны все час-
тные случаи, происходящие
с Сергеем, Иваном и т.д. На

Àäâîêàò Òàøåâ: Ìîè ïðåäêè âñåãäà
ñëóæèëè Ðîññèè!

тот момент никто не подоз-
ревал, что через несколько
лет в Болгарию хлынут инос-
транцы, желающие приоб-
рести дешевую, по мировым
стандартам, недвижимость.
Проблемы копились, как
снежный ком и со време-
нем стала очевидна необхо-
димость принятия закона.
Принятый в 2009 году Закон
об управлении этажной соб-
ственностью (ЗУЭС) тоже
оказался несовершенным. С
момента принятия закона,
каждый год в него вносились
дополнения и изменения.
При практическом примене-
нии закона выявились ряд
проблем и неработающих
текстов, а также отсутствие
и неполная юридическая рег-
ламентация по отношению
управления зданий смешан-
ного предназначения и ком-
плексов закрытого типа. Не-
ясность ст.51 ЗУЭС об уп-
лате ежегодных расходов на
управление и содержание
общих частей этажной соб-
ственности и придомовой
территории собственниками,
приобретающими жилье для
сезонного проживания, име-
ло различные толкования.
До сегодняшнего момента
нет контрольно-регулирую-
щего органа за деятельнос-
тью управляющих и обслу-
живающих компаний, ко-
торый мог бы сертифициро-
вать и регулировать не то-
лько их деятельность, но и
размер, либо границы эко-
номически обоснованных та-
рифов на обслуживание
комплексов. Именно поэто-
му и по ряду других причин
министерство объявило эти
дебаты.

- Как в юридическом со-
обществе отнеслись к об-
щественным дебатам по
ЗУЭС?

- С большой активностью
и интересом. Уже поступи-
ло более 260 писем с пред-
ложениями об изменениях и
дополнениях в Закон (по
пресс-центр Министерства
регионального развития и
благоустройства). Новые
тексты направлены на обес-
печение более эффективно-
го управления собственнос-
тью и уточнения прав и обя-
занностей собственников.
Одной из больных тем яв-
ляется сбор средств за об-
служивание общих частей.
Согласно предложениям по
новым текстам закона, бу-
дут регулироваться минима-
льные суммы сборов за об-
щие части, одно из таких
предложений, чтобы сумма
собираемых средств пред-
ставляла собой процент от
минимальной заработной
платы по стране. Также пла-
нируется внести текст об
обязательности уплаты сбо-
ров за общие части неза-
висимо от того, использует-
ся ли жилье или нет. Целью
изменений является стрем-
ление решить проблемы со
сбором платы за обслужи-
вание общих частей в жилых
зданиях и принудить платить
некорректных владельцев.

Внесены интересные пред-
ложения  по  привлечению
местных муниципалитетов к
сбору такс. Если владелец
жилья не платит взносы, то
местный муниципалитет дол-
жен будет их взимать вмес-
те с местными налогами. То
есть сосед уклоняющейся от
платежей, все равно их зап-
латит вместе с уплатой
местных налогов муниципа-
литету. Есть также мнения
сделать домовые книги
электронными, а ответст-
венность за их сохранность
передать муниципалитетам.

Национальная ассоциация
домоуправителей в РБолга-
рии внесла предложение
создать профессиональный
регистр для "домоуправите-
лей", и ввести профессию
"управляющий домом".

- Адв. Ташев, большая
часть наших соотечествен-
ников является владель-
цами жилья, в так называ-
емых, закрытых комплек-
сах. Размытость и отсутс-
твие четкого законодате-
льного понятия "жилого
комплекса" и принадлеж-
ности придомовой терри-
тории влечет за собой бес-
конечные проблемы.

- В настоящее время ста-
тус зданий, составляющих
закрытые комплексы, не
регламентируется, поэтому
изменения в ЗУЕС составят
отдельную главу в законе и
будут детализированы обя-
зательства их жильцов.

- Вы занялись случаем по
письму нашей  соотечест-
венницы в редакцию газеты
"Русия днес- Россия сегод-
ня", которая обратилась от
имени фирмы закупившей
квартиру в 2015 г. в закры-
том комплексе, работаю-
щем как отель, в районе
Банско. Годовые таксы, ко-
торые выставил фирме СП
необъяснимо высокие, это
около 3 тыс. евро в год без
объяснений, как формиру-
ется эта такса.

- Этот случай казалось
бы, типичный, но не совсем.
Мои клиенты после приоб-
ретения недвижимости в
закрытом комплексе отка-
зались подписывать договор
с управляющей компанией.
Условия договора были, пря-
мо скажем, кабальными. По
договору владельцы могут
использовать свою собст-
венность только 30 дней в
году /и то не факт, что бу-
дут пользоваться своей
квартирой, т.к. по договору
управляющая компания при
условии занятости вашего
жилья может предоставить
на свое усмотрение эквива-
лентное/. Взамен, по усло-
виям договора, после выче-
та всех сборов обещаются
дивиденды. Как показывает
практика, таковых обычно
нет. Собственность была
приобретена от англичанки
и, как оказалось позже, все
владельцы в комплексе анг-
личане, которые через до-
веренных лиц передали
свою недвижимость по до-
говору в аренду. То есть от-

сутствует какой-либо конт-
роль СП, т.к. нет никакой
коммуникации и координа-
ции между членами общего
собрания, каковыми явля-
ются владельцы жилья. Мои
клиенты стали заложниками
ситуации.

В данном случае, казус
разрешился следующим об-
разом: годовая такса фор-
мируется из двух частей.
Одна из них идет на ремонт,
поддержку и реновацию об-
щих частей /параграф 48 ЗУ-
ЕС/, вторая представляет
собой расходы на управле-
ние и поддержку общих час-
тей. По первой части сумма
не комментируется, а вот по
второй /параграф 51 пункт
3 ЗУЕС/ общее собрание
решением большинства го-
лосов  50+1 может умень-
шить таксу на 50% при по-
ложении, что жилье исполь-
зуется не более 30 дней в
году. Чего мы и добились в
результате переговоров.

Рискуя быть понятым не-
гативно, хочу подчеркнуть,
когда ты приобретаешь соб-
ственность, то должно быть
понимание, что получаешь ее
со всеми плюсами и мину-
сами. Это как с супругой -
получаешь ее, а вместе с
ней еще и родственников.
Так и недвижимость, это не
только удовольствие, но и
ответственность. Когда под-
писываются договоры, осо-
бенно в комплексах закры-
того типа, которые имеют
другой вид управления, не-
обходимо проанализировать
статусы будущих регламен-
тов и сделать прогнозный
анализ, чтобы понять, где
вы окажетесь после покуп-
ки: среди "себеподобных"
или в неблагоприятной сре-
де? Сможете ли вы лично
платить предстоящие таксы,
и не придется ли вам  пе-
рераспределять таксы неб-
лагонадежных соседей.

- Какие сроки предусмот-
рены для обсуждения из-
менений в ЗУЭС?

- Проект закона о внесе-

нии изменений и дополнений
в ЗУЭС должен быть опуб-
ликован для публичного об-
суждения в сентябре этого
года. Предварительно будут
созданы четыре рабочие
группы для разработки бу-
дущих текстов закона, со-
ответственно, по категори-
ям: "Управление этажной
собственностью", "Профес-
сиональные управляющие
домами", "Специальные ад-
министративные здания",
"Контрольные функции муни-
ципальных властей". Послед-
няя группа будет активно
привлекать представителей
местной власти в стране.
Мы все надеемся, что из-
менения в законе повысят
роль и полномочия местных
органов власти.

- Думаю, что нашим чи-
тателям будет интересна и
Ваша личная история. Ка-
ким образом Ваши пред-
ки оказались в Болгарии?

- Я родился и живу в Бол-
гарии, закончил право и
фирменное управление. До
1977 года  моя семья носи-
ла фамилию Плешаковы.
Первые упоминания о моей
фамилии встречаются в ру-
кописях 1782 года, а еще ра-
ньше в списках Петра Пер-
вого. Впоследствии в Бол-
гарии имена сменились, те-
перь наша фамилия Ташевы.
Я потомок белоэмигрантов.
Мой дед Плешаков Василий
Федорович был полковни-
ком Белой гвардии. Вместе
с волной военных  в 1921
году через остров Лемнос
(Греция) попал в Болгарию.
Его воинскую часть расквар-
тировали в городе Видин,
там они участвовали в стро-
ительстве железной дороги.
В Видине он и похоронен.
Брат моего деда Матвей Фе-
дорович Плешаков за про-
явленный героизм в Первую
мировую войну был награж-
ден Георгиевским крестом,
он служил в Лейбгвардейс-
ком казачьем полку… Мои
предки всегда служили Рос-
сии!

Адвоката Красимира Ташева в полной мере можно назвать нашим
соотечественником, т.к. он является потомком известной казачьей
дворянской фамилии Войска Донского. Он незаурядная личность, об-
ладающая энциклопедическими знаниями в самых разных областях,
начиная с истории с географией, заканчивая виноделием. Он посто-
янный спонсор Русского клуба Федерации "Союз соотечественников"
г. Петрич. В 90-е годы адв. Ташев принимал участие в разработке
нормативных актов к законам о муниципальной и государственной
собственности
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Москва рассчитывает, что
"нормандская четверка" об-
судит разведение сил в Дон-
бассе вдоль всей линии соп-
рикосновения. Об этом в
понедельник заявил на
пресс-конференции министр
иностранных дел России
Сергей Лавров, передает
ТАСС.

Россия постоянно напоми-
нает своим партнерам о не-
обходимости обеспечить
выполнение ранее принятых
решений, чтобы "авторитет
нормандского формата не
пострадал", отметил ми-
нистр.

Одним из таких решений
является разведение сил и
средств в трех пилотных ра-
йонах на линии соприкосно-
вения. Предпринимаемые для
этого действия в районе Ста-
ницы Луганской глава МИД
назвал "позитивным развити-
ем событий". Далее необхо-
димо "повторно организовать

Íà Óêðàèíå
íàçâàëè èìåíà
áóäóùèõ
ìèíèñòðîâ

Новое правительство Укра-
ины возглавит замглавы офи-
са президента по экономи-
ческим вопросам Алексей
Гончарук. Об этом заявил де-
путат Верховной Рады Укра-
ины Сергей Лещенко на сво-
ем YouTube-канале.

По его словам, два министра из действующего кабине-
та, вероятно, сохранят свои посты. Речь идет о министре
финансов Оксане Маркаровой и главе МВД Арсене Ава-
кове. Последний может стать вице-премьером по силовым
вопросам или секретарем Совета национальной безопас-
ности и обороны.

На должность генпрокурора, по информации Лещенко,
претендует замглавы офиса президента Руслан Рябошап-
ка, министром экономики может стать руководитель Ки-
евской школы экономики Тимофей Милованов, Минобо-
роны возглавит предприниматель Андрей Загороднюк.

Главой Минздрава Украины станет руководитель Нацио-
нальной службы здоровья Олег Петренко, министром ЖКХ
- депутат Алена Бабак, а министерство энергетики возг-
лавит директор НЭК "Укрэнерго" Всеволод Ковальчук. На-
чальник Главного сервисного центра МВД Украины Вла-
дислав Криклий займет пост министра инфраструктуры,
отметил Лещенко.

Ранее 27 августа "Украинская правда" со ссылкой на
источники сообщила, что президент Украины Владимир
Зеленский предложит Верховной Раде назначить на пост
премьер-министра Алексея Гончарука. По кандидатурам
других министров в офисе главы государства будут про-
водить консультации.

Президент Молдавии
Игорь Додон заявил, что ему
импонирует стиль его бело-
русского коллеги Александ-
ра Лукашенко. Об этом по-
литик сказал в интервью бе-
лорусскому телеканалу ОНТ.

"Я не скрою, я об этом
говорил не раз открыто, что
мне импонирует стиль Алек-
сандра Григорьевича. И да-
же на первой встрече, ког-
да мы встретились, он ска-
зал: "Я слышал, что ты,
Игорь, говорил, что хочешь
быть похожим на Лукашен-
ко. Правильно ты думаешь".
Конечно, все, что он дела-
ет, это важно для Белорус-
сии", - сказал Додон.

Также, по мнению молдав-
ского лидера, благодаря Лу-
кашенко Белоруссия смогла
сохранить и приумножить
наследие Советского Союза.
"Я бы не смог сейчас при-
вести такой пример из
бывших республик СССР, ко-

Ðîññèÿ ïðåäëîæèëà "íîðìàíäñêîé ÷åòâåðêå" òåìó
äëÿ îáñóæäåíèÿ

Февраль 2015 года - лидеры стран нормандского четверки и хозяин их встречи президент Белоруссии
Александр Лукашенко

разведение сил и средств" в
двух других районах: Петров-
ском и Золотом.

"Я надеюсь, что разведе-
ние сил и средств состоит-
ся во всех трех районах, -
продолжил Лавров. - И уже
нормандский формат, соб-
равшись, сможет договари-
ваться о распространении
этой практики на всю ли-
нию соприкосновения".

При этом планировать
новые встречи в "норманд-
ском формате" возможно
после прояснения позиции
нового украинского прави-
тельства по поводу Минских
договоренностей, уверен
глава российского МИД. Он
выразил надежду, что Киев
объявит о продолжении
курса на выполнение согла-
шений.

Ранее в понедельник кан-
цлер ФРГ Ангела Меркель
сообщила, что Германия и
Франция работают над ор-

ганизацией саммита "нор-
мандской четверки" в бли-
жайшее время в Париже.
Пресс-секретарь президен-
та России Дмитрий Песков
подтвердил, что возмож-
ность нового саммита про-
рабатывается, и отметил,

что мероприятию должна
предшествовать большая
"домашняя работа".

"Нормандский формат" -
дипломатическая группа из
представителей России, Гер-
мании, Франции и Украины
по урегулированию ситуации

в Донбассе. В феврале 2015
года лидеры четырех стран
согласовали в Минске доку-
мент, предусматривающий
введение режима прекра-
щения огня и законодатель-
ное закрепление особого
статуса региона.

Øîéãó ïðåäëîæèë Ìîëäàâèè
óíè÷òîæèòü áîåâûå àðñåíàëû
â Ïðèäíåñòðîâüå

Министр обороны России Сергей Шойгу предложил пре-
зиденту Молдавии Игорю Додону уничтожить склад с бо-
еприпасами возле села Колбасна в Приднестровье. Об
этом сообщил Додон в своем Facebook-аккаунте.

"Поблагодарил господина Шойгу и в его лице - российс-
кое руководство, отметив, что реализация этой меры бу-
дет способствовать снижению напряженности в регионе",
- написал Додон.

По его словам, предложение Шойгу будет вынесено на
рассмотрение участников переговорного формата "5+2"
по урегулированию ситуации в Приднестровье.

Приднестровская Молдавская Республика (ПМР) про-
возгласила независимость в 1990 году после вооружен-
ного конфликта с Кишиневом. Сейчас в переговорах по
приднестровскому урегулированию в формате "5+2" учас-
твуют Молдавия и ПМР как стороны конфликта, Россия,
Украина, ОБСЕ - в качестве посредников и ЕС и США -
как наблюдатели.

Алексей Гончарук

Второй тур президентских
выборов в Абхазии состо-
ится 8 сентября. Об этом
заявил спикер парламента
частично признанной рес-
публики Валерий Кварчия,
передает ТАСС.

Он также отметил, что ре-
зультаты выборов стали
предсказуемыми. "Было по-
хоже, что в первом туре мы
не решим вопрос президен-
та. Так и получилось, теперь
надо готовиться ко второму
туру", - сказал Кварчия. По
его словам, в течение бли-
жайших двух недель жители
Абхазии смогут взвесить все
плюсы и минусы, приняв
окончательное решение.

Кроме того, спикер пар-
ламента отметил высокий
уровень организации перво-
го тура выборов. По его сло-
вам, голосование прошло в
"нормальных условиях".

Во второй тур президентс-
ких выборов в Абхазии про-
ходят действующий глава го-

Äîäîí õî÷åò áûòü ïîõîæèì íà Ëóêàøåíêî

му это удалось. Любой, кто
посетит Белоруссию, скажет:
все, что было хорошее в со-
ветское время, есть - и те
же колхозы, и сельское хо-
зяйство, и новые технологии",
- добавил президент.

14 августа Игорь Додон за-

явил, что руководство Мол-
давии намерено восстановить
стратегические отношения с
Россией. По словам полити-
ка, Кишинев заинтересован в
сохранении всех междуна-
родных соглашений, в том чис-
ле с Европейским союзом.

Страницу подготовил Влади Владков

Íàçâàíà äàòà
âòîðîãî òóðà
ïðåçèäåíòñêèõ
âûáîðîâ â Àáõàçèè

сударства Рауль Хаджимба и
председатель оппозиционной
партии "Амцахара" Алхас Кви-
циния. Последний соперничал
за выход во второй тур с Оле-
гом Аршба, штаб которого
уже признал поражение.

Как уточняет Sputnik Аб-
хазия, трое лидирующих кан-
дидатов получили примерно
равное количество голосов
- 23,85, 21,97, и 21,60 про-

цента соответственно.
25 августа в Абхазии сос-

тоялся первый тур прези-
дентских выборов. За пост
главы государства боролись
девять кандидатов. По
данным ЦИК, итоговая явка
составила 66,5 процента,
что позволяет признать
выборы состоявшимися. На-
рушений на голосовании за-
регистрировано не было.
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Группа ГАЗ рассматривает возможность
перевести сотрудников на четырехднев-
ную рабочую неделю, сообщили в ком-
пании. Сокращение рабочей недели под-
держивает почти половина россиян. "По
согласованию с профсоюзным комитетом,
о возможном переходе на четырехднев-
ную рабочую неделю (с 21 октября 2019
г. по 20 апреля 2020 г.) были уведом-
лены все сотрудники группы", - цитирует
заявление концерна газета "Коммерсант".
Правда, причиной сокращения рабочей не-
дели является недозагрузка мощностей
из-за проблем с поставками импортных
комплектующих для двигателей в авто-
мобилях "Газель". Сократится и зарплата
пропорционально отработанному времени.
Как поясняют в концерне, производст-
венные показатели ухудшились на фоне
негативной макроэкономической ситуации.

Росстат назвал регионы с самыми бо-
гатыми чиновниками. С самыми высоки-

ми зарплатами муниципальных чиновников
оказались Ямало-Ненецкий (ЯНАО) и Ханты-
Мансийский (ХМАО) автономные округа. При
этом меньше всего госслужащие получают
в Псковской области и Забайкалье. Отме-
чается, что средняя зарплата местного чи-
новника по России составляет около 37
тыс. рублей. При этом в ЯНАО госслужа-
щие получают в среднем 133,5 тыс. руб-
лей, в ХМАО - 97,5 тыс. Рублей, а в Псков-
ской области - 18,1 тыс. рублей. В Моск-
ве средняя зарплата муниципальных чи-
новников составляет 91,4 тыс. рублей. Это
на 13% меньше, чем средний оклад по
столице (105 тыс. рублей). В Санкт-Пе-
тербурге чиновники получают в среднем
56 тыс. рублей (на 20,6% меньше, чем
средняя зарплата в городе). 22 июля со-
общалось, что самая распространенная
зарплата в России составляет 23,5 тыс.
рублей.

Минтруд РФ установил новую вели-
чину прожиточного минимума. В целом
по России на второй квартал 2019 года
сумма прожиточного минимума на душу
населения, согласно приказу ведомства,
будет составлять 11 185 рублей, что на
432 рубля выше прошлой суммы. Исходя
из приказа Министерства труда Российс-
кой Федерации, подписанного Алексеем
Вовченко, величина прожиточного мини-
мума для трудоспособного населения сос-
тавит 12 130 рублей, для пенсионеров -
9236 рублей, а для детей - 1104 рубля.
Ранее в Минтруде рассказали об усиле-
нии мер поддержки семей с детьми.

Опрос показал, что большинство рос-
сиян не боится увольнений. Согласно
опросу, 34% граждан точно уверены, что
не будут уволены в ближайшее время.

Еще 32% на вопрос о существовании уг-
розы увольнения ответили "скорее нет",
16% - "скорее да", а 8% россиян счита-
ют, что точно будут уволены. При этом
около четверти (27%) полагают, что най-
ти новое место работы по их профессии
будет сложно, 42% думают, что скорее
сложно, и лишь 3% уверены, что без труда
найдут новую работу. Меньше всех опа-
саются сокращений начинающие специа-
листы, учителя и ученые. Менее уверено
себя ощущают топ-менеджеры и работ-
ники банковской сферы.

Психологический тест
на финансовую грамот-
ность. Примерно так мож-
но охарактеризовать исс-
ледование, которое прове-
ли социологи из фонда "Об-
щественное мнение"
(ФОМ) по заказу ЦБ. Двум
тысячам россиян из 55 го-
родов задавали 60 разных
вопросов. Ученые выясня-
ли, как люди относятся к
деньгам, какие решения
принимают и как это от-
ражается на сбережениях.
Всех граждан разделили на
11 групп по моделям финан-
сового поведения. И каж-
дой дали рекомендации.

"Эти 11 типажей пока-
зывают всю мозаичность,
непохожесть, специфич-
ность и сложность наше-
го общества", - говорит
Людмила Преснякова, ди-
ректор проекта "Человек
и деньги" ФОМ. Оказалось,
лишь четверть россиян
можно назвать благополуч-
ными. У них есть финан-
совая грамотность, занач-
ка и долгосрочные цели. У
остальных что-либо или
все сразу хромает. При
этом больше всего среди
россиян авантюристов.
Видно, азарт и вера в чу-
до у них в крови.

Самая большая группа -
это типаж, который скло-
нен к разнообразным
формам авантюрного фи-
нансового поведения. Та-
кие люди уверены, что
они хорошо разбираются
в финансовых делах, но
при этом они некомпе-
тентны. Именно такие лю-
ди часто вкладывают де-
ньги в финансовые пира-
миды, уверенные, что
смогут выйти из нее до то-
го, как она начнет руши-
ться. Получается обычно
наоборот.

Почти 57% россиян на-
ходятся в зоне риска. Как
считают социологи, у них
"проблемные модели фи-
нансового поведения". Ли-
бо они мало зарабатыва-
ют, либо не умеют обра-
щаться с деньгами. Либо
все вместе. Их основная
проблема - низкий уро-
вень ресурсов, как соци-
альных, так и финансовых.
Им не хватает денег. Но,
кроме этого, они еще и
доверчивые, то есть мо-
гут оказаться жертвами
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Типажи определяли по тому, как люди обращаются с деньгами

финансовых мошенников.
Самая сложная группа -

"низкоресурсные на зака-
те карьеры". Таких людей
почти 9%. Их положение
незавидное. Пенсия бли-
зится, возможностей для
роста доходов уже нет, а
сбережений - ноль. Единс-
твенная возможность по-
мочь таким людям - внед-
рять программы социаль-
ной поддержки, считают
эксперты. "Результаты
эксперимента лягут в ос-
нову информационно-обу-
чающих программ для
разных аудиторий", - пояс-
нили в Центробанке суть
исследования.

Есть и экзотические пер-
сонажи, чья проблема бо-
льше в голове. Социологи
считают, что 8% россиян -
фрустрированные экстер-
налы. "Фрустрированные -
психологический термин. То
есть люди разочарованные,
обиженные. Это категория,
которая недовольна жиз-
нью. И при этом ответст-
венность за это они возла-
гают не на себя, а на дру-
гих людей - на внешний мир.
Поэтому их и называют
экстерналами", - говорит
Людмила Преснякова. Ес-
ли в следующий раз увиди-
те того, кто постоянно жа-
луется на жизнь и ругает
государство - назовите его
фрустрирующим экстерна-
лом. Даже если увидите это-
го человека в зеркале.

Долги россиян растут, но
по большей части с выпла-
тами банкам они справля-
ются. В зоне риска те, кто
взял на себя слишком бо-

льшую ношу: ипотеку, кре-
дит на машину и заем на
ремонт. Да еще и содержит
большую семью. Доход хо-
роший, но и расходов не ме-
ньше. Эксперты назвали та-
ких людей "финансово наг-
руженными гражданами".
Смысл в том, что у них все
держится на волоске. Не-
большая осечка (например,
проблемы на работе) - и от
былого благополучия не ос-
танется и следа.

Чтобы тревоги было ме-
ньше, а ситуаций с кас-
совым разрывом не про-
исходило вовсе, нужно
соблюдать некоторые фи-
нансовые правила. Напри-
мер, откладывать деньги и
повышать финансовую гра-
мотность, подсказывают
эксперты. Фрустриро-
ванный экстернал на это
непременно ответит: "Пусть
лучше государство эконо-
мику развивает, рабочие
места создает и с корруп-
цией борется". И будет во
многом прав.

"Комсомолка" посмотре-
ла отличительные черты
разных финансовых моде-
лей. И сделала пять главных
выводов. Жаловаться на
жизнь и депутатов нет
смысла. А вот немного из-
менить себя вполне реаль-
но.

1. Богатство - это хоро-
шо. Если вы считаете, что
получать много денег - это
плохо и что больших
средств честным путем не
заработать, то вряд ли вы
когда-нибудь станете бо-
гатым. Установка "Я
честный, поэтому бедный"

к финансовой независи-
мости точно не приведет.
Так что остаемся честны-
ми, но деньги начинаем лю-
бить.

2. Всего добьюсь сам -
на государство не наде-
юсь. Патерналистский
подход - это то, чем отли-
чаются бедные люди от
тех, кто хорошо зараба-
тывает. Если постоянно
ждать подачек от государ-
ства и ругать за то, что
они мизерные, времени на
работу не останется. Да,
власти обязаны выполнять
свои обещания. Но суть со-
циальных пособий в том,
чтобы не дать людям уме-
реть с голоду, а не в том,
чтобы раздавать деньги
всем желающим.

3. Заначка должна
быть. Чтобы чувствовать
себя в финансовой безо-
пасности, нужно иметь за-
пас денег. Хотя бы на 3 -
6 месяцев жизни. Выпол-
нив только это условие,
можно сразу стать благо-
получным гражданином.

4. Пусть деньги работа-
ют. Финансово неграмот-
ные люди доверяют толь-
ко наличным. Деньги в
банках не хранят. Сбере-
жения тратят на телеви-
зоры и холодильники. Но
такой подход съедает все
накопления. Деньги жела-
тельно вкладывать в до-
ходные инструменты.

5. Против статистики не
попрешь. "Уж я-то точно
самый умный" - с такой ус-
тановкой теряются самые
большие деньги. Кто-то по-
падает на финансовых пи-
рамидах, а кто-то - на бир-
жевых спекуляциях. Но
суть одна и та же. На дли-
тельных сроках пассивные
инвестиции из разряда
"купил и забыл" выгоднее,
чем попытки дешево ку-
пить и дорого продать.
Тысяча рублей, отложен-
ная на депозит, лучше, чем
тысяча рублей, потрачен-
ная на лотерейные билеты
в надежде на куш.

Не откажешь россиянам
в чувстве юмора и опти-
мизме. Вот как откликнул-
ся на статью в "Комсомол-
ке" крестьянин Герман
Стерлигов: "По платеже-
способности я ниже сред-
него. Зато у меня есть то,
за что не надо платить. Вот
сижу сейчас после вкусно-
го обеда, который мне при-
готовила жена, - совершен-
но бесплатно. Сижу в крес-
ле-качалке - и солнышко
мне светит абсолютно без-
возмездно. И поют птицы -
вообще даром. И огород
растет прекрасно - без де-
нег. Я не захожу в мага-
зины - мне там нечего де-
лать. У меня все выращи-
вается моими детьми и
мною. И меня Центробанк
не волнует. Нет у него на-
до мною власти - ни одно-
го счета у меня в банках.
Ни одной кредитки. И мне
наплевать, что придумыва-
ют извращенцы из банков-
ской системы. Это касает-
ся несчастных, затрав-
ленных горожан".
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ОТ КИЕВА ДО САНТЬЯГО

то всё твоё: от киева до сантьяго.
молодость дурная, но с ней отвага,
в восемнадцать в каждом живёт бродяга,
главное - не знать, когда он уйдёт.

а пока ты юный, и не тайком
можно быть подвыпившим дураком.
дом пропах весь дымом и коньяком,
но тому, кто нагл, всегда везёт.

да, хвала безумцам, ведь как без них
был бы мир стерилен, уныл и тих.
вычисляя в пёстрой толпе своих,
мы идём с тобой, не сбавляя шага.

двадцать лет спустя, обогнув спираль,
время в пыль сотрёт и графит, и сталь, -
холодно, как скальпель, ему не жаль
ни певца, ни дервиша и ни мага.

пока песнь не стала мала в плечах,
пой со мной о главном и о вещах,
что больней всего. ты ведь знаешь - страх
жив, пока мы плачем пред ним как дети.

всякий ритм и слово рождает такт -
сердца стук есть в нас, и пусть будет так:
если хочешь в путь, то лишь дай мне знак,
и не сдержит нас ничего на свете.

ВСЕ ВАЖНЫЕ ФРАЗЫ
ДОЛЖНЫ БЫТЬ ТИХИМИ

все важные фразы должны быть тихими,
все фото с родными всегда не резкие
самые странные люди всегда великие,
а причины для счастья всегда не веские

самое честное слышишь на кухне ночью,
ведь если о чувствах - не по телефону,
а если уж плакать - так выть по-волчьи,
чтоб тоскливым эхом на полрайона

любимые песни - все хриплым голосом,
все стихи любимые - неизвестные
все наглые люди всегда ничтожества,
а все близкие люди всегда не местные

все важные встречи всегда случайные
самые верные подданные - предатели,
цирковые клоуны все печальные,
а упрямые скептики все - мечтатели

если дом уютный - не замок точно,
а квартирка старенькая в одессе
если с кем связаться - навеки, прочно
пусть сейчас не так всё, но ты надейся

да, сейчас иначе, но верь: мы сбудемся
если уж менять - так всю жизнь по-новому
что всего важнее - то не забудется,
а гениальные мысли всегда бредовые

кто ненужных вычеркнул - те свободные,
нужно отпускать, с кем вы слишком разные
ведь, если настроение не новогоднее,
значит точно не с теми празднуешь.

ПРОСТО ТАК ЗЕМФИРУ
НОЧАМИ НЕ СЛУШАЮТ

каждый второй считает себя
ненужным,
каждый третий страдает
тактильным голодом.
просто так Земфиру ночами не слушают
в оковах нелюбимого серого
города.
каждый четвёртый страдает
бессонницей,
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ОК МЕЛЬНИКОВА (Мель-
никова Оксана Алексеевна)
(род. 2 июля 1996 года,
Светлодарск, Донецкой об-
ласти, Украина) - украинс-
кий поэт, художник и музы-
кант. Автор таких попу-

лярных в Рунете стихотво-
рений, как "Все важные
фразы должны быть тихи-
ми", "Просто так Земфиру
ночами не слушают", "Хьюс-
тон" и другие. Стихи пишет
на русском языке.

С раннего детства зани-
малась рисованием, победи-
тель украинских и зару-
бежных юношеских конкур-
сов по изобразительному ис-
кусству. С четырнадцати лет
играет на гитаре, в школь-
ные годы была участницей
местной рок-группы "Поли-
гон". В 2014 году окончила

Светлодарский УВК с золо-
той медалью и поступила на
филологический факультет
Одесского национального
университета им. И. И. Меч-
никова. За месяц до дипло-
ма забрала документы из-
за конфликта с кафедрой и
руководством университета,
после восстановившись в
Горловском институте инос-
транных языков.

Пишет с тринадцати лет.
Первые тексты начала
выкладывать ВКонтакте в
2011 году, в 2012 была соз-
дана страница на Стихи.ру

под псевдонимом Ок Мель-
никова (по словам автора -
сокращение имени, которым
она когда-то подписывала
свои рисунки). Вначале от-
давала предпочтение прозе,
а конкретно - коротким рас-
сказам и эссеистике, но со
временем перешла на лири-
ку. Самым популярным сти-
хотворением, разлетевшим-
ся по сети, стало "Все важ-
ные фразы должны быть ти-
хими", опубликованное в
2012 году. Оно получило мно-
жество прочтений, в том
числе был записан клип с

участием российской акт-
рисы Равшаны Курковой в
рамках проекта "Город сти-
хов". Автор к такой популяр-
ности стихотворения отно-
сится скептически, часто
упоминая, что данную рабо-
ту не любит, и называет её
детской и несерьёзной.
Первый сборник был издан
пробным тиражом в 2014 го-
ду, на данный момент гото-
вится полноценное издание.

Примечательно то, что Ок
Мельникова не использует
при наборе текста заглав-
ные буквы.

каждый первый скрывает, что
в мыслях кроется.
просто так стихи не пишутся и не воются,
просто так люди суками не становятся.
просто так не появится
утренняя агрессия.
у кого-то проблемы, звонки,
расстояния,
у кого-то зачёты, скандалы,
сессия,
невозможность быть вместе и страх расставания.
ну, а я тут сижу, словно
грёбаный Хатико,
жду чего-то. чего? мне б самой
узнать.
"отпусти, будет легче" - проста
математика.
только мне ведь и нечего
отпускать.
каждый первый по ком-то
безумно скучает,
и о чувствах молчит, ну почти
что калека.
аппарат абонента упрямо не отвечает,
тяжело так безумно болеть
человеком.
тяжело. а хотя… ну откуда мне
знать?
я пошла ведь в отца, мне
всегда так твердили.
молчалива, упряма, на всё
наплевать,
таких все обходят за метры, за мили.
и пошли они к чёрту.
считающие себя ненужными.
в мире, где каждый третий
страдает тактильным голодом,
просто так Земфиру ночами не слушают
в оковах нелюбимого серого
города.

НЕЗАБУДКИ

забывают лица, слова и даты,
но живёт веками один сюжет:
не забыть того, кто тебя когда-то
так и не сумел полюбить в ответ

псом, как маяковский глядел на лилю,
на тебя никто не поднимет глаз
скольких на вокзалах мы проводили,
сколько их не вспомнит потом о нас

ах, чтоб им смеялось, жилось и пелось,
незабудкам наших больных сердец
чтоб у них в ладонях другие грелись,
чтоб не возвращаться им всем вконец

наливай креплёного, будем пьяны,
ведь чем горше в горле, тем песнь верней
пей до дна и сразу, целуй же рьяно,
утро будет вечера мудреней

всякий здесь рождается эмигрантом
с этой детской жаждою к чудесам,
что ни загадаешь под бой курантов -
разбираться с этим ты будешь сам

всякий, кто рождён тут, судьбой обижен,
всякий выдыхает одно в ночи:
"ну прошу, люби же, прошу, люби же!
ну прошу, пожалуйста, не молчи"

сколько ещё будет в нас грустных песен,
сколько ещё будет тоски хмельной
но пока наш мир так безбожно тесен,
мы не раз вернёмся к себе домой.

ТАК МЫ РОСЛИ

так мы росли. мечтая скорее стать взрослыми,
жить вместе в большом и красивом доме.

приставая ко всем, кто вокруг, с вопросами
и крепко друг друга держа за ладони.
меняли друзей выдуманных на настоящих,
ссорились, предавали, прощали и шли назад.
меняли игрушки на компьютеры и зомбоящик,
задавали вопросы вроде "важнее девушка или
брат?"

мы росли. боролись с правилами, с системой,
не плакали из-за оценок, всё чаще из-за людей.
считали своё мнение недоказанной теоремой
и тыкали каждого носом в ворох своих идей.

мы росли. собирали себя по частям, чемоданы,
зная: скоро пора в дорогу, за пределы родных
квартир.
обещали держаться вместе через время, доро-
ги, страны,
одновременно хотели остаться и объехать весь
чёртов мир.

мы менялись. реже звонили, копили на что-то
средства,
боролись за статус и реже верили чьим-то сло-
вам.
и из всех друзей из далёкого светлого детства
в итоге остались лишь те, кого каждый приду-
мал сам.

ЗАПОВЕДЬ НОМЕР ОДИННАДЦАТЬ

заповедь номер одиннадцать:
не хвастайся будущим и цени настоящее.

не буду желать счастьялюбвиудачи - это всё ты
получишь сам.
пожелаю лишь не следить ночами за дыханием
рядом спящего,
боясь не услышать его. не узнать, что всё ухо-
дящее.
и не перестать верить в то, что бывают ещё
чудеса.

желаю не быть заменяемым, брошенным и рас-
колотым.
делать, что хочется, а не то, что потребует зри-
тельный зал.
говорить искренне. молчание вряд ли сравнит-
ся с золотом,
ведь каждый больше всего себя ненавидит за
то,
что однажды недосказал.

ПТИЦЕЙ

и не нужно птицей в окно к ним биться,
отпусти, забудь. и тебя полюбят.
если что-то в жизни должно случиться,
то так непременно однажды будет.
лишь живи, как есть: молодой и гордый,
потом станешь бледен и бородат.
бери все немыслимые аккорды
и забудь про то, что есть путь назад.
просто будь собой, расправляя крылья,
и лети скорей, ведь вся жизнь - лишь миг.
больно не упасть, а смотреть в бессильи,
как мечты сбываются у других.
больно не упасть, а застыть на месте,
чёрно-белым кадром в немом кино.
если с кем-то должен по жизни вместе,
то так будет, пусть сейчас одинок.
прекрати в слезах обивать пороги,
лей на душу рижский густой бальзам:
важней найти для себя дорогу,
а попутчик верный найдётся сам.
сколько ни ждало бы в пути ненастий,
между вами уж не порвётся нить.
каждый в этом мире достоин счастья,
каждый в этом мире обязан жить.
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Военный пенсионер осу-
ществил свою давнюю меч-
ту - возвел средневековый
замок. Своими руками сде-
лал мечи, арбалеты, доспе-
хи. Оборудовал комнату
пыток. Под гостиничный но-
мер обставляет каземат.
Чтобы туристы не скучали.
Дорога до замка, располо-
женного в поселке с не ска-
зочным названием "Политот-
дел", тоже напоминает сред-
ние века - петляющая вок-
руг цветущих полей грунтов-
ка. Именно сюда на побыв-
ку занесло отставного капи-
тана Немо (такой псевдоним
придумал себе сибирский
зодчий). Сам не предпола-
гал, что осядет здесь надол-
го. Но замок, который он
строит вот уже десятый год,
привязал его к этой земле.
К тому же необычное для
сибирской глубинки строе-
ние уже считается одной из
главных достопримечатель-
ностей села.

Внешне сооружение дей-
ствительно напоминает раз-
рушающийся старинный за-
мок. Тем не менее стройка
медленно, но растет вверх.
Ощущение ветхости созда-
ет строительный материал,
из которого возводятся
стены.

- Использую все, что ва-
ляется на свалках. Битый
кирпич, арматура, бутылки,
консервные банки, камни -
все идет в дело, - делится
технологией с "РГ" Александр

История жанра граффити (в
переводе это слово означа-
ет "царапины") началась еще
в 20-е годы, когда враждую-
щие криминальные группи-
ровки больших городов ста-
ли помечать свою террито-
рию особыми знаками. Вско-
ре, однако, криминал поте-
рял интерес к граффити, и
надписи стали средством са-
мовыражения молодежи.

Расцвет жанра наступил в
60-е годы, когда в продаже
появились аэрозольные бал-
лончики с красками - основ-
ной инструмент райтера (это
слово в переводе означает
"писатель"). Стены, заборы,
витрины часто расписыва-
лись так, что свободного
места не хватало. Теперь за
территорию боролись сооб-
щества уличных художников,
которые вырабатывали свой
стиль росписей.

Понятно отношение город-
ских властей к такому твор-
честву. Райтеров обвиняли
в хулиганстве, порче чужо-
го имущества. В сущности,
борьба с неизвестно отку-
да возникающими настен-
ными рисунками продолжа-
ется и до сих пор.

Ульяновский автомобильный завод вспоминая о своих уни-
кальных моделях, рассказывает об УАЗ-469 с двумя руля-
ми. Дорожный индукционный миноискатель (ДИМ) пред-
назначен для поиска противотанковых и противотранс-
портных мин с металлическими корпусами или деталями на
глубине до нескольких десятков сантиметров и состоит по-
искового элемента, смонтированного на выносной раме,
а также электросистемы и трассировщика. Экипаж машины
состоит из водителя, оператора и четырех саперов с до-
полнительным поисковым оборудованием. Водитель управ-
ляет непосредственно автомобилем, оператор "рулит" по-
исковым элементом и открывает краны бака с трассиро-
вочной жидкостью - вытекая, эти ярко-желтые струйки от-
четливо обозначают границу проверенной полосы. Ее ши-
рина - 2,2 метра. При обнаружении мины автоматика ми-
ноискателя разъединяет сцепление и задействует тормоз-
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Немо. - В средние века ведь
тоже не существовало до-
мостроительных комбинатов.
Вот и я придерживаюсь
этих принципов.

То, что получилось, впечат-
ляет. Замок действительно
напоминает древнее форти-
фикационное сооружение.
На подступах высится бар-
бакан - круглая башня,
предназначенная для за-
щиты входа в крепость. Вот
бастион с установленной в
бойнице пушкой. Орудие на-
целено прямо на противо-
положный берег протекаю-
щей внизу речушки - ста-
рицы Иртыша. Неприятель
уж точно не пройдет. Глав-
ная башня замка - донжон
- пока не достроена. Из трех
уровней удалось соорудить
лишь два.

- Барбакан я тоже пона-
чалу планировал воздвигнуть
в четырех уровнях, но по-
том понял, что одному та-
кой объем не поднять, под-
корректировал проект. Де-
лаю-то все в одиночку. По-
мощники без денег работать
не хотят. А откуда у меня де-
ньги, - поясняет Немо.

Тем не менее сделано уже
немало. Двери внутри ба-
шен ведут в экзотические
помещения. Вот самый нас-
тоящий каземат, а вот ком-
ната пыток. Какое же без
нее Средневековье? Пона-
чалу Александр хотел снаб-
дить ее полным набором
мрачных аксессуаров, но по-
том передумал - зачем пу-
гать народ. И ограничился
плахой с топором. Впрочем,
и этот атрибут в обрамле-

нии обшарпанных стен с уз-
ким тусклым окошком
вызывает невольный ду-
шевный трепет.

Интерес к этой эпохе у не-
го возник еще в детстве, в
Свердловске, когда будущий
капитан Вова Подгорбунский
занимался в кружках Двор-
ца пионеров. Располагалось
учреждение в здании быв-
шей усадьбы Расторгуевых-
Харитоновых (109 комнат!),
построенной в начале XVIII
века. Рядом был разбит сад,
на который будущий зодчий
смотрел буквально раскрыв
рот. Еще в одном замке ему
посчастливилось побывать
уже в качестве курсанта
Рижского военного училища.

После учебы молодой
офицер служил в гарнизо-
нах Прибалтики, Белорус-
сии, Украины, Молдавии,
Крайнего Севера. Потом в
звании капитана пошел в ор-
ганы внутренних дел на дол-

жность инспектора-крими-
налиста. Но все это время
замки не выходили из его
головы. Он перелопатил то-
ма исторической, мистичес-
кой, приключенческой лите-
ратуры. Нашел в себе черты
героя романа Жюля Верна
капитана Немо. После выхо-
да на пенсию уехал в Омс-
кую область, чтобы сказку
сделать былью.

Сколько еще продлится
строительство, Немо точно
сказать не может.

- Буду строить, пока хва-
тит сил, - говорит. - Но все,
что я делаю, безумно инте-
ресно. Причем не только
мне, но и пацанам, и взрос-
лым, которым я допоздна
рассказываю свои средне-
вековые байки. Есть у мас-
тера задумка оборудовать в
замке гостевой номер, где
любители приключений мог-
ли бы провести ночь, оку-
нуться в далекую эпоху.
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Однако в конце двадцато-
го века уличное искусство
стало более требова-
тельным к себе. Появились
свои школы, направления,
классики жанра. Граффитис-
тов приглашали в крупные
галереи и заказывали рос-
пись стен и конструкций к
каким-либо крупным собы-
тиям. Некоторые мастера -
такие, как обитатель Лон-
дона Бэнкси, - становились
крупными фигурами в мире
современного искусства. Ис-
тория граффити в городе

формировалась так же, как
и везде - стихийно. Если че-
ловек хочет рисовать, он
выбирает сам - холст и кисть
или баллончик и стена…

- До сих пор у нас в горо-
де больше тех, кто предпо-
читает оставлять на стенах
свои следы, оставаясь неиз-
вестным, - рассказывает ди-
ректор компании Graffiti
Russia Павел Щеклеин. - А
наша компания началась с
оргкомитета фестиваля,
программа которого включа-
ла в себя не только граффи-

ти, но и хип-хоп, воркаут и
другие элементы молодеж-
ной культуры. Постепенно
мы знакомились с новыми ху-
дожниками, которые хотели
бы заниматься любимым де-
лом совершенно легально.
Потому что многие граффи-
тисты в конце концов ушли
в дизайн, другие направле-
ния творчества, которые,
скажем, позволяют зараба-
тывать на жизнь. Постепен-
но многие челябинские фес-
тивали стали включать в се-
бя граффити-площадки. Соз-

данные мастерами стрит-ар-
та работы на специальных
конструкциях украшали
скверы и парки.

- Со временем созрела
идея сотрудничества с го-
родской администрацией, -
рассказывает Павел Щекле-
ин. - Потому что фасады и
торцы зданий, которые ста-
новятся арт-объектами,
смотрятся гораздо лучше,
чем скучные серые стены.
К тому же мы предложили
организовать в городе фес-
тиваль современного улич-
ного искусства, пригласив
именитых художников из
других городов. К счастью,
администрация тоже сдела-
ла шаги нам навстречу. Без
помощи "административного
ресурса", как отмечает Па-
вел, художникам вряд ли
удалось бы собрать необхо-
димые подписи жильцов тех
домов, которые сегодня рас-
писывают мастера стрит-ар-
та. Особо отмечают органи-
заторы поддержку со сто-
роны регионального опера-
тора капитального ремонта.

- Мы поддержали художни-
ков стрит-арта, потому что
считаем, что в городе, к со-
жалению, не хватает ярких
красок, - отмечает директор
регоператора Вадим Борисов.

ную систему. Водитель - согласно технике безопасности -
сдает на тридцать метров назад. А дальше в дело вступают
саперы, которым предстоит либо обезвредить, либо унич-
тожить опасную находку. Ранее, УАЗ вспомнил о "Головас-
тике" для "дальнобойщиков", поведал о забытом пикапе
"Сталкер", а также рассказал о десятиместном внедорожни-
ке для военных на основе УАЗ-3151. На этой неделе стало
известно, что "Русский Прадо" обойдется УАЗу в 7 милли-
ардов рублей. Работу над проектом и его запуском в про-
изводство компания ведет совместно с Научно-исследова-
тельским автомобильным и автомоторным институтом "НА-
МИ". Помимо внедорожника, УАЗ построит на новой плат-
форме целое семейство автомобилей - пикап, монокэб и
фургончик. Кроме того, Ульяновский автозавод расширит
семейство коммерческого грузовика "Профи" за счет тяже-
лой модификации с четырьмя колесами сзади.
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Вообще-то обычно празд-
нуют окончание войны, а не
ее начало. И, скажем, 9 мая
в России - это день Великой
Победы, а 22 июня - День
скорби и памяти. Польша то-
же отмечает День освобож-
дения от фашизма, теперь
как во всей Европе - 8 мая,
при этом старательно забы-
вая о тех 600 тысячах совет-
ских солдат, офицеров и ге-
нералов (больше, чем в лю-
бой другой стране Европы),
сложивших головы за свобо-
ду "несгинелой". Так что
нынешний отказ Москве в
приглашении на 80-ю годов-
щину Второй мировой войны,
которую широко предполага-
ется отметить в Варшаве 1
сентября, не такая уж боль-
шая потеря, тем более, что
это предсказуемые действия.

Можно, конечно, пошутить,
что вместо президента Пути-
на в Польшу поедет без визы
министр обороны Шойгу со
своей "командой", но там, ве-
роятно, и такой вариант пре-
дусматривают. Неслучайно на
"торжественные мероприя-
тия" по случаю начала Вто-
рой мировой войны (вторже-
ние Гитлера в Польшу) в Вар-
шаве собирают исключитель-
но представителей стран чле-
нов ЕС, НАТО и Восточного
партнерства - ни в одну из
этих структур Россия не вхо-
дит. Зато будет Германия, ко-
торая и напала на Польшу 1
сентября 1939 года - члены
ее делегации не преминут
поднять рюмку зубровки за
такой гешефт. Главное - без
России, правопреемницы Со-
ветского Союза, основного
победителя в той войне.

Если вспомнить предшест-
вующие дате события 80-лет-
ней давности, то Польша
была далеко не ангелом в ев-
ропейской политике. Варша-
ва откровенно набивалась в
союзники Берлину, предлагая
совместные планы нападения
на СССР, не забывая и свои
территориальные претензии
в Европе. Такие переговоры
велись еще в первой полови-
не 1930-х годов, а уже в ян-
варе 1934 был подписан
"Пакт Пилсудского-Гитлера"
(Москва договор о ненападе-
нии с Берлином, "Пакт Моло-
това-Рибентропа" подписала
в 1939 году). Под шумок По-
льша отобрала тогда у Чехос-
ловакии Тешинскую область.
Варшава в тот период актив-
но готовилась к войне (судя
по возросшему количеству
дивизий в составе своей ар-
мии), с Германией в том чис-
ле - ждали отмашку из Лон-
дона в какую сторону идти,
на Запад или Восток. Гитлер
не стал ждать.

Панове действительно стра-
дают исторической амнези-
ей и не помнят родства. Пол-
ностью освобожденная от фа-
шистов в январе 1945 года
Красной армией Польша по-
лучила по итогам Ялтинской
и Потсдамской конференций
огромные территории Герма-
нии. В ее пользу были оттор-
гнуты Силезия, Восточная
Пруссия, Померания, о ко-
торых поляки прежде и меч-
тать не могли. Благодарность
Польши Советскому Союзу

Ïèð âèíîâàòûõ çà âîéíó
Лидеры Запада отмечают в Варшаве
80-летие начала Второй мировой войны

Немецкие солдаты убирают шлагбаумы на границе с Польшей

В Варшаве сносят памятник советским воинам

была искренней, как и отно-
шение простых людей к на-
роду-освободителю. А потом
поляки стали ломать памят-
ники в их честь… Вандализм
на государственном уровне.

В 2017 году, 22 июня, имен-
но в День памяти и скорби,
польский Сейм принял зако-
нопроект о сносе памятников
Красной армии, сочтя, что
они "не могут отдавать дань

памяти лицам, организациям,
событиям или датам, симво-
лизирующим коммунизм или
другой тоталитарный строй".
С тех пор до сегодняшнего
дня уже ликвидировано
свыше 420 советских памят-
ников - памятники солдатам,
которые в 1944-45 годах ос-
вобождали Польшу от фашис-
тов. Заодно, видимо, следует
снести и Пражский парк в
Варшавском предместье
Прага, созданный в честь сол-
дат и офицеров 1-й армии
Войска Польского, которые
бились здесь насмерть в
1944-м, прорываясь к восс-
тавшей против фашистов Вар-
шаве. По той лишь причине,
что создано это войсковое
объединение было на терри-
тории Советского Союза, во-
оружено советским оружием
и в ее рядах помимо поляков
воевали советские солдаты.

Можно предположить, что
и легендарную механизиро-
ванную дивизию Войска По-
льского, известную ранее,
как 1-я Варшавская пехот-
ная дивизия имени Костюш-
ко, созданная в годы Вели-
кой Отечественной войны
(1943 г.), расформировали в
2011 году именно за "ком-
мунистический след" в ее
истории. На знамени соеди-
нения были - ордена Крас-
ного Знамени, Кутузова 2-й
степени, почетный польский
золотой крест ордена "Вир-
тули Милитари". Все вычер-
кнули и забыли - натовские
стандарты нынешней поль-
ской армии не предусмат-
ривают подобного советско-
го наследия.

А уж памятники российс-
ким солдатам и генералам на-
чали сносить еще раньше.
Один из примеров - демон-
таж памятника генералу Ива-
ну Черняховскому, который
был смертельно ранен в фев-
рале 1945 года при штурме
польского города Мельзак.
Памятник ему был включен
в реестр польско-российско-

го межправительственного
соглашения по охране памят-
ников от 1994 года, но сне-
сен в 2016 году.

"Уничтожение в Польше мо-
нументов и захоронений со-
ветских солдат, кощунствен-
но названных в польских за-
конах "символами тоталита-
ризма", трудно оценивать без
эмоций, - считает историк и
публицист Александр Зимов-

ский. - Поэтому столько лю-
дей и в России, и в Польше
ощущают себя оскорблен-
ными. Нет сенсации в том,
что любому образованному и
вменяемому человеку, неваж-
но, поляк он, или русский в
данном случае, сам факт
войны с мертвыми представ-
ляется чудовищно амо-
ральным и антигуманным.

У нас четыре Маршала По-
беды - Рокоссовский, Конев,
Жуков, Василевский, - все
они Кавалеры высшего поль-
ского ордена Virtuti Militari
первого класса. А в Польше
этой степени ордена удосто-
ены только два военачальни-
ка - маршал Роля-Жимерс-
кий и генерал Сверчевский.
То есть юридическая оценка
Польшей роли Красной Ар-
мии - она вот тут, в этих ор-
денах тоже. Вы же понимае-
те, что фотография маршала
Жукова с высшей наградой
Польши на мундире - это та-
кой исторический памятник,
который уничтожить нельзя.
Кладбища советских солдат
в Польше теперь уже можно
пустить под бульдозер. Но от
факта признания роли Совет-
ского Союза в спасении все-
го польского народа от фи-
зического уничтожения нель-

зя уйти, замучаются бульдо-
зеры закупать.

Этническое польского про-
исхождение маршала Совет-
ского Союза Константина Ро-
коссовского тоже не спасло
имя прославленного военача-
льника от осквернения своих
земляков. Даже несмотря на
то, что он был министром на-
циональной обороны Польши
с 1949 по 1956 год и, по су-
ти, создал основу для нынеш-
ней мощи Войска Польского,
которая смогла получить ста-
тус одной из сильных армий
Европы, за счет потенциала
полученного в Организации
Варшавского договора.

"Юридически никаких пре-
тензий в связи с польскими
законами Варшаве предъя-
вить нельзя, да и не следу-
ет этого делать, - продол-
жает Александр Зимовский.
-Это польские памятники.
Мы их не привезли с собой
в обозе. Все эти памятники
советским воинам-освобо-
дителям были установлены
по решениям польских влас-
тей, от местного до центра-
льного уровня. Теперь есть
решение их уничтожить. Хо-
тя почти на каждом из этих
памятников высечены фами-
лии и советских солдат, и

польских солдат из Войска
Польского. Вероятно, память
этих польских солдат тоже
не пощадят? По закону - по-
ложено не щадить.

Или вот есть в Польше та-
кой всемирно известный па-
мятник, как лагерь смерти
Освенцим. Там еще Треблин-
ка есть, и еврейская дерев-
ня Едвабне (деревни нет, ее
сожгли сами поляки, тоже,
вероятно, уничтожая истори-
ческую память). Кстати, по-
ляки очень болезненно к
этому относятся. На одном
из зданий Освенцима в гра-
ните отлито: "Освобожден
Красной Армией". С указа-
нием наименований фронтов,
номеров частей и фамилий
командиров. С точки зрения
нынешних польских законов,
Освенцим в таком виде - это
вопиющий монумент советс-
кого тоталитаризма. Вероят-
но, Освенцим тоже потребу-
ется снести.

Юридический казус состо-
ит в том, что в территориа-
льном и политическом
смысле вся современная По-
льша является памятником
советского тоталитаризма.
Это ведь товарищ Сталин
лично утвердил границы сов-
ременной Польши. Откажись
сегодня Речь Посполита от
тоталитарного росчерка си-
него карандаша Иосифа Вис-
сарионовича, и сегодняшняя
Польша тут же сдуется на од-
ну треть, ко всеобщему удо-
вольствию своих соседей.
Поэтому с памятниками на-
до поаккуратней. Стоит - не
трогай. Время само устано-
вит справедливость.

Обида на соседа - катего-
рия скорее морально-этичес-
кая. Порой за вред можно
ответить наотмашь, со злос-
тью, ответив как минимум
адекватно. Но здесь - иной
случай. Произнесем баналь-
ную фразу: "Поляки нам не
чужие". Несмотря на много-
вековые разногласия, скло-
ки, споры, а порой и войны.
И Россия не станет в ответ
рушить историю, в которой
так много общего. Не под-
нимется рука закрыть, зак-
леить скотчем, снести мно-
гочисленные "артефакты" по-
льского присутствия на рос-
сийской земле. Мы не бу-
дем предавать могилы инос-
транцев забвению, а памят-
ники разрушению, независи-
мо от того, как относятся к
памяти павших земляков за
пределами России. Мы зна-
ем, что значит выражение
"Иван, не помнящий родст-
ва". Возможно, что и соседи
наши это поймут. Со време-
нем.

И то, что Россию не позва-
ли в Польшу отметить годов-
щину начала Второй мировой
войны, можно пережить без
особых обид - на убогих не
обижаются.     (svpressa.ru)
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Начало в № 33
"Современные дети не чи-

тают, не думают и ничем
не интересуются" - почему,
говоря так, мы рискуем поте-
рять гениальное поколение?
Журналист и писатель Дмит-
рий Быков выступил на засе-
дании Совета Федерации в
ходе "Времени эксперта".

В России случаются пери-
одически удивительные
вспышки проявления ума и та-
ланта в новых поколениях. Я
никогда не видел такого рез-
кого, главное ничем не объ-
ясненного роста интеллек-
та и творческих способнос-
тей, как в поколении нынеш-
них 15 и 20-летних. Пока пе-
ред нами есть сравнитель-
но небольшое окно - это лю-
ди, которым, как я уже ска-
зал, примерно от 15 до 22
лет, которые обладают
тремя качествами, которые
я никак не могу объяснить.
Я обнаруживаю их эмпири-
чески в собственной педа-
гогической и журналистской
работе.

В старшую школу
должна прийти
вузовская система
Третье, о чем бы я хотел

поговорить, это реформа,
собственно, образования.
Давно уже, мне кажется,
назрел разговор о профи-
лированном обучении, о ко-
тором, кстати, говорили еще
в 80-е и еще в 70-е, котор-
ые я, увы, тоже помню, годы.
Тогда идея сращивания
школы с вузом высказыва-
лась очень многими.

Мне кажется, вуз должен
готовить себе выпускников,
начиная примерно с 7-го -
8-го класса, как это проис-
ходит во многих корпораци-
ях. Нужно выделять талант-
ливых детей, готовить их,
работать с ними, нужно сле-
дить за тем, чтобы они рос-
ли под присмотром предс-
тавителей высшей школы.
Мне кажется, что в сегод-
няшнюю школу надо любой
ценой привлекать как мож-
но больше преподавателей
из школы высшей.

Мне кажется, что назре-
ла радикальное переформа-
тирование самого процесса
урока. Невозможно сегодня
вести урок по прежней схе-
ме - лекция и опрос, и всё
это за 45 минут. Начнем с
того, что сегодня учитель не
очень-то и нужен, потому что
любая информация может
быть в один клик скачана с
айфона или с более прими-
тивного телефона, для это-
го мы не нужны.

Мы не нужны, для того
чтобы пересказывать параг-
раф учебника, и заставлять
учащихся пересказывать его
на следующий день. Скажу
больше, если раньше, для
того чтобы провести лекцию,
мне требовалось 20-25 ми-
нут, сегодня я успеваю рас-
сказать им все минут за 10,
и что делать остальные 35
минут урока, совершенно
непонятно.

Мне кажется, что нужно

Äåòè ñïîñîáíû äåëàòü âåëèêèå
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радикально переформатиро-
вать саму структуру урока -
это должна быть вузовская
система: отдельно лекции,
отдельно семинары с детс-
кими докладами. Они с нас-
лаждением делают доклады,
и чем более глобальная да-
на им тема, и чем меньше
дано им на это времени, тем
с большим энтузиазмом они
за нее берутся.

Что кажется мне самым
главным, что я изо всех сил
пытаюсь ретранслировать -
им нужна ситуация вызова,
потому что ровная ситуация
для них не интересна.

Им интересно отвечать на
глобальную трудную нераз-
решимую проблему. Поэто-
му доклады по максимально
трудным темам, исследова-
ния исторические, полевые
исследования, исследования
того, что было на месте этой
школы сто лет назад, рас-
копки в школьном дворе и
их интерпретация - всё это
необходимо, и для всего это-
го надо привлекать препода-
вателя из вуза, который мог
бы серьезно оценить их зас-
луги и достижения.

Я приведу вам простей-
ший пример. Не так давно
один ребенок у меня в шко-
ле делал доклад о цифро-
вой символике в романе
"Что делать?" Ребенок этот
не гуманитарный, он тех-
нарь, он пришел к выводу,
что в романе содержится
шифрованное послание, по-
тому что огромное количес-
тво цифр, которое там есть
- вес героев, возраст геро-
ев, количество душ у поме-
щиков - они сюжетно никак
не мотивированы, эти цифры
передают тайное послание.
Названа в романе и книга,
по которой следует этот
шифр читать, это единствен-
ная книга, упомянутая в ро-
мане "Что делать?" - это кни-
га Ньютона об откровении
Иоанна Богослова 1733 го-
да издания. Достать ее труд-
но, поэтому расшифровать
могли только немногие. Там,
если помните, эту книгу чи-
тает Рахметов.

Я сказал: "Вы же понима-
ете, что достать английское
издание 1733 года мы сегод-
ня не сможем, и проверить
вашу гипотезу тоже". На
следующий день, господа,
эта книга лежала у меня на
столе - они списались с
Британским музеем, и он им
прислал скан.

Кстати, они прочли шиф-
рованное послание, если им
верить, то деньги Чернышев-
ского и "Народной воли" на-
ходятся сейчас в Саратове.
Может быть, мы скоро пое-
дем их оттуда извлекать. Но
интересно по-настоящему не
это, а интересно то, каким
образом они подходят к се-
рьезным проблемам.

Исходя из этого мне ка-
жется, после восьмого клас-
са нужно их профилировать
и заниматься гуманитарны-
ми проблемами с теми, кто
хочет ими заниматься. Зани-
маться математикой серьез-
но по-олимпиадному с моло-
дыми математиками, а пич-

кать химией гуманитария, на
мой взгляд, хватит. Я думаю,
что старшая школа должна
уже формироваться по фа-
культетскому принципу.

Дети способны делать
великие вещи, если им
это доверить
Вторая вещь, которая

здесь совершенно необходи-
ма, я полагаю, что нужно
самым радикальным обра-
зом сращивать реальные за-
дачи со школой. Не буду на-
поминать о том, что самый
лучший фотоаппарат в мире
ФЭД делался 12-летними де-
тьми, это были выпускники
и студенты макаренковской
"куряжской" коммуны.

Дети способны делать ве-
ликие вещи, если им это до-
верить. Я помню, что со
времен экспериментального
школьного завода "Чайка" у
нас ничего подобного не по-
являлось. Если современно-
му ребенку, достаточно
продвинутому, поставить го-
сударственную задачу, ска-
жем, экстренное очищение
Черного моря от сероводо-
рода, или решение бю-
джетных проблем, или прев-
ращение провинциального
небольшого скучного горо-
да в процветающий центр
современной культуры - я
абсолютно уверен, что дети
справятся с этой задачей.

Во всяком случае, пока
нереальных задач я не ви-
дел. Когда мы делали
школьный журнал, один ре-
бенок от балды предложил
взять интервью у Пола Мак-
картни. Все интервью у По-
ла Маккартни расписаны на
два года вперед. Самое по-
разительное, что письмо от
Пола они получили, правда,
там содержалось извинение,
что ответить на их вопросы
он сможет только в 2020 го-
ду, но и сам факт получения
этого письма был серьезной
журналистской сенсацией. Я
думаю, что если им ставить
реальные задачи - они бу-
дут их решать.

Чтобы у детей не было
страха, им нужно
разрешить
разговаривать
Меня в этом смысле ра-

дует, что 100-летие Велико-
го Октября прошло без бо-
льшого количества офици-
альных мероприятий. Я ви-
жу, какое количество сво-
бодных дискуссий появилось
на этот счет. Нет государс-
твенной навязанной точки
зрения, нет по сути дела во-
обще государственной готов-
ности анализировать ситуа-
цию, но есть возможность
обсуждать это на местах.

Я видел, с какой страс-
тью, с каким жаром анали-
зируют они и добывают са-
ми новые исторические ма-
териалы - это говорит об их
феноменальной готовности к
публичной дискуссии. Мне
кажется, что скорейшая от-
мена ЕГЭ по гуманитарным
дисциплинам резко повысит

уровень этой публичной дис-
куссии. Слава Богу, сейчас
на уровне министерства,
мне кажется, этот сдвиг
очевиден и готовность к это-
му наблюдается.

Если у детей нет культуры
монолога, нет культуры от-
стаивания своей позиции,
нет культуры разговора без
бумажки, я боюсь, нет, со-
ответственно, и перспектив.

То, что нам необходимо
развитие всех форм общес-
твенной дискуссии - поли-
тических клубов, абсолют-
но свободных без ограниче-
ний дискуссий на любые
темы, в том числе, полити-
ческие, в том числе, по те-
левизору. Мне кажется, ес-
ли это появится, у нас ра-
дикально улучшится климат
в обществе, потому что мы
знаем, что злоба появляет-
ся там, где заставляют мол-
чать.

Мы все время говорим о
необходимости воспитывать
граждан, но первое и глав-
ное качество гражданина -
это отсутствие страха. Для
того чтобы у детей не было
страха, им нужно разрешить
разговаривать, обсуждать,
спорить и так далее.

Наши дети не
перезагружены, как мы
любим говорить
Я абсолютно убежден что

у нас есть своя педагогичес-
кая утопия - это русский ли-
цей. Лицей, который в свое
время сформировал не толь-
ко Пушкина, но еще не мень-
ше 20 великих географов, пу-
тешественников. Не будем
забывать, что и великий го-
сударственный деятель кан-
цлер Горчаков вышел оттуда
же, хотя они с Пушкиным друг
друга и недолюбливали.

Очень интересно, что ли-
цей поделился примерно по-
полам - половина была под-
вергнута государственным
репрессиям, другая полови-
на стала высшими государс-
твенными чиновниками. Это
обычная участь экстраорди-
нарных людей в России, но
и те, и другие представляли
собой и диссидентов, и чи-
новников экстра-класса.

А утопия лицея заключа-
ется в очень простой вещи:
дети должны больше учить-
ся, чем жить, больше рабо-
тать и думать, чем развле-
каться. Я не настаиваю, ко-
нечно, на том, чтобы фор-
мировать интернаты типа
Колмогоровского, где дети
еще и живут, хотя выраста-
ют гениями.

Наши дети не перезагру-
жены, как мы любим гово-
рить, они чудовищно недо-
загружены, они не получа-

ют сегодня той информации,
которую могут и хотят пе-
ремалывать их молодые
мозги.

Поэтому организация ли-
цеев, в которых преподава-
ли бы государственные лю-
ди, как в свое время Ку-
ницын и Энгельгардт в ли-
цее Пушкина, где препода-
вали бы большие ученые,
где детей обучали бы на ма-
териале современных и ак-
туальных проблем - вот это
задача номер один.

Потому что эта педагоги-
ческая утопия у нас уже
есть, и нигде в мире, ни в
каком Хогвартсе мы не най-
дем таких идеальных автор-
ских школ, как в России.
Именно у нас, где педагоги-
новаторы и новаторы-дирек-
тора формировали сами
программу, это и было на
самом деле нашим иде-
альным ноу-хау.

Нам не нужно торопиться
попадать в иностранные уни-
верситетские рейтинги, нам
надо делать то, в чем мы си-
льнее всего. Любой автор
вам скажет, если вы хотите
быть первым в каком-либо
жанре, вы должны этот жанр
изобрести. У нас этот жанр
уже есть - это русская ав-
торская школа, и появление
школ, в которых дети зани-
маются действительно се-
рьезными вещами, это и есть
на самом деле наш вклад в
мировую педагогику.

В заключение хотел бы я
сказать во что. Сегодня
очень часто говорят о том,
что нужно формировать не
столько замечательного спе-
циалиста, сколько гражда-
нина. Но я глубоко убежден
в том, что главное в про-
цессе воспитания - это
именно воспитание профес-
сионала, потому что у кого
есть профессия, у того есть
совесть, тому есть перед
кем отвечать, у того есть
критерии оценки, объектив-
ные критерии своего талан-
та и своих возможностей.
Формировать, прежде все-
го, профессионалов - это
значит, формировать насто-
ящих граждан. Говорить пра-
вильные слова умеют все.
Как правило, ура-патриоти-
ческой риторикой активнее
всего пользуются непрофес-
сионалы, которые пытаются
таким образом прикрыть
свой непрофессионализм.
Нам нужно сформировать
поколение блестящих про-
фессионалов, все остальное
для страны они сделают са-
ми. Вот то немногое, что я
бы вам хотел сказать.

pravmir.ru
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Если Бог есть и Он все-
могущ, то почему Он не ис-
целит всех больных и калек?

Бог иногда совершает чу-
деса, в том числе чудеса ис-
целения. Но любой исце-
ленный человек рано или
поздно умрет, а Бог хочет
подать человеку нечто го-
раздо большее, чем физи-
ческое исцеление.

Хотя мы часто не призна-
ем этого, наше главное нес-
частье не в том, что мы
бываем больны. Наше глав-
ное несчастье (и корень
всех наших несчастий) в гре-
хе.

Бог создал нас для совер-
шенного, полного, вечного
счастья, по сравнению с ко-
торым самая счастливая,

С 15 по 26 августа палом-
ническая делегация Правос-
лавного Свято-Тихоновского
гуманитарного университета
посетила святыни, связан-
ные с именами новомучени-
ков и исповедников Казах-
станских. В составе деле-
гации: ректор ПСТГУ прото-
иерей Владимир Воробьев,
декан факультета церковных
художеств ПСТГУ протоие-
рей Александр Салтыков,
сотрудники и преподавате-
ли вуза, приходской актив
Никольского храма в Куз-
нецкой Слободе.

По благословению митро-
полита Астанайского и Ка-
захстанского Александра для
гостей была организована
большая программа, вклю-
чающая поклонение святым
местам и знакомство с ис-
торическими и культурными
достопримечательностями.

15 августа паломники
прибыли в город Чимкент,

26 августа в рамках Лет-
него института Общецерков-
ной аспирантуры и докто-
рантуры Синодальный отдел
по церковной благотворите-

Îòâåòû íà ïðîñòûå âîïðîñû: "Íàøå ãëàâíîå íåñ÷àñòüå…"

полная и здоровая жизнь,
которую мы знаем, - блед-
ная тень. Но мы лишили се-
бя этого счастья через грех,
противление Богу, пренебре-

жение Его волей. Грех глу-
боко разрушил нас самих и
исказил наши отношения с
мирозданием, в этом смыс-
ле самый здоровый и само-

достаточный человек оста-
ется безнадежно больным,
и цель Бога - привести нас
к спасительным отношени-
ям с Ним, очистить нас от
греха, восстановить нашу
природу. Поэтому Бог не
стремится к тому, чтобы
дать нам временные блага,
вроде достатка или здоро-
вья, но делает все для того,
чтобы привести нас к веч-
ной радости. Он может дать
нам исцеление, а может ос-
тавить нас страдать от бо-
лезни, исходя из этой глав-
ной цели - нашего вечного
блага и вечного блага дру-
гих людей.

Святой апостол Павел, ко-
торого Сам Господь назы-
вает Своим избранным (см.
Деян 9:15), страдал от ка-
кой-то мучительной болез-
ни, как он сам пишет: И
чтобы я не превозносился

чрезвычайностью открове-
ний, дано мне жало в плоть,
ангел сатаны, удручать ме-
ня, чтобы я не превозно-
сился. Трижды молил я Гос-
пода о том, чтобы удалил
его от меня. Но Господь ска-
зал мне: "довольно для те-
бя благодати Моей, ибо сила
Моя совершается в немо-
щи". И потому я гораздо
охотнее буду хвалиться сво-
ими немощами, чтобы оби-
тала во мне сила Христова
(2 Кор 12:7-9).

Трагедия греха в том, что
мы бываем худшими врага-
ми сами себе - иногда от-
менное здоровье может
привести к гордыне, забве-
нию о Боге, многим грехам,
угрожающим нашему вечно-
му спасению. И Бог, зная,
что нам в вечной перспек-
тиве полезно, а что нет, нам
его может и не дать.

Äåëåãàöèÿ Ïðàâîñëàâíîãî Ñâÿòî-Òèõîíîâñêîãî
ãóìàíèòàðíîãî óíèâåðñèòåòà ïîñåòèëà Êàçàõñòàí

где их встречал руководитель
епархиальной пресс-службы
протоиерей Александр Моги-
левский. Делегация побыва-
ла на месте казни страда-
льцев за веру Христову, по-
литзаключенных и репресси-
рованных в "Лисьей балке".
У мемориала убиенным была
вознесена молитва по всем
"архипастырям, пастырям,
монашествующим и мирянам
в земле Казахстанской в го-
дину лютых гонений за прав-
ду Божию, Церковь Христо-
ву пострадавшим, и в месте
сем неправедно умученным
и убиенным". Члены палом-
нической группы посетили
храмы города, после чего
состоялась встреча с секре-
тарем Чимкентской епархии
архимандритом Вениамином
(Рудым).

Еще московская делегация
ознакомилась с церковной
жизнью казахстанской сто-
лицы. Гости побывали в цер-

ковно-археологическом му-
зее новомучеников Казахс-
танских при духовно-куль-
турном центре Казахстанс-
кого митрополичьего округа
имени равноапостольных
Кирилла и Мефодия.

В рамках визита паломни-
ки посетили музейно-мемо-
риальный комплекс жертв
политических репрессий и
тоталитаризма в селе Акмол,
где с 1937 по 1953 годы на-
ходился 17-й исправительно-
трудовой лагерь Р-17, более
известный под названием
"АЛЖИР" ("Акмолинский ла-
герь жен изменников Ро-
дины"). В городе Караганде
гости посетили Введенский
кафедральный собор, и пок-
лонились мощам последнего
Оптинского старца - препо-
добноисповедника Севасти-
ана Карагандинского. Состо-
ялась встреча с епископом
Карагандинским и Шахтинс-
ким Севастианом, который

рассказал членам делегации
о жизни епархии, а после об-
щения показал паломникам
строящийся Троице-Севасти-
ановский собор.

Делегация посетила посе-
лок Жаналык - место расст-
рела политзаключенных и
репрессированных в 1930-50
годы, в списке которых при-
сутствует большое количест-
во священнослужителей Рус-
ской Православной Церкви.
Среди пострадавших за веру

числится родственник прото-
иерея Владимира Воробьева
М.И. Воробьев, который был
расстрелян за оказание по-
мощи ссыльному духовенст-
ву в городе Алма-Ате.

Члены делегации также
побывали и на месте под-
вига и мученической кон-
чины святых преподобному-
чеников Серафима и Феог-
носта в Аксайском ущелье
и много других правос-
лавных святынь Казахстана.

При содействии Подворья
Патриарха Московского и
всея Руси в Софии группа
детей из Духовно-просвети-
тельского центра "Преобра-
жение" при монастыре
святых благоверных князей
Бориса и Глеба в городе
Дмитрове совершила палом-
ническую поездку по святым
местам Болгарии. Группу па-
ломников возглавлял насто-
ятель храма Спаса Всеми-
лостивого города Дмитрова
иерей Вадим Коржевский.

Во время пребывания в

Ïðåäñòàâèòåëè Ðèìñêî-Êàòîëè÷åñêîé Öåðêâè ïîñåòèëè
Ñèíîäàëüíûé îòäåë ïî áëàãîòâîðèòåëüíîñòè

ивается в единую системную
работу. Синодальный отдел
по благотворительности
выступает методическим
центром: обучает руководи-
телей и сотрудников соци-
альных отделов на местах и
дистанционно, издает боль-
шое количество книг и по-
собий, проводит встречи,
конференции и съезды для
того, чтобы помочь органи-
зовать и выстроить социа-
льное служение Церкви в
регионах", - отметил отец
Александр.

С 2011 года Синодальный
отдел по благотворительнос-
ти провел восемь дистанци-
онных полугодовых обучаю-
щих курсов и более 140
очных стажировок для при-
ходских социальных работ-
ников и представителей
епархиальных социальных от-
делов. Всего в очной и дис-
танционной форме обучение
прошли более 2500 человек.
За эти годы выпускники кур-
сов запустили более 1600
новых церковных соци-
альных проектов.

льности и социальному слу-
жению посетили представи-
тели Римско-Католической
Церкви.

Заместитель председателя

Отдела иерей Александр Але-
шин рассказал делегации о
структуре Синодального от-
дела, направлениях работы,
координационной и методи-
ческой деятельности. Для
гостей были организованы
экскурсии по проектам пра-
вославной службы помощи
"Милосердие" - "Ангару спа-
сения" и "Дому для мамы".

"Часто в епархиях социа-
льное служение начинается
как адресная помощь конк-
ретному лицу. Эта стихий-
ная помощь позже выстра-

Ïàëîìíè÷åñòâî äåòåé èç Ðîññèè â Áîëãàðèþ
Болгарии паломники посети-
ли монастырь святого вели-
комученика Георгия в горо-
де Поморье, храмы города
Несебр, монастырь Введе-
ния во храм Пресвятой Бо-
городицы в городе Ка-
занлык, монастырь Рождес-
тва Христова и военно-ис-
торический комплекс на
Шипке. При посещении хра-
мов и монастырей города
Хасково паломников из Рос-
сии приветствовал мэр го-
рода и участники Русского
клуба.

В городе Кырджали на
берегу водохранилища дети
приняли участие в работе
международного православ-
ного детского лагеря, в ко-
тором жили дети из Болга-
рии, Сербии, Северной Ма-
кедонии. В программу пре-
бывания в лагере входило
обучение и плавание на бай-
дарках, поход в горы.

В Пловдиве паломники по-
сетили храм святой велико-
мученицы Марины и покло-
нились его святыням, в Со-
фии - храмы исторического

центра. В последний день
(18 августа) пребывания в
Болгарии паломники приня-
ли участие в воскресной ли-
тургии на Патриаршем Под-

ворье в храме святителя Ни-
колая Чудотворца.
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 5. Амбал. 7. Каска. 9. Лобок. 11. Эскулап. 12.
Маникюр. 13. Чужак. 15. Культ. 18. Хор. 19. Часть. 21. Сосед. 23.
Гичка. 24. Раб. 25. Пул. 26. Шифер. 29. Лимон. 32. Шторм. 33.
Кок. 35. Мешок. 36. Гопак. 38. Блиндаж. 39. Казарка. 40. Гусар.
41. Монах. 42. Остов.

По вертикали: 1. Импульс. 2. Палач. 3. Макак. 4. Скрипач. 6.
Лопух. 7. Комар. 8. Искус. 10. Сюита. 14. Жом. 16. Лобио. 17.
Терем. 19. Чилим. 20. Сквош. 22. Дар. 23. Гул. 26. Штиль. 27.
Фронтон. 28. Гоп. 30. Метанол. 31. Ножки. 33. Кожух. 34. Какао.
36. Гагат. 37. Карст.По горизонтали: 5. Сильный человек. 7. Шлем

для защиты головы. 9. Нижняя части живота. 11.
Бог врачевания в древнеримской мифологии, сын
Аполлона. 12. Последний штрих на руках хозяйки.
13. Пришлый человек. 15. Чрезмерное возвеличи-
вание, преклонение, почитание, обожествление. 18.
Группа поющих вместе людей. 19. Доля целого. 21.
Совесть не ...: от неё не уйдёшь. 23. Узкая быстро-
ходная гребная шлюпка с острым носом и низким
бортом. 24. Каждый из воинов Спартака. 25. Часть
игры в бильярде. 26. Глинистый сланец чёрного

или серого цвета, употребляемый для грифельных
досок и в строительстве. 29. Миллион на кримина-
льном жаргоне. 32. Стихийная помеха судоходству.
33. Водоплавающий повар. 35. В чём носит подар-
ки ребятам Дед Мороз? 36. Украинская народная
пляска. 38. "Особняк" на передовой. 39. Северная
птица. 40. Старинная военная профессия. 41. Жи-
тель монастыря. 42. Внутренняя опорная часть зда-
ния.

По вертикали: 1. Короткое, мгновенное воздей-
ствие, явление. 2. Уничтожитель преступников. 3.
Мартышкообразная обезьяна. 4. Пиликающий му-
зыкант. 6. Травянистое растение, настойка которо-
го применяется для борьбы с бабочкой репницей.
7. И ... лошадь свалит, коли волк пособит. 8. Испы-
тание, проверка чьих-нибудь качеств. 10. Музыка-
льное произведение для хора и оркестра. 14. По-
бочный продукт свеклосахарного производства. 16.
Грузинское блюдо из фасоли. 17. Соглашайся хотя
бы на рай в шалаше, если ... с дворцом уже занят.
19. Водяной орех. 20. Игра для начинающих тенни-
систов. 22. Удивительные способности. 23. Слива-
ющийся шум. 26. Безветрие, морская тишина. 27.
Часть здания, венчающая стену или колоннаду. 28.
Не говори ..., пока не перепрыгнешь. 30. Сильно-
действующий технический яд. 31. Оставшиеся от
козлика с рожками. 33. Верхняя одежда из кожи.
34. Продукт для шоколада. 36. Чёрный блестящий
камень. 37. Известняковый рельеф, образовавшийся
в результате воздействия дождей.

Академия кино, телевидения и интернет
при поддержке Фонда "Русский мир" и

"Россотрудничество" представляет:

 VII МЕЖДУНАРОДНЫЙ КИНО
И ТВ ФЕСТИВАЛЬ "СЛАВЯНСКАЯ СКАЗКА"

им. академика Д.С. Лихачева,
посвященный 220-летию

со Дня Рождения А.С. Пушкина.

5-8 сентября в Российском культурно-информацион-
ном центре в Софии (ул. Шипка, 34)

5 сентября в 19.00 в Большом концертном зале сос-
тоится торжественное открытие кинофестиваля с учас-
тием известных личностей и звездным концертом. На
открытии фестиваля также будет представлен Венесуэ-
льский художественный фильм " Manzano Azul" ( Голубая
яблоня), режиссер Олегарео Баррера.

ПРОГРАММА ПОКАЗОВ КОНКУРСНЫХ ФИЛЬМОВ
5 сентября
21.00 - док. фильм режиссера Вл. Холодкова и про-

дюсера Н.Спиридоновой об освобождении от турецкого
рабства "Не нам, не нам, а имени твоему" ( Россия).

6 сентября
10.00 - телесериал "Мачеха" - 2 серии,  фильм Нацио-

нальной Телерадиокомпании Узбекистана.
11.30 - "Солнечный зайчик" - телевизионный сериал

реж. Карине Фолиянц. (Россия-Украина).
12.30 - "Храбрецы" режиссер Акан Сатаев (Казахс-

тан), приключенческий фильм из истории Казахстана.
14.00 - "Андреевский крест", док. фильм о русском

военном духовенстве Севастополя, реж. Елена Ивани-
ченко ( Россия)

14.20 - Студентские фильмы. Яна Бошков, Стефания
Спасова и Мики Илич. Цариброд Училище "Св. Св. Ки-
рил и Методий". Директор училища - Снежана Симео-
нов

14.30 - "Три дня в сентябре", худ. фильм режиссера
А. Пейовски (Македония)

15.30 - "Одинокий цветок", худ. фильм реж. В. Степа-
нян (Украина).

17.00 - худ. Фильм "Белый Ягель", реж. Вл.Тумаев.
7 сентября
10.00 - телесериал " Саодат" ( Узбекистан), 2 серии
11.15 - "Шахтерский поселок", реж. С. Васильев (Росс-

сия-Болгария)
12.30 - "Степа" реж. С. Солнечная
13.30 - "Любите Россию как он" и "100 лет в эмигра-

ции", док. фильм, реж. Вл. Костюк
15.00 - худ. фильм "Со дна Вершины". Реж.: Яна Поля-

руш, Тамара Цоцория, Константин Кутуев (Россия)
17.00 - худ. фильм "Рисунки под дождем", реж. К. Оде-

гов (Россия).
8 сентября
10.00 - "Принцип бойца" док.фильм Красимир Цоков
(Болгария)
10.30 - док. фильм "Князь Олег", реж. К. Артюхов
(Россия)
11.15 - док. фильмы "Сердце и 40 лет спустя" и "Клио",

"Все хотят жить вечно" , реж. Е Голынкин (Россия)
12.00 - док. фильм "Противно должности своей и при-

сяге не поступать", реж. Алексей Бурыкин (Россия).
12.40 - "Не нам, не нам, а имени твоему" (Россия)
13.00 - док. фильм "Василий Шукшин. Я пришел дать

Вам волю", реж. Юрий Малюгин.
13.45 - док. фильм об Афоне "Духовность и достоле-

пие", режиссер, и оператор Емилиян Динов (Болгария)
14. 20 - " Manzano Azul" (Голубая яблоня), художест-

венный фильм, режиссер Олегарео Баррера. Уникаль-
ная семейная мелодрама. (Венесуэла)

15.45 "Сага об упущенных возможностях" (Сага за по-
пилените възможности") реж. Ралица Димитрова и про-
дуцент Пламен Герасимов, док. игровой фильм. Фильм
посвящен 100-летию подписания Нью-Йоркского дого-
вора. В фильме переплетаются три эпохи - это 1 Миро-
вая война; подписывание Парижского мирного договора
в 1947 г. и современное время.

17.00 "Libertador" (" Освободитель") художественный ис-
торический фильм, режиссер Альберто Арвело, фильм
о легендарном военноначальнике С. Боливаре, и об ос-
вободительной войне венесуэльского народа. (Венесуз-
ла)

8 сентября в 19.00  РКИЦ, ул. Шипка 34 - торжест-
венное закрытие, концерт - хор "Гусла'', дуо скрипач
Иван Крыстев и японские барабаны Кумико Терао.

 Бесплатные показы конкурсных фильмов с 6 по 8
сентября с 10.00 до 18.00

София, ул. Шипка 34
Вход свободный

В интерпретации разных поэтов:
Маяковский

В этом мире
Ничто
Не вечно,
Вот и теперь
Матерись или плачь:
Прямо с берега
Сверзился в речку
Девочки Тани
Мяч.
Слезы хлещут
Из глаз у Тани.
Не реви!
Не будь
Плаксивою девой!
Пойдем за водой -
И мячик достанем.
Левой!
Левой!
Левой!

Гораций
Громко рыдает Татьяна, горе её безутеш-
но;
Вниз с розопламенных щек слёзы струятся
рекой;
Девичьим играм в саду беззаботно она пре-
давалась -
Мяч озорной удержать в тонких перстах
не смогла;
Выпрыгнул резвый скакун, по склону вниз
устремился,
С края утеса скользнув, упал в бурнопенный
поток.
Милая дева, не плачь, утрата твоя исцели-
ма;
Есть повеленье рабам - свежей воды при-
везти;
Стойки, отважны они, ко всякой работе
привычны -
Смело пустятся вплавь, и мячик вернется
к тебе.

Блок
Безутешно рыдает Татьяна,
И слеза, словно кровь, горяча;
Ей припала сердечная рана
От упавшего в речку мяча.
То прерывно вздыхает, то стонет,
Вспоминая былую игру.
Не печалься. Твой мяч не потонет -
Мы достанем его ввечеру.

Крылов
Девица некая по имени Татьяна,
Умом изрядная и телом без изъяна,
В деревне дни влача,
Не мыслила себе досуга без мяча.
То ножкою поддаст, то ручкою толкнет,
И, заигравшись с ним, не слышит и вполу-
ха.
Господь не уберег, случилася проруха -
Игривый мяч упал в пучину вод.
Рыдает, слезы льет несчастная Татьяна;
А водовоз Кузьма - тот, что всегда впол-
пьяна, -
Картуз совлек

"Íàøà Òàíÿ ãðîìêî ïëà÷åò - óðîíèëà â ðå÷êó ìÿ÷èê..."
И тако рек:
"Да полно, барышня! Сия беда - не горе.
Вот Сивку запрягу, и за водою вскоре
Помчуся вскачь.
Багор-то мой остер, ведро мое просторно -
Из речки я умело и проворно
Добуду мяч".
Мораль: не так просты простые водовозы.
Кто знает толк в воде, тот утишает
слезы.

Есенин
Хороша была Танюша, краше не было в се-
ле,
Красной рюшкою по белу сарафан на подо-
ле.
У оврага за плетнями ходит Таня ввечеру,
И ногой пинает мячик - любит странную
игру.
Вышел парень, поклонился кучерявой голо-
вой:
"разреши, душа-Татьяна, тоже пнуть его но-
гой?"
Побледнела, словно саван, схолодела, как
роса.
Душегубкою-змеею развилась ее коса.
"Ой ты, парень синеглазый, не в обиду я
скажу,
я его ногою пнула, а теперь не нахожу".
"Не грусти, моя Танюша, видно, мяч пошёл
ко дну,
если ты меня полюбишь, я тотчас за ним
нырну".

Лермонтов
Белеет мячик одинокий
в тумане речки голубой -
сбежал от Тани недалёкой,
оставил берег свой родной...
Играют волны - ветер свищет,
а Таня плачет и кричит,
она свой мяч упрямо ищет,
за ним по берегу бежит.
Под ним струя светлей лазури,
над ним луч солнца золотой...
А он, мятежный, просит бури,
как будто в бурях есть покой!

Пушкин
Татьяна, милая Татьяна!
С тобой теперь я слезы лью:
река глубОка и туманна,
игрушку чудную свою
с моста случайно уронила...
О, как ты этот мяч любила!
Ты горько плачешь и зовёшь...
Не плачь! Ты мячик свой найдёшь,
он в бурной речке не утонет,
ведь мяч - не камень, не бревно,
не погрузИтся он на дно,
его поток бурлящий гонит,
течёт по лугу, через лес
к плотине близлежащей ГЭС.

Японский вариант
Потеряла лицо Таня-тян
Плачет о мяче, укатившемся в пруд.
Возьми себя в руки, дочь самурая.



30 августа - 5 сентября 2019
17. TV

Пятница, 30 августа (болгарское время)

Воскресенье, 1 сентября

Пятница, 30 августа (московское время)

Воскресенье, 1 сентября

05.40 Юлия Пересильд, Евгений Цыганов, Никита Ефремов в
фильме "Битва за Севастополь" (12+) 06.00 Новости 06.10
"Битва за Севастополь" (12+) 09.00 "Играй, гармонь люби-
мая!" (12+) 09.40 "Слово пастыря" (0+) 10.00 Новости (с суб-
титрами) 10.15 Премьера. "Женя Белоусов. Такое короткое
лето" (12+) 11.10 "Честное слово" с Юрием Николаевым (12+)
12.00 Новости (с субтитрами) 12.10 Премьера. "Сергей Со-
ловьёв. "АССА - пароль для своих" (12+) 13.05 Татьяна Дру-
бич, Олег Янковский, Александр Абдулов в фильме Сергея
Соловьёва "Анна Каренина" (16+) 17.40 Фильм "Однокласс-
ники" (16+) 19.35 "Сегодня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20
"Сегодня вечером" (16+) 22.50 Татьяна Друбич, Станислав
Говорухин в фильме Сергея Соловьёва "АССА" (16+) 01.25
"Наши в городе". Концерт (16+) 02.55 Иван Охлобыстин, Га-
рик Сукачёв в фильме "Птица" (16+) 04.25 "Про любовь" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Волшебник". Продолжение (12+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал "Доб-
рое утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время
покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25
"Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50
"Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Междуна-
родный музыкальный фестиваль "Жара" (12+) 23.40 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 00.35 Екатерина Владимирова, Михаил
Пореченков, Константин Крюков в комедии "Держи удар,
детка!" (12+) 02.20 Михаил Ножкин, Маргарита Володина в
фильме "Каждый вечер в одиннадцать" (12+) 03.40 "Про лю-
бовь" (16+) 04.25 "Наедине со всеми" (16+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

05.10 "Наедине со всеми" (16+) 06.00 Новости 06.10 "Гении
и злодеи" (12+) 06.35 Владимир Ивашов, Жанна Прохорен-
ко в фильме "Баллада о солдате" (12+) 08.00 "Часовой" (12+)
08.30 "Здоровье" (16+) 09.25 "Непутёвые заметки" с Дм.
Крыловым (12+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 Жанна
Бадоева в проекте-путешествии "Жизнь других" (12+) 11.10
"Видели видео?" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Ви-
дели видео?" (6+) 13.50 Премьера. "Ледниковый период. Де-
ти". Гала-концерт (0+) 16.35 "КВН". Премьер-лига (16+) 18.10
"Точь-в-точь" (16+) 21.00 "Время" 22.00 Премьера. Вячеслав
Никонов и Дмитрий Саймс в программе "Большая игра" (16+)
23.45 Сергей Безруков в фильме "После тебя" (16+) 01.45
Олег Меньшиков, Катрин Денёв, Сергей Бодров (мл.), Бог-
дан Ступка в фильме "Восток-Запад" (16+) 03.50 Ирина Куп-
ченко, Леонид Кулагин, Беата Тышкевич, Никита Михалков в
фильме Андрея Кончаловского "Дворянское гнездо" (12+)

1 КАНАЛ

Суббота, 31 августаСуббота, 31 августа

Воскресенье, 1 сентября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.45 Кто против? 17.00 Вести.
Местное время 17.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Цена люб-
ви. Х/ф 00.15 Со дна вершины. Х/ф 02.10
Расплата за любовь. Х/ф 03.45 Вот такая
история... Х/ф

06.00 Утро России. Суббота
09.20 По секрету всему све-
ту 09.40 Местное время. Суб-
бота 10.20 Сто к одному 11.00
Вести 11.20 Вести. Местное
время 11.40 Пешком... Тутаев
пейзажный 12.10 Пятеро на
одного 12.50 Юмор! Юмор!!
Юмор!!! 14.45 Заклятые под-
руги. Х/ф 18.05 Привет, Анд-
рей! 20.00 Вести в субботу
21.00 Святая ложь. Х/ф 00.15
Романтика романса 01.10
Единственная. Х/ф 02.40 Темные воды. Х/ф

05.35 Пешком... Тутаев пейзажный 06.00 Святая
ложь. Х/ф 09.15 Смехопанорама Евгения Пет-
росяна 09.40 Местное время. Воскресенье 10.20
Сто к одному 11.00 Вести 11.20 Утренняя почта
11.55 Когда все дома с Тимуром Кизяковым 12.40
Фестиваль "Алина" 13.55 Вам и не снилось. Х/ф
15.35 Больше, чем любовь 16.20 Золотая осень.
Х/ф 20.00 Вести недели 22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ.
ПУТИН 22.40 Воскресный вечер с Владимиром
Соловьевым 00.50 Дежурный по стране 01.35
Полцарства за любовь. Х/ф 03.10 Пыльная ра-
бота 04.45 Когда все дома с Тимуром Кизяковым

Суббота, 31 августа
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06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30
Телеканал "Доброе утро" 10.00 "Модный приговор"
(6+) 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Но-
вости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время по-
кажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитра-
ми) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На самом
деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.30 Премьера. Александр Лазарев, Светлана
Немоляева, Полина Кутепова в многосерийном фи-
льме "Дипломат" (16+) 23.25 "Эксклюзив" с Дмит-
рием Борисовым (16+) 01.00 "Время покажет" (16+)
04.05 "Дипломат". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Дипломат". Продолжение (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал
"Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Вре-
мя покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50
"На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.30 Премьера. Александр Лазарев, Светлана
Немоляева, Полина Кутепова в многосерийном фильме
"Дипломат" (16+) 23.25 "Семейные тайны" с Тимуром Ере-
меевым (16+) 00.50 "Время покажет" (16+) 04.05 "Дипло-
мат". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Дипломат". Продолжение (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал
"Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Вре-
мя покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50
"На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.30 Премьера. Александр Лазарев, Светлана
Немоляева, Полина Кутепова в многосерийном фильме
"Дипломат" (16+) 23.25 Премьера. "Про любовь" (16+)
00.15 "Время покажет" (16+) 03.25 "Наедине со всеми"
(16+) 04.05 "Дипломат". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Дипломат". Продолжение (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал
"Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами)
15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Жен-
ское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечер-
ние новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+)
18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+)
21.00 "Время" 21.30 Премьера. Александр Лазарев, Свет-
лана Немоляева, Полина Кутепова в многосерийном фи-
льме "Дипломат" (16+) 23.25 Премьера. "Про любовь"
(16+) 00.10 "На ночь глядя" (16+) 01.05 "Время пока-
жет" (16+) 04.10 "Дипломат". Многосерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00 Вес-
ти 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба челове-
ка с Борисом Корчевниковым 12.50 60 минут 14.00
Вести 14.25 Вести. Местное время 14.45 Кто против?
17.00 Вести. Местное время 17.25 Андрей Малахов.
Прямой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45
Вести. Местное время 21.00 Капитанша. Продолже-
ние 22.55 Вечер с Владимиром Соловьевым 01.15 Вес-
ти-Санкт-Петербург 01.30 Сати. Нескучная класси-
ка... с Наталией Гаврилиной и Владимиром Васи-
льевым 02.10 Новости культуры 02.30 Королева бан-
дитов 04.05 Семейный детектив 04.50 Судьба челове-
ка с Борисом Корчевниковым

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.45 Кто против? 17.00 Вести.
Местное время 17.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Капитан-
ша. Продолжение 22.55 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.15 Вести-Санкт-Петербург 01.30
Ближний круг Владимира Бейлиса 02.25 Но-
вости культуры 02.45 Королева бандитов 04.15
Семейный детектив

05.00 Судьба человека с Борисом Корчевниковым
06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00 Вес-
ти 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба челове-
ка с Борисом Корчевниковым 12.50 60 минут 14.00
Вести 14.25 Вести. Местное время 14.45 Кто против?
17.00 Вести. Местное время 17.25 Андрей Малахов.
Прямой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45
Вести. Местное время 21.00 Капитанша. Продолже-
ние 22.55 Вечер с Владимиром Соловьевым 01.15 Вес-
ти-Санкт-Петербург 01.30 Острова. Юрий Чулюкин
02.10 Новости культуры 02.30 Королева бандитов 04.05
Семейный детектив 04.50 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым

Вторник, 3 сентября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное
время 21.00 Капитанша. Продолжение 22.55 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 01.15 Вести-
Санкт-Петербург 01.30 Билет в Большой 02.10
Новости культуры 02.30 Королева бандитов 04.05
Семейный детектив 04.50 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым

Пятница, 30 августа (болгарское время)RTR
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Режиссер Константин Бо-
гомолов недавно дал откро-
венное интервью. Он расс-
казал о романе с Ксенией
Собчак и прокомментировал
информацию о драке с Мак-
симом Виторганом.

О том, что у Ксении Соб-
чак роман с Константином
Богомоловым, стали ходить
слухи в конце 2018 года. Ку-
льминацией стали сообще-
ния о том, что ее муж, ак-
тер Максим Виторган, не
выдержав унизительных
публичных пересудов, вывел
режиссера на разговор и
ударил по лицу. Константин
Богомолов говорит о драке
туманно и иронично: "Расс-
матриваю это как желание
прикоснуться к прекрасно-
му".

Режиссер развил мысль.
"Мне искренне понятна его

Звезда популярной в со-
ветское время передачи
"Кабачок "13 стульев" Зоя
Зелинская стала гостьей Бо-
риса Корчевникова. Народ-
ная артистка рассказала о
личной жизни в эфире ток-
шоу "Судьба человека" на
телеканале "Россия 1".

Первым мужем знамени-
тости был режиссер Геор-
гий Зелинский. Именно он
помог Зое Николаевне стать
звездой, дав ей роль в сво-
ем юмористическом проек-
те "Кабачок "13 стульев".
Супруги прожили десять лет,
однако детей у них так и не
появилось.

В студии программы "Су-
дьба человека" Зелинская
призналась, что, будучи за-
мужем за режиссером,

Åâãåíèÿ Ëîçà
âûøëà çàìóæ

35-летняя актриса сама
сообщила радостную но-
вость, опубликовав свадеб-
ное фото в своем "Инстаг-
раме". Влюбленные распи-
салась в Грибоедовском ЗАГ-
Се, а затем выложили сов-
местный снимок в соцсети.
На данный момент пост соб-
рал почти 100 тысяч "лай-
ков", хотя несколько меся-
цев назад многие подписчи-
ки артистки выступали про-
тив этого брака.

Евгения Лоза и Антон Ба-
тырев познакомились в 2018
году на съемках в картине
"На качелях судьбы". После
того, как пара объявила о
своей помолвке, многие пок-
лонники начали их критико-
вать, ведь во время знаком-
ства с Евгенией Антон был
женат - у актера за плеча-
ми два брака, а также есть
сын Добрыня.

Òàðàñîâ ïðîøåë ïðîöåäóðó îìîëîæåíèÿ
В Stories своего Instagram

футболист Дмитрий Тарасов
рассказал, что побывал в ка-
бинете косметолога. Бывший
муж Ольги Бузовой прошел
через процедуру увлажнения
и чистки кожи лица. "Зата-
щила меня любимая на ком-
плексное оздоровление
HydraFacial", - призналась
звезда спорта. После Тара-
сов поведал, что остался до-
волен результатом. Видимо,
Дмитрий заметил эффект уже
после первой процедуры.

Примечательно, но, судя по
микроблогу футболиста, прак-
тически все свободное время он проводит в компании
жены Анастасии Костенко и дочери Миланы. Более того,
во всех интервью Дмитрий Тарасов без устали твердит,
как удачно он женился. Супруга отвечает всем его требо-
ваниям - домашняя, милая и непритязательная.

Áóçîâó ðàçíåñëè çà ôîòî â êóïàëüíèêå

Áîãîìîëîâ î ñâàäüáå ñ Ñîá÷àê è äðàêå ñ Âèòîðãàíîì
Теперь каждый из них счас-
тлив в новых отношениях: у
актера роман с молодой ак-
трисой Нино Нинидзе (они
даже познакомили своих де-
тей), а телеведущая перес-
тала скрывать любовную
связь с режиссером Конс-
тантином Богомоловым.

Ходят слухи, что влюблен-
ные собираются поженить-
ся. Тот предпочел не расп-
ространяться на эту тему:
"Особо не комментирую
личную жизнь. Хотел бы про-
должать в том же духе. Она
и так слишком на виду". При
этом Богомолов дал понять,
что не намерен скрываться
от общественности и про-
должит публиковать у себя
в Instagram откровенные
посты.

Константин Богомолов не
раз говорил, что не коммен-

тирует свою личную жизнь.
Такой же позиции придер-
живается и Ксения Собчак.
"Я - публичный человек, Ксе-
ния - тоже. И события, ко-
торые с нами происходят,
так или иначе становятся
предметом публичного об-
суждения", - с сожалением
отметил режиссер.

Как известно, закрытые
двери только возбуждают
интерес. Этот закон Бого-
молову хорошо известен,
как никому другому. Имен-
но поэтому он решился на
откровение: "Я могу только
сказать одно и это не
скрываю: я очень люблю, я
очень счастлив, я знаю, что
для меня это навсегда. При-
ходит такой момент, когда
ты не боишься сказать это-
го слова", - цитирует слова
Богомолова "kp.ru".

боль, и я не в обиде. Хочет-
ся верить, когда-нибудь мы
сможем нормально общать-
ся", - выразил надежду Бо-

гомолов.
Весной Ксения Собчак и

Максим Виторган официаль-
но объявили о расставании.

Êîð÷åâíèêîâà ðàñòðîãàëè ñëîâà èçâåñòíîé àêòðèñû
впервые влюбилась. Ее из-
бранником стал журналист
Валерий Леднев. По словам
Зои Николаевны, сообщить
супругу о расставании было
крайне тяжело.

"Я все сказала ему. Но мне
было тяжелее, страшнее.
Это же я сделала. Но по-
другому не могла. Была лю-
бовь", - поделилась с Бори-
сом Корчевниковым звезда
советского кино.

В 41 год Зоя Зелинская
впервые стала мамой. Она
подарила второму мужу
сына Сергея. Артистка от-
метила, что до встречи с Ва-
лерием Ледневым не соби-
ралась рожать детей.

Семейное счастье Зелин-
ской длилось недолго. Лед-
нев умер от инсульта. По

словам звезды, ее супруг
сгорел на работе - много
трудился, постоянно летал,
ездил по стране. Еще нес-
колько дней после удара
доктора пытались спасти
журналиста, однако их ста-
рания оказались тщетными.

"Знаете, меня долго не по-
кидало ощущение, что он
здесь, что он со мной… Так
было года три", - рассказа-
ла Зоя Зелинская в выпус-
ке программы "Судьба че-
ловека".

Больше 30 лет прошло с
момента трагедии, но артис-
тке все еще тяжело об этом
говорить. Борис Корчевни-
ков проникся историей гос-
тьи. Сентиментальный шоу-
мен молча слушал и сочув-
ственно кивал.

Зоя Зелинская поведала,
что после развода не поте-
ряла связь с Георгием Зе-
линским. Режиссер и актри-
са остались добрыми дру-
зьями. Первый муж звезды
так и не смог устроить лич-
ную жизнь. До сих пор звез-
да "Кабачка "13 стульев" не
может избавиться от чувст-
ва вины перед ним.

В студии ток-шоу "Судьба
человека" народная артист-
ка сообщила, что в послед-
ние месяцы жизни Георгий
Зелинский жил у нее дома.
Звезда советского кино уха-
живала за первым мужем.
Когда в начале 2000-х ре-
жиссер скончался, Зоя Зе-
линская почувствовала, что
овдовела во второй раз.

Влад Чижов известен как
блогер и ведущий телешоу
"Решала", основная цель ко-
торого - научить зрителей
не вестись на наживку ко-
варных мошенников. Чижов
разбивает зеркала и мечта-
ет о яхтах. Подробности -
в блиц-опросе WomanHit.ru

- С каким цветом вы се-
бя ассоциируете?

- Серый, цвет хорошей
дорогой английской костюм-
ной двойки.

- Приходилось ли вам
говорить, что вы читали
Шопенгауэра, хотя вы его
не читали?

- Нет.
- Когда-нибудь в прис-

тупе ярости вы били посу-

Âëàä ×èæîâ: "ß íå ðàçãîâàðèâàþ ñàì ñ ñîáîé"
ду, рвали газеты, швыря-
лись предметами?

- Однажды в семнадцать
лет разбил в один удар трех-
метровое зеркало в отеле:
был зол сам на себя. Шрам
остался на всю жизнь.

- Случалось ли вам пе-
редаривать подаренные
подарки?

- Да. Отдавал знакомым,
если они реально кому-то
нужнее.

- Что может заставить
вас покраснеть?

- Вопиющая глупость со-
беседника.

- Ваша реакция при ви-
де собственного двойни-
ка?

- Не знаю, не сталкивался.

- Каким талантом вам
хотелось бы обладать?

- Ювелирно управлять бо-
льшой парусной яхтой.

- Ваше главное достоин-
ство?

- Я просто нормальный,
нет выдающихся достоинств.

- Какое испытание вам
не по силам?

- Как я неоднократно го-
ворил в своем телепроекте
"Решала", мир несправедлив,
и людям выпадает огромное
количество испытаний, но
как-то все переживается.

- Самая неожиданная
выходка, которую вы себе
позволили?

- Я не позволяю себе выход-
ки, мне это не требуется.

- Что вы обещали себе
сегодня утром?

- Я не разговариваю сам
с собой.

Певица Ольга Бузо-
ва опубликовала в
Instagram новое фото.
Пользователи Сети
раскритиковали звез-
ду по всем фронтам.

На снимке исполни-
тельница позирует на
фоне океана в ярко-
бирюзовом слитном
купальнике. Волосы
ее собраны в акку-
ратный пучок, а в
ушах и на руках кра-
суются блестящие ак-
сессуары.

"Гордая, но нежная, силь-
ная, но слабая. Смешная, но
серьезная, требовательная,
но добрая. Трусиха, но лю-
бознательная и любопытная,
наивная, но не глупая. Чест-

ная и искренняя, ос-
торожная, но довер-
чивая. Веселая, но от-
ветственная. И очень
целеустремленная. А
какой Вы видите ме-
ня?" - поинтересова-
лась у фолловеров те-
лезвезда.

Злопыхатели не зас-
тавили себя ждать.
"Пьющая, немолодая
женщина, которая
корчит из себя ребен-
ка", "Тут нет слова
"бездарная" - вот что

тебе подходит!", "Уже не удив-
ляешь. Одно и то же кривля-
нье, выставление зада", "Глу-
пой и постоянно ошибающей-
ся в словах при разговоре",
- разнесли они Ольгу.
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П
ървият в Русия фес-
тивал на творческите
общности "Таврида

АРТ" се проведе от 20 до 26
август в залива Капсел, на
югоизточното крайбрежие
на Крим.  Той събра над 50
хиляди души, сред които 4,5
хиляди млади дейци на кул-
турата от 85 региона на Ру-
сия и други страни. "Таври-
да АРТ" е позициониран ка-
то "фестивал на фестивали-
те". В програмата му са
включени 834 културни съ-
бития - от театрални и ли-
тературни фестивали до въз-
душни шоута и концерти на
звезди на рок-, рап- и поп-
музиката. Режисьорът Ни-
кита Михалков предложи
фестивалът да се провежда
във всички региони на Ру-
сия. Той добави, че във все-
ки регион фестивалът може
да има свои акценти.

Участниците бяха разде-
лени на арт квартали: "Тав-
рида Арт", "Таврида народ-
ная", "Таврида Музыка", "Тав-
рида Кино&Театр", "Таврида
Танцы", "Таврида КВН", "Тав-
рида Лайф" и "Таврида Доб-
ро".

За младите дейци на кул-
турата и изкуствата бяха от-
пуснати грантове за реали-
зация на творчески проек-
ти: късометражни и доку-
ментални филми, спектакли,
танцови фестивали, онлайн-
сериали и пр. "Получихме
над 500 заявки от млади
дейци на културата от 85 ре-
гиона, 130 от които станаха
победители. За техните про-
екти бяха отпуснати 86 млн.
937 хил. рубли. Но най-важ-
ното е, че всички тези сред-
ства ще бъдат реализирани
и  преобразувани в разви-
тие на културата от самите
млади творци", казва ръко-

Китайски туроператори се
интересуват от круизи с
лайнера "Княз Владимир" по
Черно море, съобщава
пресслужбата на оператор
на лайнера компанията "Чер-
номорские круизы". Делега-
цията от Китай е в Крим,
за да се срещне с директо-
ра на компанията Виктор
Глуховшченко. През тази го-
дина навигацията на лайне-
ра "Княз Владимир" ще
приключи през октомври. В
периода на "циганското ля-
то" китайските експерти по
туризма искат лично да раз-
гледат черноморските гра-
дове на Русия, да посетят
Новорусийск, Севастопол и
Ялта и да оценят почивката
на черноморското крайбре-
жие.

Тази година круизите за-
почнаха на 12 май. За три
месеца лайнерът е осъщес-
твил 15 рейса с около 5 хи-
ляди души. До октомври
предстоят още 8 рейса по
маршрута Сочи-Новору-
сийск-Ялта-Севастопол-Со-
чи. През 2020 година се
предвижда сезонът  за
"Княз Валдимир" да започ-
не на 1 март и маршрутът

Íà ôåñòèâàëà "Òàâðèäà Àðò"
ðàçäàäîõà ãðàíòîâå çà 87 ìëí. ðóáëè

водителят на проекта "Тав-
рида", генерален директор
на Центъра за развитие на
културни инициативи Сергей
Першин, цитиран от в. "Из-
вестия".

Младежите на възраст от
18 до 35 години можеха да
общуват и да си сътрудни-
чат, да обменят опит и да
се договарят за съвместни
проекти, да посещават все-
възможните образователни
мероприятия както на своя
арт квартал, така и на всич-
ки останали. Мастър класо-
ве и лекции за тях провеж-
даха действащи представи-
тели на арт индустрията,
именити продуценти и ком-
пании, театри  творчески
обединения и медии. През
последните три дни за учас-
тниците и гостите - фести-

валът бе открит за широка
публика - проведоха се ня-
колко концерта и мащабна
шоу програма.

Според организаторите
"Таврида Арт" е бил посетен
от около 40 хиляди души, ко-
ето е два пъти повече от
очакваното и се наложило
регистрацията да бъде зак-
рита по-рано. Решението би-
ло взето на 21 август, кога-
то броят на заявките над-
минал 45 хиляди души. "Ко-
гато подготвяхме фестивала,
мислехме, че ако дойдат 15-
20 хиляди души ще е много
добре", каза на церемония-
та при откриването ръково-
дителят на организационния
комитет, първи зам.-ръко-
водител на администрация-
та на президента на РФ Сер-
гей Кириенко.

Главната задача на фес-
тивала е да снабди младите
представители на творчес-
ки професии с практически
инструменти, необходими им
за по-нататъшното развитие
както за сметка на обмяна
на опит с професионалисти
от сферата на арт индуст-
рията, така и чрез участие
в кастинги и презентации,
на които те самите да пред-
ставят собствените си про-
екти.

Част от идеите се реали-
зираха тук, на място. Не ми-
на и без  рекорди. От прес-
службата на "Таврида Арт"
съобщават, че в рамките на
фестивала на площадката
"Арт" 172-ма души едновре-
менно са участвали в съз-
даването на голямо художес-
твено платно с площ 100 кв.

м. А на площадката "КВН"
се е състоял най-големият
мозъчен щурм по написва-
не на шеговити текстове, в
който са участвали над 50
сценаристи и хумористи. И
двете събития са фиксира-
ни от експертите в Книгата
на рекордите на Русия.

Ръководителят на органи-
зационния комитет Сергей
Кириенко обеща "фестива-
лът на възможностите" да
продължи работата си и
през следващата година. Не-
що повече - формирането на
едноименен творчески клъс-
тър няма да се ограничи са-
мо с "Таврида Арт". В него
ще влезе и арт резиденция,
която да функционира цело-
годишно. Строителството й
ще приключи през 2022 го-
дина.

Êèòàéñêè òóðîïåðàòîðè ïðîáâàò ìàðøðóòà íà ëàéíåðà "Êíÿç Âëàäèìèð"

Китайските туроператори опознават Крим

Кримските студенти развяха знамето на Република Крим на Великата
китайска стена

Кримски студенти получават сертификати от китайски вуз

му да се продължи до сто-
лицата на Абхазия - град Су-
хуми.

Морското съобщение меж-
ду курортните градовете на
Кавказ и Крим беше възс-
тановено през 2017 година
по разпореждане на прези-
дента на РФ Владимир Пу-
тин. За организиране на
круизите бе закупен девет-
палубният кораб Roy Star,

произведен през 1971 г.,
който получи името "Княз
Владимир". Оператор стана
специално създаденото
предприятие Росморпорт на
дружеството "Черноморские
круизы".

Докато китайците пробва-
ха "Княз Владимир", в Ки-
тай гостуваха кримски сту-
денти от Кримския федера-
лен университет "Вернадс-

ки", които се запознаха с
китайската образователна
система. От пресслужата на
вуза съобщават, че в пър-
вата международна лятна
школа участват най-добри-
те студенти от Хуманитар-
но-педагогическата акаде-
мия. Академията е единст-
вена в Крим, която подгот-
вя специалисти по китайс-
ки език.

В рамките на визитата
студентите са посетили Ве-

ликата китайска стена и са
развели там знамето на Ре-
публика Крим.

"За нас това е първият
опит за обучение на студен-
ти от Русия. Откриването на
ново направление за сътруд-
ничество е много важно за
института и се надяваме то
да стане традиционно", ка-
за директорът на Пекинс-
кия педагогически институт
Люйтун Дин Сяохуей. В края
на стажа кримските студен-
ти ще положат изпит и ще
получат сертификат.

"Взаимният интерес за сът-
рудничество между Иран и
Крим нараства, особено ка-
то се имат предвид антииран-
ската американка политика,
сакциите, които бяха въве-
дени по отношение на тази
страна и свързаните с това
последствия. Някои ирански
бизнесмени проявявят инте-

Êðèì ïðåäëàãà íà Èðàí äà ïðåâîçâà ïåòðîë ïðåç ìåñòíèòå ïðèñòàíèùà
рес към работата с Крим,
макар да не се наблюдава
очебийна активност от иран-
ска страна. Ние също пода-
ваме сигнали, че сме готови
за плодотворно сътрудничес-
тво с Иран, разглеждаме
различни варианти. Иран нап-
ример би могъл да се въз-
ползва от нашите пристанищ-

ни мощности за превозване
на петрол", каза пред ТАСС
председателят на Министер-
ския съвет на Крим, постоя-
нен представител в републи-
ката на президента на РФ Ге-
оргий Мурадов.

Той поясни, че заради сан-
кциите Суецкият канал, през
който традиционно са преми-

навали танкерите с ирански
петрол, се е оказал закрит
за тази страна. Същевремен-
но и Иран, и Русия имат из-
лаз на Каспийско море. "В
тази ситуация Иран може да
се възползва от възможност-
та на каналите "река-море" и
да превозва петрол по Вол-
годон, през Крим в Черно мо-

ре", уточнява Мурадов. По ду-
мите му има още множество
възможности за потенциал-
но сътрудничество, защото
Иран е "много разностранна
в икономическо отношение
страна". Представители на
бизнеса и на финансовия
сектор вече са посещавали
Крим.
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Правителството на Русия
разработва законопроект за
разрешаване достъпа на час-
тни инвеститори до усвоява-
нето на арктическия шелф.
Това ще положи основите на
бъдещи кооперации.

Трябва да се отбележи, че
става дума изключително за
частни руски инвеститори.
Самата концепция за разви-
тие на руския арктически
регион не позволява да се
привличат чуждестранни
партньори. Напоследък един-
ственият лобист, който пред-
лагаше либерализиране на
условията за участие в арк-
тическите проекти за про-
учване и разработка на на-
ходищата, бе компанията
"ЛУКойл". По всяка вероят-
ност именно тя е подтикна-
ла към създаването на нов
закон. "ЛУКойл" е руската
компания с най-голям опит
в разработването на шелфа
в сложни природни условия
и готвеният законопроект ще
отговори на нейните страте-
гически планове, които пред-
полагат привличане на пар-
тньори.

По-рано ведомства свър-
зани и отговарящи за про-
учванията и усвояването на
Арктика предложиха създа-
ването на държавна програ-
ма за недрата на региона,
която да съпътства и под-
помага развитието на Се-
верния морски път през пе-
риода 2020-2045 година с
обем на финансиране 292,5
млрд. рубли.

Привличането на частни ин-
веститори се обяснява с все
по-очевидната реалност, ко-
ято очертават трудностите в
процеса на усвояване на Ар-
ктика. Въвлечените в този
процес компании са прину-
дени да констатират: сери-
озните инвестиции в аркти-
ческия шелф засега не са це-
лесъобразни. "Газпром" и
"Роснефт" дори пресметнаха,
че за да се откупят проекти-
те за добив в сложните се-

Прието е да се смята, че
в Европа всички спазват ан-
тируските санкции. Офици-
ално пак всички в това от-
ношение са смятани за рав-
ни, но практиката показва
съвсем друго. Държавите,
които негласно са наричани
"периферия" на Евросъюза,
са принудени строго да спаз-
ват наложените на Русия ог-
раничения. Същевременно
"ядрото" на съюза не прави
подобни усилия, не се при-
теснява, че не спазва пра-
вилата и спокойно инвести-
ра в Русия. Както пише ис-
панското издание "Конфи-
денсиал", страните които из-
питаха последиците от рус-
ките контрасанкции, вече
протестират пред Брюксел
и настояват за отмяна на ог-
раниченията.

През последните години
отношенията между "ядрото"
и "периферията" в Евросъ-
юза все повече започват да
приличат на система от фе-
одални отношения: на фео-
дала е позволено всичко, а
на останалите - почти ни-
що. Те са длъжни да изпъл-
няват стриктно разпорежда-

Àðêòèêà íå ñå ïðåäàâà ëåñíî

Óíèêàëíà ÿäðåíà òåõíîëîãèÿ
Единственият в света плаващ енергоблок (ПЕБ) "Ака-

демик Ломоносов" потегли към мястото, където ще бъ-
де установен - град Певек, Чукотка, в Далечния изток
на Русия. Той ще осигурява непрекъснато подаване на
чиста енергия за региона.

Генералният директор на "Росатом" Алексей Лихачов
даде сигнал за отплаването на уникалната АЕЦ и заяви:
"Това е изключително събитие за нашата компания и за
Чукотка. Днес "Академик Ломоносов" започва своето
пътешествие към Певек, където ще осигурява надежд-
но захранване с чиста електроенергия на местното на-
селение и предприятията в региона. Това събитие ще
даде принос за бъдещето на Арктика - едновременно
устойчиво и процъфтяващо".

По време на церемонията експлоатиращата компания
"Росенергоатом" получи сертификат от "Книгата на ре-
кордите на Русия", потвърждаващ статута на "Академик
Ломоносов" като най-северната АЕЦ. След като преодо-
лее 4700 км, ПЕБ ще стане ключов елемент за елект-
роснабдяването на региона. Там той ще работи на мяс-
тото на предвидените за извеждане от експлоатация
мощности на Билибинската АЕЦ и Чаунската ТЕЦ.

Проектът за плаваща АЕЦ е перспективно направле-
ние в съвременните ядрени технологии с малка мощ-
ност, включително за отдалечени региони на отделни
страни и островни държави, които се нуждаят от ста-
билна и чиста енергия. Към днешна дата силен интерес
към тази технология проявяват страните от Близкия
изток, Северна Африка и Югоизточна Азия. "Росатом"
вече разработва второ поколение ПЕБ - оптимизиран
плаващ енергоблок (ОПЕБ), който ще се изгражда се-
рийно и ще се предлага за износ.

Законопроект допуска участието на частни
инвеститори в проекти за усвояване на шелфа

верни условия, средногодиш-
ната цена за барел петрол
трябва да не е по-ниска от
85-90 долара. Засега такива
цифри са малко вероятни.
Напоследък цената се коле-
бае около 60 долара за ба-
рел. Проучванията също
изискват големи средства.

Освен Русия с развитието
на Арктика се занимават и
останалите арктически стра-
ни - САЩ, Канада, Дания,
Норвегия. Въпреки това поз-
наването и усвояването на
ресурсите остава на ниско
равнище. В момента се ре-
ализират само отделни про-

екти, какъвто е норвежкият
"Голиаф" в Баренцово море.
През 2016 година специална
платформа започна там да
добива петрол, но още на
следващата година се отка-
за поради чести технически
аварии на оборудването.

Не трябва да се забравя и
фактът, че по отношение на
добива на нефт и газ в рус-
кия арктически шелф САЩ
наложиха санкции. Тези мер-
ки не позволяват на Русия
да получава съвременни тех-
нологии и да участва в меж-
дународното сътрудничество
в рамките на този отрасъл.
Същевременно трябва да се
признае, че и чуждите тех-

нологии не биха помогнали
много, защото използваните
в добива в топлите морета
не са тези, които са нужни
за крайния север.

Не бих преувеличавал зна-
чението на технологиите и
оборудването, които биха
могли да ни предоставят Ща-
тите, защото те са неприло-
жими в Арктика, а подходя-
щи за този регион просто не
съществуват. Знаем, че за-
сега никой не се е научил
да добива нефт и газ в ус-
ловията на изключително
ниски температури, ураган-
ни ветрове и многометрови

ледове. Следователно, това
са обективни трудности, ко-
ито няма да бъдат лесно и
бързо преодолени. А колко-
то до санкциите, те не могат
да забранят достъпа до не-
що, което въобще го няма",
обяснява зам.-директорът
на Института по енергетика
и финанси Алексей Белого-
риев.

По отношение на между-
народното сътрудничество
санкциите наистина нанасят
определена вреда. На рус-
ките инженерни и енергий-
ни компании не би попре-
чило кооперирането с чуж-
дестранни партньори, да об-
менят опит, да водят научни

дискусии. Това би спомогна-
ло не само за създаването
на нужните технологии, но и
за реализирането на нови
проекти в Арктика. Ползата
от подобно сътрудничество
би била обща.

За всичко това, разбира
се, са нужни сериозни сред-
ства. Затова се появява ини-
циативата за приемане на но-
во законодателство в отра-
съла и за привличане на час-
тни инвеститори. Ако Русия
работи сама в реализацията
на проектите, работата ще се
усложни и ще поскъпне. Нес-

лучайно светът върви по пъ-
тя на кооперирането. Така се
споделят както рисковете,
така и инвестициите и печал-
бата. "Нужно е да се отнася-
ме с дълбоко разбиране към
очевидния факт, че проучва-
нията и добивът в Арктика
винаги ще струват в пъти по-
скъпо, отколкото на суша или
в други по-благоприятни при-
родни условия. Затова тряб-
ва да се въоръжим с търпе-
ние и упоритост, ако искаме
да усвоим недрата в аркти-
ческия шелф", препоръчва
експертът.

Ñàíêöèè ñðåùó "ïåðèôåðèÿòà" íà Åâðîïà
нията. От 2014 година на-
сам, когато Брюксел въве-
де санкциите, те непрекъс-
нато се усилваха. Общият
търговски обмен с Русия на-
истина рязко падна. Много
европейски компании закри-
ха или чувствително свиха
бизнеса си на територията
на Русия.

Нищо подобно обаче не се
забелязва в стокообмена на
Париж и Берлин с Москва.
Напротив, ефектът от санк-
циите е точно обратен. Гер-
мания и Франция не само
не понесоха щети, а разви-
ват прекрасни двустранни
икономически отношения с
Русия, отбелязва "Конфиден-
сиал". Наистина на офици-
ално равнище отношенията
между Запада и Москва
преживяват един от най-ло-
шите си моменти от края на
студената война, признава
изданието. Но политиците
само създават димна заве-
са, зад която сключват мно-
гомилиардни сделки, се каз-
ва в публикацията.

В Подмосковието откри-
ват завод на автомобилния
концерн "Мерседес". Евро-

пейските енергийни гиганти
Engie, Uniper и Wintershall ин-
вестират баснословни суми
в "Северен поток-2". Френ-
ската компания Total участ-
ва в проектите по добив на
газ в Арктика. Въобще от-
ношенията между Париж и
Москва се развиват доста
добре. През миналата годи-
на двустранният стокообо-
рот нарасна с 11 процента,
а инвестициите общо на ев-
ропейските страни в Русия
достигнаха 20 млрд. евро,
сочи публикуваната в "Кон-
фиденсиал" статистика.

Съвсем друга е картина-
та в "периферията". Страни-
те, които влизат в нея, са
длъжни да спазват санкци-
ите. Сред тях са Австрия,
Гърция, Испания, Унгария,
Чехия и редица други от но-
вите източноевропейски
страни членки на ЕС. Тъкмо
те трябва строго да спаз-
ват наложените ограничения
и никой в Брюксел не ги пи-
та съгласни ли са или не.
Никой не се интересува как-
ви са загубите им от спада
на стокооборота им с Ру-
сия.

"Периферията" няма дос-
тъп до изгодните сделки с
Москва. Каймака ще оби-
рат "големите" от европей-
ското "ядро". Ако някой от
"периферията" надигне глас,
че подобно положение не е
справедливо, и се престра-
ши да наруши правилата, ту-
такси му напомнят че евро-
пейските фондове може да
го заобиколят. Излиза, че

"санкциите са много изгод-
ни за "стопаните" на Евро-
па, а загубите са за "кре-
постните", е изводът на ис-
панското издание. Затова
печелившите от "ядрото" не
бързат да поставят въпро-
са за отмяна на антируски-
те ограничения. (tehnowar.ru)

"Академик Ломоносов"
поема към Чукотка

Путин присъства на откриването на завода на "Мерседес"
в Подмосковието

Платформата
"Приразломная" в Арктика
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През 2022 година ще ce
появи филм по книгата на
Дмитрий Глyxовски "Mетро
2033", част от трилогията,
pазказваща за пост-
апокалиптичния свят на
московското метро след
pазрyшаването на света от
ядрена война. Книгата, и
ocобено първата част, по-
жъна невероятен yспех cpед
читатели и критикa, заради
yвлекателния начин, по кой-
то Глyxовски pазкрива мрач-
ния свят на творбата.

Между другото, тази годи-
на руският писател и жур-
налист беше в България за
втори път, след като през
2007 година представи пре-
вода на най-известната си
до този момент книга - "Мет-
ро 2033". На 27 май т.г.

Ìèõàëêîâ ïðåäëîæè
äà ñå çàñíåìå ôèëì
çà ñàìîëåòà À321

Президентът на Московския
международен кинофестивал, ре-
жисьорът Никита Михалков зая-
ви, че на базата на историята за
самолета А321, който преди дни
кацна аварийно по корем в царе-
вично поле в Подмосковието, за
екипажа, спасил над 230 пътни-
ци, може да се заснеме "разко-
шен" филм.

"Има текстура за заснемане на
филм, великолепен филм - да при-
земиш самолет в царевично поле,
за да спасиш повече от 200 души
- истински героизъм!", каза Ми-
халков, отговаряйки на въпрос на
ТАСС по време на първия в Русия
Фестивал на творчески дружест-
ва "Таврида - АРТ". Режисьорът от-
беляза, че филмовото студио
ТРИТЭ на Никита Михалков вече
е заснело филма "Екипаж" на по-
добна тема, така че самият той не
планира да снима по този сюжет.

"За нашето студио "Екипаж" е на-
пълно достатъчен, защото би би-
ло нелепо да се повтаря прибли-
зително подобна ситуация, но след
известно време някой друг би мо-
гъл да заснеме филм. В него оба-
че ще трябва да има история, лю-
бов, пълнота от човешки смисли,
както и това, защо този човек е
успял да приземи самолета", по-
ясни Никита Михалков.

На 15 август самолетът Airbus
A321 на "Уралски авиолинии" кац-
на аварийно в царевичните насаж-
дения минути след излитането  от
летище "Жуковски" в Подмоско-
вието и така бяха спасени всички
намиращи се на борда хора - 224
пътници и седем членове на еки-
пажа. Командирът на самолета
Дамир Юсупов и пилота Георгий
Мурзин бяха представени за наг-
рада "Герой на Русия".

Руският президент Владимир
Путин удостои със звание "Герой
на Русия" командира на полета Да-
мир Юсупов и пилота Георгий Мур-
зин, а останалите членове на еки-
пажа с ордени за храброст.

На 24 август във Вар-
на тържествено бе
открит кинофестива-

лът "Любовта е лудост". По
традиция директорът на
Фестивалния и конгресен
център в морската столи-
ца Тошко Гяуров и профе-
сор Александър Грозев
приветстваха звездите на
червения килим.

Тази година фестивалът
посрещна българските ак-
тьори Деян Донков и Мег-
лена Караламбова, канад-
ската актриса Елизабет
Стюарт-Морис, режисьора
Пааво Вестерберг и мно-
го други.

Руската делегация е

Ïðåìèåðaòà íà ôèëìà "Ìåòðî 2033"
å ïëàíèðàíà çà 2022 ãîäèíà

Глуховски е известен също така с
книгите си "Здрач" ("Сумерки",
2007), "Бъдеще" ("Будущее", 2013),
"Разкази за Родината" и други. Пи-
сателят е признат за един от пи-
онерите на безплатните онлайн
публикации

Глyxовски представи у нас
новия си проект - аудиосе-
риала "Граничен пост". Вед-
нага след това разписа пла-
катите, картичките и книги-
те си за многобройната пуб-
лика в НДК.

По думите на автора, фил-
мът ще излезе на голям ек-
ран на 1 януари 2022 годи-
на. С екранизацията ще се
заемат компаниите  ТНТ-
PREMIER Studios, телевизия
ТВ-3 и кинокомпания "Цент-
рал Партнершип" (към "Газ-
пром-Медиа").

"Метро 2033" е първият ми
роман и има специална ро-
ля в съдбата ми. Въпреки
многобройните оферти за
заснемането му, бавих това
повече от десет години. В
Русия не виждах продуцен-
ти, способни да прехвърлят
тази книга на екран", раз-

каза Дмитрий Глyxовски, ци-
тиран от ТАСС. Сега обаче,
се е появил екип, на който
авторът може да довери
"Метро".

"Просто нашите амбиции
са да се създаде блокбас-
тър на световно ниво, кой-
то да изненада дори онези,
които са чели трилогията
"Метро" и я знаят наизуст,
съвпаднаха.  И за да не ги
разочаровам, съм готов да
стана творчески продуцент
на кинолентата и да помог-
на за създаването й със
слово и дело", сподели Глу-
ховски.

Продуцентът на филма Ва-
лерий Федорович отбеляза,
че екранизацията на рома-
на е проектът на мечтите
му, най-амбициозният и ма-
щабен филм, който някога
е пускан.

"За производството на
филма, за неговото руско и
международно разпростра-
нение планираме да инвес-
тираме рекорден бюджет за
филми на холдинга", поясни
Федорович. Той смята, че
филмът ще стане абсолю-
тен хит в новогодишната
битка за най-гледани фил-
ми и ще бъде интересен на
широката публика, както на
младите почитатели на фан-
таста Глуховски, така и на
по-възрастните зрители.

"Метро 2033" стана меж-
дународен бестселър, пре-
веден на 37 езика. Романът
разказва за живота на хо-
рата в московското метро
след ядрена война. "Метро
2033" впоследствие става
първа част на трилогията,
която включва и романите
"Метро 2034" и "Метро 2035".

В Донецк на 23 август
по време на празничните
събития, посветени на
150-годишнината на град
Донецк, беше открита гра-
нитна паметна плоча на
Героя на труда на Руската
федерация, Героя на До-
нецката народна републи-
ка, Народния артист на
СССР и ДНР Йосиф Дави-
дович Кобзон (11.09.1937
- 30.08.2018). Паметната
плоча е поставена на
главния вход на театъра
"Донбас Опера", на чиято
сцена Йосиф Кобзон е пял
много пъти. На плочата са

Âúâ Âàðíà áå îòêðèò 27-èÿò ìåæäóíàðîäåí
êèíîôåñòèâàë "Ëþáîâòà å ëóäîñò"
представлявана от кино и
театралната актриса Ири-
на Линдт, която тази годи-
на е и член на журито на
"Любовта е лудост". На
фестивала са пристигнали
също така продуцентите
Владимир Есинов и Нико-
лай Ларионов, както и
Елена Орьол - ръководи-
тел на отдела за между-
народни връзки на кино-
концерна "Мосфилм".

В конкурсната програма

на фестивала Русия пред-
стави филма "Без мен"
("Без меня") на режисьо-
ра/актьора Кирил Плет-
ньов, който между друго-
то не така отдавна госту-
ва в Руския културно-ин-
формационен център в Со-
фия.

Тази година в кинофес-
тивала участват филми от
Русия, Испания, Арженти-
на, Финландия, Германия,
Унгария, Индонезия, Румъ-

ния и други.
На 29 август в рамките

на кинофестивала бе пред-
ставена "Рок симфония" с
участието на Държавна
опера Варна и Джаз фор-
мацията "София".

Закриването на филмо-
вия фестивал "Любовта е
лудост" ще се състои в пе-
тък на 30 август от 19:00 ч
с церемония по награжда-
ването и прожекцията на
филма "Влюбен в жена".

В Москва на 24 август
започна Международният
фестивал за военна музи-
ка "Спасская башня", кой-
то ще продължи до 1 сеп-
тември. Това е мащабно
музикално и театрално
представление с дефиле
на военни оркестри, тан-
цови спектакли и групи, из-
пълняващи поп, фолклор и
класическа музика.

Фестивалът се провеж-
да за дванадесета поред-
на година. В него участват
водещи военни, фолклор-
ни и естрадни състави от
Русия, Украйна, Германия,
Австрия, Финландия, Шот-
ландия, Казахстан, САЩ,
Франция, Австралия, Еги-
пет и много други страни.

Тази година Русия е
представлявана от Прези-

Ïàìåòíà ïëî÷à â ïàìåò íà Êîáçîí îòêðèõà â Äîíåöê
изобразени портретът на
известния певец и негови-
ят автограф.

В края на церемонията
лауреатът на различни
международни конкурси,
ръководителят на Донец-
ката филхармония Алек-
сандър Парецки, изпя пе-
сента, която в последните
си концерти е изпълнявал
легендарният Кобзон "Оби-
чам те, живот!" ("Я люблю
тебя, жизнь!"). Десетки хо-
ра се събраха, за да по-
ложат цветя пред памет-
ната плоча на певеца и да
почетат паметта му.

Äåñåòêè âîåííè îðêåñòðè ñå ñúáðàõà íà "Ñïàññêàÿ áàøíÿ"
дентския оркестър, Пока-
зателния оркестър на Ми-
нистерството на извънред-
ните ситуации (МЧС), Цен-
тралния военен оркестър
на Министерството на от-
браната на РФ, Военния
образцов оркестър на По-
четния караул и други из-
вестни колективи.

Кметът на Москва Сер-

гей Собянин нарече сим-
волично, че тази година
фестивалът съвпадна с
честването на 350-годиш-
нината на руското знаме.

За първи път Междуна-
родният военно-музикален
фестивал е проведен на
Червения площад в Моск-
ва през 2007 година. Тога-
ва  участват над хиляда во-

енни музиканти от различ-
ни страни. Този грандиозен
парад на военни оркестри
няма аналог в света и
представлява уникално съ-
битие в живота на руска-
та столица. С всяка изми-
нала година броят на учас-
тниците във фестивала се
увеличава, както и на же-
лаещите да го видят.

Страницата подготви
Олга Гурска



30 август - 5 септември 2019
22. НЕзнайко

Ïðåç 2020-2021 ã. â Ðóñèÿ ùå ñå ïîÿâÿò 10 íîâè
íàó÷íè öåíòðîâå

Руската компания Ntechlab
разработи технология за
разпознаване на човек по
силуета му. Така ще може да
се проследява движението
му из града, поясни изпъл-
нителният директор на ком-
панията Александър Минин.

По думите му, работният
продукт ще бъде готов до
два месеца, след което ще
премине тестове в Москва,
някои руски региони и чуж-
бина.

Минин разказа, че силуе-
тът на човека е толкова уни-
кален, колкото и лицето му.
Той поясни, че става дума
за технология, чрез която
може не само да се иденти-
фицира силуетът на човека,
но и да се проследи негово-
то движение чрез почти

Най-сигурният начин за
предпазване от рак и преж-
девременно стареене е да
се намали приемът на ка-
лории. По думите на дието-
лога от Клиниката по здра-
вен мениджмънт към Инс-
титута за персонализирана
медицина на Първи москов-
ски държавен медицински
университет "И. М. Сеченов"
Наталия Пугачова, още през
1930 година експерименти-
те с гризачи са показали,
че намаляването на калори-
ите с 30-40% удължава жи-
вота. Според резултатите от

Â Êàáàðäèíî-Áàëêàðèÿ
íàìåðèõà äðåâíè óêðàøåíèÿ

В руската република Кабардино-Балкария археолози
откриха различни бронзови бижута на възраст около 3
хиляди години. Находката е най-значимата през настоя-
щия полеви сезон в могилата Заюково-3, поясни ръково-
дителят на Обединената севернокавказка археологичес-
ка експедиция Анна Кадиева.

Тя разказа, че Кобанската културно-археологическа об-
ласт е съществувала през XIII-XII-IV век пр.н.е. (в късната
епоха на бронза и на ранната желязна епоха) и се е
намирала на територията на съвременна Ингушетия, Ка-
бардино-Балкария, Карачаево-Черкесия, Северна Осетия
и Чечня.

Обединената Севернокавказка археологическа експеди-
ция работи в тази област от 2014 година. Специалистите
от Държавния исторически музей, историческия факултет
на Държавния университет в Кабардино-Балкария и Инс-
титута по археология на РАН провеждат разкопки в моги-
лата Заюково-3 в Баксанския район в Кабардино-Балка-
рия на височина 900-1000 м. над морското равнище. Тази
година разкопките ще продължат до края на септември.

Сред местните жители могилата е известна като "гро-
бище на нартите", разположено на нос над река Гунделен
и се състои от три обекта - почвено погребение (VIII в.
пр. Хр. - VIII в. н.е.), селище Гунделен от сарматския пе-
риод и скалната могила Гунделен-2 (VIII - XI в.). Некропо-
лът функционира повече от една и половина хиляди годи-
ни - от VIII в. пр н. е. до VII в. н. е., той обхваща Кобанска,
Сарматска и Аланска епохи.

До днес са изследвани 158 погребения. Участъците от
некропола са били с малка площ и често мъртвите са
били погребвани така, че дъното на едно погребение се
оказвало като заграждение на друго.

Изследването се усложнява от факта, че катакомбите
от Сарматската и Аланската епохи са разположени под
погребенията на Кобанския период.

Òåõíîëîãèÿ èäåíòèôèöèðà ëè÷íîñòè ïî ñèëóåòà

годината да бъдат завърше-
ни няколко етапа на разра-
ботката и продуктът да бъ-
де пуснат в серийно произ-

водство. Технологията ще е
напълно готова през септем-
ври - октомври, а по-ната-
тък ще се подобрява само
точността на разпознаване.

Според ръководителя на
Ntechlab, основната труд-
ност при разпознаване на
силует е в техническите ха-
рактеристики на градските
камери.

"Една камера е цветна,
друга - черно-бяла, трета
снима отгоре, а четвърта
снима отдолу и "вижда" са-
мо лицето, но не и целия си-
лует. Задачата на алгорит-
мите и системата е, като се
вземат предвид тези фак-
тори, да установи дали ста-
ва дума за един и същ чо-
век", добави той в заклю-
чение.

всички камери в града.
"Например, в центъра на

града беше откраднат вело-
сипед, камерата беше да-
леч и не видяхме лицето, но
пък видяхме силует. В та-
къв случай можем да прос-
ледим колко далеч е отишъл
човекът с велосипеда, да
съставим маршрута му и да
го проследим до мястото,
където има камера, способ-
на да разпознае лицето му",
каза Александър Минин, ци-
тиран от "Взгляд".

Той отбеляза, че подобна
разработка би могла да бъ-
де особено търсена в Ев-
ропа, където "има доста
строго законодателство от-
носно съхраняването и об-
работката на личните дан-
ни и като цяло негативно от-

ношение към това, че не-
чие лице може да бъде
идентифицирано".

Предвижда се, до края на

Руски археолози от Института по исто-
рия на материалната култура (ИИМК) на
РАН ще направят нови снимки на обектите
на световното наследство в сирийската
Палмира. Това съобщиха от пресслужбата
на института след среща в Дамаск между
заместник-директора на (ИИМК) РАН На-
талия Соловьова и директора на Генерал-
ния департамент за музеи и антики на Си-
рия Махмуд Хамуд.

По време на преговорите беше казано,
че руските специалисти ще помогнат на
сирийските колеги да планират реставра-
цията на паметниците на Палмира, изпол-
звайки 3D модел на този древен град.

През ноември се планира подписване на
договор за сътрудничество между Генерал-

Ïðîñò íà÷èí çà óäúëæàâàíå íà æèâîòà
опитите, ограничението на
калориите е позволило на
лабораторните животни да
живеят с 10-15% по-дълго
от тези, които са се храни-
ли нормално. По същия на-
чин учените са успели да за-
бавят стареенето и при май-
муните.

"Най-доказаният подход
към храненето, който удъл-
жава живота, е намаляване
на калориите. Един от начи-
ните е по време на хранене
да се оставя място за де-
серт, който обаче да не се
яде", съветва д-р Пугачова.

При това си заслужава
максимално да се намали
присъствието на крайни про-
дукти на гликиране, които
има много в червеното ме-
со. Най-малко крайни про-
дукти на гликиране има в
млякото, зеленчуците, пло-
довете и бобовите култури.
Също така в менюто тряб-
ва да присъстват храни, бо-
гати на витамини от група
В, цинк и магнезий. Сред
ферментиращите продукти
специалистите изтъкват ки-
селото зеле като особено
здравословно.

Ðóñêè ñïåöèàëèñòè ùå
íàïðàâÿò íîâî
çàñíåìàíå íà Ïàëìèðà

ния департамент за музеи и антики на Си-
рия  с ИИМК РАН и Ермитажа. Група руски
учени отново ще заминат в Палмира, за да
завършат въздушно заснемане на обекти
на културното наследство на ЮНЕСКО.

На срещата Сирийската страна е изра-
зила интерес Русия да приема и обучава
млади учени, археолози и реставратори от
Сирия. В близко бъдеще се предвижда рус-
ките експерти да започнат археологически
проучвания на паметниците на Сирийската
Арабска Република.

Страницата подготви
Олга Гурска

Пет научно-образователни
центрове на световно рав-
нище ще се появят в РФ
през 2020 година, а през
2021 г. - още пет, съобщи
вицепремиерът на РФ Татя-
на Голикова на първото за-
седание на Съвета на науч-
но-образователните центро-
ве от световно равнище.

Тя напомни, че национал-
ният проект "Наука" пред-
вижда изглаждането общо
на 15 такива центрове.

"Какво вече казах, пет от
тях са пилотни. През 2020-
2021 г. ние с вас ще трябва
да избираме още по пет на-
учно-образователни центро-
ве от световна класа. Сега
в портфолиото на Минис-
терството на науката и вис-
шето образование потенци-
ално има разбиране по 26
заявки. Някои от тези за-
явки вече се структурират
в съответствие с норматив-

ната база за регионални на-
учно-образователни центро-
ве"- каза Голикова.

За създаването на тези
центрове от федералния бю-
джет са отпуснати 8,6 млрд.
рубли, останалите средства
са от извънбюджетни източ-
ници, поясни Голикова.

Целта на тези центрове е

да обединят представители
на образованието, науката
и бизнеса за създаване на
конкурентоспособни продук-
ти. Инициативите ще спомог-
нат за развитие на приори-
тетните сфери.

Татяна Голикова по време на първото заседание на Съвета на науч-
но-образователните центрове от световно равнище
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Руският президент
Владимир Путин е обсъ-
дил с президента на Тур-
ция Реджеп Таип Ердо-
ган съвместното произ-
водство на руска авиа-
ционна техника. Това
разказа самият руски
лидер на пресконферен-
ция след преговорите с
Ердоган в отговор на
въпрос на ТАСС.

"Говорихме за сътруд-
ничеството по Су-35 и за
възможна работа дори
по новия самолет Су-57
- отбеляза Путин. - Има-
ме много възможности,
ние демонстрирахме но-

Генералният директор
на Ракетно-космическия
център "Прогрес", разра-
ботчик на ракетите "Со-
юз", Дмитрий Баранов не
изключва възможността
за участие и на други
страни в създаването на
руски носител от свръх-
тежък клас. Това мнение
той изрази пред журна-
листи във вторник по
време на авиационното
изложение МАКС.

"Разбира се, това би
било много хубаво за
всички участници, но се
изисква желание от стра-
на на държавите, които
ще участват. Доста слож-
но е договарянето, тъй
като самият технически
проект е сложен и ще е
необходима колосална
подготвителна работа за
определяне границите на
отговорността: кой с как-
во ще се занимава, кой
за какво ще отговаря. То-
ва не е просто и аз мис-
ля, че тук се крие слож-

Ïóòèí è Åðäîãàí îáñúäèõà ñúâìåñòíàòà ðàáîòà ïî Ñó-57
гледна точка за съвмес-
тно производство. Меж-
ду другото, ние сме го-
тови за това и ще об-
съждаме активно тези
въпроси по отделни нап-
равления."

Путин отбеляза, че Ру-
сия се гордее със свои-
те перспективни разра-
ботки в областта на во-
енната и гражданската
авиация. Според него
турските партньори са
могли да видят на отк-
рилото се във вторник
в Жуковски авиационно
изложение МАКС-2019
новия руски самолет

МС-21. "Както разбрах,
той се е харесал на пре-
зидента Ердоган, верто-
летната техника също му
е харесала, в това чис-
ло Ми-38, леките верто-
лети, които се използ-
ват и за медицински це-
ли", отбеляза руският
лидер.

Той напомни, че Ердо-
ган планира да реализи-
ра в Турция цяла прог-
рама за развитие на са-
нитарната авиация.

"Ние също имаме та-
кива планове в нашия
дневен ред", добави рус-
кият държавен глава.

Путин показа на Ердоган изтребителя от пето поколение Су-57
ви оръжейни системи и
нови системи за радио-
електронна борба. Спо-
ред мен много от тях за-

интересуваха нашите
турски партньори и то не
само от гледна точка на
придобиване, но и от

Ìîñêâà å ãîòîâà äà ñúçäàäå ñâðúõòåæêà ðàêåòà çàåäíî ñ äðóãè ñòðàíè

Хидрографска група от
Северния флот, действа-
ща в състава на комплек-
сна експедиция на архи-
пелага Земята на Франц
Йосиф, потвърдиха откри-
ването на пет острова, се
казва в разпространено
във вторник съобщение
на пресслужбата на фло-
та. Те се намират в зали-
ва Визе на източното
(Карското) крайбрежие
на остров Северен на Но-
ва земя в района на лед-
ника Вилки (Нансен).
Площта на обектите ва-
рира от 900 до 54,5 хил.
кв. м., съобщава пресс-
лужбата.

През последните някол-
ко години специалистите
от хидрографската служ-
ба на Северния флот ак-
тивно използват матери-
али за дистанционно сон-
диране на Земята за мо-
ниторинг на промените на
бреговата линия в райо-
на на архипелазите Земя-
та на Фрац Йосиф и Но-
ва Земя. С тяхна помощ
в периода 2015-2018 г.
бяха открити повече от 30
нови острови, носове и
заливи. Получената ин-
формация се проверява
многократно и попада на
картите, в ръководства-
та и пособията за плава-
не едва след извършва-
нето на необходимите то-
погеодезически работи на

Свръхтежката ракета носител "Енисей", която ще е готова
към 2028 г., ще бъде използвана и за полети до Луната

ността", каза Баранов.
Той отбеляза, че в слу-

чай на съвместна реали-
зация проектът би бил в
пъти по-евтин, отколко-
то ако Русия го реализи-
ра сама.

Според ръководителя
на центъра "Прогрес"
предприятието трябва да
завърши разработване-
то на ескизния проект на
новата ракета до края на
тази година. В ход е тър-
сене на източници за фи-
нансиране. "Най-вероят-
но това ще бъде държав-
ният бюджет, там има
достатъчно големи суми,
но няма да ги казвам. Те-
оретично са възможни и
частни инвестиции в про-
екта, но аз се отнасям
скептично към това",
уточни ръководителят на
центъра.

По-рано ръководителят
на "Роскосмос" Дмитрий
Рогозин съобщи, че рус-
ката ракета носител от
свръхтежък клас ще бъ-

де около четири пъти по-
евтина от американска-
та. Той не уточни за как-
ва именно американска
ракета става дума. Сега
в САЩ се експлоатират
тежки ракети Falcon
Heavy на компанията
Space X.

В края на март мина-
лата година "Роскосмос"
поръча на Ракетно-кос-
мическата корпорация

"Енергия" ескизен проект
на ракетен комплекс от
свръхтежък клас. Цена-
та по представените на
сайта на държавните за-
купки данни на договора
възлиза на 1,6 млрд. руб-
ли. Работите трябва да
завършат до 31 октомв-
ри тази година. Рогозин
съобщи, че руската ра-
кета носител от свръх-
тежък клас "Енисей" ще

се сглобява по принципа
на технологичния конст-
руктор - всяка част тряб-
ва да бъде самостоятел-
но изделие. На първия
етап тя трябва да извеж-
да на ниска околоземна
орбита повече от 70 то-
на товар.

В съответствие с Фе-
дералната целева прог-
рама първият пуск на
свръхтежката ракета
"Енисей" трябва да бъде
осъществен през 2028 г.
Стартовата площадка за
тази ракета ще бъде пос-
троена на космодрума
"Източен". Планирано е
ракетата да се използва
за мисии до Луната,в то-
ва число и за кацане на
руски космонавти на по-
върхността на естестве-
ния спътник на Земята.
Според разчетите на
"Роскосмос" "Енисей" ще
може да доставя до ор-
битата на Луната поле-
зен товар с маса 27 то-
на.

Õèäðîãðàôè îò Ñåâåðíèÿ ôëîò ïîòâúðäèõà
îòêðèâàíåòî íà ïåò íîâè îñòðîâà â Àðêòèêà

местността.
Официалното си откри-

ване новите острови на
архипелаг Нова Земя ча-
каха почти три години. От-
кри ги инженер от служ-
бата за океанографичес-
ки измервания на хидрог-
рафския съд "Визир" на
Северния флот, а в края
на 2016 г. - студентка от
Арктическия факултет на
Държавния университет
за морски и речен флот
"Адмирал Макаров" Мари-
на Мигунова. Тя направи
анализ на спътниковите
снимки на залива Визе
при подготовката на
дипломата. В този район
първите открития на на-
миращите се под ледници
географски обекти бяха
направени от хидрографи
от флота по време на ек-
спедицията през 2015-
2016 г. Те прогнозираха по-
явата на нови острови,
скрити от ледника.

На новите острови е из-
вършено топографско
заснимане, те са подроб-
но описани и фотографи-
рани. Участниците в ком-
плексната експедиция
поставиха на един от ос-
тровите паметен знак, в
който са вложили бележ-
ка за откриването, паме-
тен вимпел, посветен на
100-годишнината на хид-
рографската служба на
Северния флот и "капсу-

ла на времето" - компакт
диск с фотографии на не-
посредствено участващи-
те в откриването на ост-
ровите на местността.

Комплексната експеди-
ция на Северния флот с
участието на Центъра на
руското географско
дружество започна на 15
август с излизане от Се-
вероморск на спасител-
ния буксирен кораб "Ал-
тай". Участниците в уни-
калния проект следват
маршрута на първоотк-
ривателите и изследова-
телите на архипелага -
Юлиус Пайер, Фредерик
Джексън, Евелин Болду-
ин, Георгий Брусилов и
други, провеждат научни
и екологични изследва-
ния, изучават обекти от
военната инфраструктура
от съветския период и
следи от пребиваване на
експедиции от минали
столетия.

Експедицията премина
около 2000 мили в Барен-
цово и Сарско море, из-
върши изследвания на
остров Пахтусов, в зали-
ва Визе и в залива Бла-
гополучие. Изследвани са
остатъци от метеороло-
гична станция, разруше-
на през 1943 г. от немс-
ка подводница U-711,
уточнено е състоянието на
гроба на съветския хид-
рограф Иван Курников,

загинал през 1950 г. при
съставяне на карта на
Нова Земя. В района на
архипелага Земята на
Франц Йосиф експедици-
онната група слезе на ос-
тров Вилчек, изследва
паметните места на нос
Оргел и Шилинг, за пър-
ви път споменати от пър-
вооткривателите на архи-
пелага Юлиус Пайер  и
Карл Вайпрехт.

В резултат на седемки-
лометровия пеши преход
беше установено несъот-
ветствие на текущото
название на нос Оргел  и
носа, описан от Юлиус
Пайер в книгата "725 в ле-
довете на Арктика". Во-
еннослужещите се покло-
ниха пред паметта на
първооткривателите на
Земята на Франц Йосиф,
като посетиха мястото,
където е погребан Ото
Криш - механик от екс-
педиционния кораб "Ад-
мирал Тегетхоф", умрял
през 1874 г.

Участниците в експеди-
цията изследваха също

така южното крайбрежие
на остров Гукер, извър-
шиха експертни наблюде-
ния и побиха флага на
Руската федерация. Пов-
таряйки маршрута на ле-
доразбиващия параход
"Седов" от съветската ек-
спедиция до Земята на
Франц Йосиф от 1929 г.,
изследователите пристиг-
наха на нос Флора на ос-
тров Нортбрук. За озна-
менуване на 105-годишни-
ната от издигането на
руския флаг над архипе-
лага моряците северно-
морци издигнаха флага на
Руската федерация на
мястото, където на 29 ав-
густ 1914 г. капитан І ранг
Исхак Ислямов, оглавил
похода за търсене на из-
губените експедиции на
Седов, Русанов и Бруси-
лов, за първи път издига
руския трикольор. Това
събитие в условията на
вече започналата Първа
световна война потвърж-
дава решимостта на Ру-
сия да защитава своите
интереси в Арктика.

Северният флот потвърди откриването на пет нови руски
острова
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Руският тенисист Андрей
Рубльов надигра осмата ра-
кета в света гърка Стефа-
тос Циципас в мач от пър-
вия кръг на Откритото пър-
венство на САЩ. Състеза-
нията преминават на кор-
товете на Националния те-
нис център в Ню Йорк на
твърда настилка.

21-годишният руснак се
оказа по-силен от поставе-
ния под номер осем Цици-
пас и го отстрани от турни-
ра с резултат 6:4, 6:7 (5:7),
7:6 (9:7), 7:5. Съперниците
се срещнаха за втори път,
в първия мач победата съ-
що беше за Рубльов. Във
втория кръг руснакът ще се
срещне с французина Жил
Симон, който отстрани аме-
риканеца Фратанджело със
5:7, 7:5, 7:5, 7:5.

През август Рубльов по-
беди третата ракета в све-
та швейцареца Роджер Фе-
дерер и стигна до четвър-

Руският футболен клуб
"Краснодар" отстъпи на
гръцкия "Олимпиакос" с ре-
зултат 1:2  в ответния дву-
бой от квалификациите на
Шампионската лига и прик-
лючи участието си в турни-
ра. Срещата се игра в Крас-
нодар на едноименния ста-
дион в присъствието на
34 627 зрители.

В състава на "Краснодар"
се отличи полузащитникът
Даниил Уткин (10 минута), а
дубъл от състава на "Олим-
пиакос" направи нападате-
лят Юсеф ел Араби (11, 48).
Уткин вкара първи гол в де-
бютния си мач в евротур-
нирите. Първата среща в
Гърция завърши при резул-
тат 4:0 в полза на гръцкия
тим. Ел Арабли беше вклю-
чен в стартовия състав на
отбора, след като на заг-
рявката преди мача футбо-
листът от гръцкия отбор Ми-
гел Анхел Гереро получи
контузия.

В 32-ата минута играчът
на "Краснодар" Магомед-
Шапи Сюлейманов напусна
терена заради травма, а
вместо него се появи Юнес
Намли. "Олимпиакос" допус-
на първи гол за шестте изиг-
рани квалификационни ма-
ча в Шампионската лига.
Във втория квалификацио-
нен кръг гърците отстрани-
ха чешкия "Виктория" (0:0,
4:0), а в третия - турския
"Истанбел" (1:0, 2:0). Гръц-
кият отбор продължи сери-
ята официални мачове без
загуба , която сега набро-
ява 14 срещи (13 победи и
едно равенство). В Красно-
дар се изигра 29-ия мач
между руски и гръцки от-
бори в евротурнирите. Ста-
тистиката 14 победи за рус-
наците, шест - за гърците,
а девет двубоя са завър-
шили без победител.

Старши треньорът на
руснаците Сергей Матвеев
направи няколко промени

Ðóáëüîâ îòñòðàíè Öèöèïàñ, Êàëèíñêà - Ñòèâúíñ

тфинала на турнира от се-
рията "Мастърс" на Асоци-
ацията на професионални-
те тенисисти в Синсинати
(щата Охайо, САЩ), къде-
то отстъпи на бъдещия по-
бедител в турнира - рус-
нака Даниил Медведев. Се-
га Рубльов заема 43-ото
място в рейтинга на АТР, а
най-голямото постижение

на спортиста в турнирите
от Големия шлем е класи-
рането за четвъртфинал на
Откритото първенство на
Австралия през тази годи-
на.

Руската тенисистка Анна
Калинска победи амери-
канката Слоун Стивънс в
среща от първия кръг на
Откритото първенство на

САЩ. Мачът завърши с ре-
зултат 6:3, 6:4 в полза на
20-годишната рускиня. Съ-
перничките се срещнаха за
първи път. Стивън беше
поставена под номер 11 в
схемата на турнира, а рус-
ката спортистка стигна в
основната схема, след ка-
то премина през квалифи-
кационни срещи. Във вто-

рия кръг Калинска ще се
срещне с американката
Кристи Ан, която по-рано
отстрани рускинята Свет-
лана Кузнецова (7:5, 6:2).

Анна Калинска заема 127-
ото място в рейтинга на
Женската тенис асоциация.
Досега най-голямото й пос-
тижение беше участието в
първия кръг на Откритите
първенства на Австралия
(2018, 2019) и на Великоб-
ритания (209).

Откритото първенство на
САЩ се провежда от 1881
г., а състезанията при же-
ните започват от 1887 г. US
Ореn е четвъртият и зак-
лючителен турнир от Голе-
мия шлем. През тази годи-
на призовият фонд състав-
лява рекордните 57 млн. до-
лара. Състезанията ще за-
вършат на 8 септември. Дей-
стваща победителка в жен-
ския турнир сега е японка-
та Наоми Осака.

Андрей Рубльов

Анна Калинска

"Êðàñíîäàð" ïðèêëþ÷è ñ Øàìïèîíñêàòà ëèãà,
ùå èãðàå â ãðóïîâèÿ åòàï íà Ëèãà Åâðîïà

в състава на "Краснодар"
в сравнение с първия мач.
Най-голямо учудване пре-
дизвика появата на врата-
та на Станислав Крицюк
вместо Матвей Сафонов -
през този сезон след се-
дем кръга 28-годишният
Крицюк се появи в стар-
товия състав само в мача

срещу "Тамбов" (2:0). В
центъра на полузащитата
застана Кристофър Олсън,
в игра влезе Уткин вместо
Руслан Камболов, а място-
то на левия бек зае Дани-
ил Стоцки, докато при пър-
вата среща на тази пози-
ция игра Кристиан Рами-
рес.

Наставникът на "Олимпи-
акос" Педру Мартиншу
трябваше да внесе проме-
ни в състава си няколко ми-
нути преди началото на ма-
ча. По време на загрява-
нето травма получи напада-
телят на гръцкия клуб Ге-
реро, мястото му зае Ел
Араби, който в крайна смет-
ка донесе победата на гос-
тите.

През първите минути на
мача играчите на "Олимпи-
акос" нервничеха, грешаха
в обикновени ситуации, до-
като краснодарци веднага
се хвърлиха в атака. Дебют-
ният удар в тази среща ста-
на още в първата минута
след атака от десния фланг,
но ударът на полузащитни-
ка на домакините Вандер-
сон попадна точно в ръцете
на вратаря на гърците Жо-
зе Са. Точно след минута не
много точно шутира Маркус
Берг извън пределите на на-
казателното поле. "Олимпи-
акос" отговори с удар на Да-

ниел Поденс в седмата ми-
нута, но Крицюк демонстри-
ра прекрасна реакция.

"Краснодар" се хвана за
възможността да извърши
футболно чудо, но след то-
ва я изпусна още в 11-ата
минута. Първо краснодарци
откриха резултата след удар
на полузащитника Уткин, но,
още не успели да отпразну-
ват гола,топката влетя във
вратата на Крицюк- първия
си гол в мача отбеляза Ел
Араби. В 14-ата минута на
срещата Сулейманов може-
ше да увеличи резултата в
полза на домакините, но
след удара на 19-годишния
нападател топката прелетя
на няколко сантиметра от
гредата.

Към средата на първото
полувреме играта се успо-
кои, атаките на отборите
станаха по-редки. В 31-ата
минута на терена се появи
Намли, тъй като поради
травма играта не можеше
да продължи Сулейманов,
което намали шансовете на
"Краснодар" за победа в
мача. В началото на вто-
рото полувреме руснаците
окончателно се лишиха от
възможността за победа в
този двубой - в 47-ата ми-
нута Ел Араби завърши
центриране в наказателно-
то поле и оформи своя ду-
бъл.

В 66-ата минута Матвеев
реши да сложи акцента, ка-
то пусна вместо Уткин на-
падателя Иван Игнатиев. 20-
годишният руснак можеше
да се отличи в 69-ата мину-
та след удар от наказател-
ното поле от много изгодна
позиция, но вратарят Жозе
Са спаси. Колкото мачът
отиваше към финала, толко-
ва по-малко отборите до-
веждаха атаките си до ло-
гичен край, смирили се с
резултата на таблото.


